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مديركل راه و شهرسازي استان قم:

مديران به دنبال جذب 
اعتبارات ملي براي قم باشند

ايمان: مديركل راه و شهرسازي استان قم با اشاره به اينكه در سطح ملي اعتبارات زيادي وجود دارد كه مديران 
بايد به دنبال جذب آن براي استان باشند گفت: اگر ما بتوانيم از اعتبارات دولتي براي رشد و آباداني قم استفاده 

كنيم موفق هستيم.
محسن بهشتي در جلسه شوراي مديران شهرداري قم كه با حضور شهردار، رئيس و اعضاي شوراي شهر و معاونين و مديران شهرداري 
قم برگزار شد با اشاره به اينكه بيش از هشت سال از دوران خدمت خود را در شهرداري سپري كرده است اظهار كرد: عقيده بنده اين 

است كه كار براي قم مقدس است و همواره سعي كرديم وارد حاشيه ها نشويم و با بهره گيري از ظرفيت هاي قانوني به خدمت بپردازيم. 
وي ادامه داد: نگاهي جامع و استاني به مسائل داريم و بارويكرد تعاملي فراتر از وظايف محوله عمل خواهيم كرد و ان شاء الله بتوانيم كاري 

خوب و شايسته از خود به يادگار بگذاريم. 

ايمان: مديركل حفاظت محيط زيست استان قم با بيان 
اينكه بيشتر گرد و غبار از درياچه نمک و حوض سلطان 
وارد قم می شوند، گفت: در حال پيگيری برای تامين حق 

آبه های اين مناطق هستيم.
محمود علی ركنی بيان كرد: يک ايستگاه سنجش آلايندگی 
هوا در هفته دولت در اداره كل نصب شده است تا به سنجش 

ميزان ذرات معلق 2 و نيم ميكرونی بپردازد.وی با تاكيد بر اينكه 
بايد پايه های اطلاعات در بحث آلودگی هوا را افزايش داد افزود: 
از اين طريق می توان شرايط را رصد كرده تا هنگامی كه فرا تر از 
حد استاندارد است به مردم اطلاع رسانی شود.مدير كل حفاظت 
محيط زيست قم بيان كرد: مباحث زيست محيطی امری بين 

بخشی و بين رشته ای است ....

مديركل حفاظت محيط زيست استان قم:

منشاء گرد و غبار قم 
درياچه نمک و حوض سلطان است

كارشناس مسئول آمار آموزش و پرورش استان خبر د اد:

ثبت نام 192 هزار دانش آموز در مدارس قم 

 با دستگيري يک جاعل حرفه اي در استان قم مشخص شد:

فروش 20 ميلياردي زمين با وكالتنامه جعلي

مديركل امور اتباع و مهاجران استان قم: خبرداد:

سكونت 65 هزار افغان در قم
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ايمان : مدير حراست اداره كل آموزش و پرورش استان قم با بيان اينكه مديران در مدارس از 
نيروهای آزاد استفاده نكنند، گفت: مديران مدارس در قبال نيروهای آزاد بايد پاسخگو باشد.

محمد رنجبر در همايش استانی مديران مدارس متوسطه اول كه ظهر چهارشنبه در تالار معصوميه استانداری 
قم برگزار شد، بيان كرد: استان قم از امن ترين استان هاست كه بعضا اتفاقاتی رخ داده كه نگران كننده است 
و بايد آسيب ها و اتفاقات بايد به حداقل برسد. وی تصريح كرد: ورود افراد حقيقی و حقوقی به مدارس بايد با 
مجوز از مراجع قضايی و رسمی باشد و خواسته های افراد با تاييد حراست اداره كل بيان شود. مدير حراست اداره 
كل آموزش و پرورش قم اظهار داشت: اطلاعات دانش آموزان و معلمان كاملا محرمانه بوده و نبايد مديران اين 

اطلاعات را دراختيار به هر كسی كه مطالبه كرد، قرار داد.
رنجبر تاكيد كرد: مديران در قبال نيروهای آزاد بايد پاسخگو باشد چرا كه حراست اداره كل همواره به اين امر 
تاكيد می كند نيروهای آزاد نگيرند و در مقابل اتفاقات مسئوليتی برعهده نخواهد گرفت و مدير آموزشگاه بايد به 

اين مشكلات و حوادث رسيدگی كند.

وی ادامه داد: در مراسم ها و برنامه های مدرسه از سخنران، خبرنگار و افراد معتبر و شناخته شده دعوت شود 
و پرسنل نظامی و انتظامی در صورت لزوم با هماهنگی حراست وارد مدارس شوند.

مدير حراست اداره كل آموزش و پرورش استان قم افزود: مديران درخصوص غيبت معلمان و همكاران و دانش 
آموزان پيگير باشند و درصورت مشاهده غيبت های مشكوک و مكرر به حراست گزارش دهند.رنجبر تاكيد كرد: 
معلمان درصورت سفرهای خارج از كشور موارد را با مدير درميان بگذارند كه درصورت بروز مشكل بتوان اقدام 
و رسيدگی كرد و مديران فعاليت همكاران آموزشی خود را درنظر داشته باشند و درصورت تخلف و مشكلات 
اخلاقی، اعتقادی و سياسی مراتب را به حراست گزارش داده تا پيگيری و بررسی شود.وی خاطرنشان كرد: مديران 
بايد مراقب اموال مدرسه باشند و به هيچ عنوان سيستم ها را به منزل نبرند يا درصورت نياز سرويس سيستم به 

مراكز معتبر و امين مراجعه كنند تا اطلاعات مدرسه مورد سوءاستفاده قرار نگيرد.
مدير حراست اداره كل آموزش و پرورش استان قم اظهار داشت: مراقب بيتوته افراد مشكوک و نا شناس در 

مدرسه در  ايام تعطيل مدرسه نظير عيد و تابستان و يا بعد از ساعات مدارس باشيد و....

متولدين 93  از شهريورماه 
مشمول دريافت  يارانه می شوند

مدير حراست اداره كل آموزش و پرورش استان قم:

مدیران مدارس در قبال استفاده از نیروهای آزاد باید پاسخگو باشد
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نوبخت سخنگوی دولت

در جامعه مذهبی و ارزشی، بی حجابی بيماری است

پرداخت يارانه ويژه به جای سبد كالا
دولت با افزايش قيمت خودرو مخالف است

هيچ خلاء قانونی و اعتباری  برای رفع مشكل جانبازان وجود ندارد

علی دايی بركنار شد: 

درخشان سرمربی جديد پرسپولیس
ايمان: علی دايی سرمربی پرسپوليس بركنار شد و حميد درخشان جای 

او را گرفت.
 روز گذشته پس از برگزاری جلسه هيأت مديره باشگاه پرسپوليس و با تصميم اعضای 
هيأت مديره، علی دايی، سرمربی اين باشگاه از سمت خود بركنار شد. پرسپوليس در 
فصل جاری نتايج قابل قبولی كسب نكرده است و تا پايان هفته هفتم با 8 امتياز در 
رده نهم جدول قرار دارد، ضمن اينكه اختلاف 10 امتيازی اين تيم با رقيب سنتی يعنی 
استقلال، موجب نارضايتی هواداران اين تيم شده است.هيات مديره باشگاه پرسپوليس 

حميد درخشان را به عنوان سرمربی انتخاب كرده اند. 

عضو هيأت مديره باشگاه پرسپوليس  در اين خصوص گفت: نمی خواستيم خبر 
بركناری علی دايی به اين شكل منتشر شود تا از او در مراسمی ويژه تقدير كنيم.

مهدی خواجه وند در مورد انتخاب حميد درخشان گفت: ما قصد نداشتيم خبر به اين 
شكل منتشر شود و می خواستيم شأن علی دايی حفظ شده و در مراسم ويژه از او تقدير 

كنيم اما اين تصميم هيأت مديره است.
وی افزود: تنظيم كننده جلسه هيأت مديره و انجام اين امور با رئيس هيأت مديره 
است.وی در مورد اينكه آيا صحبت هايی كه از طرف حميد رضا سياسی در مورد كادر 

4فنی مطرح شده ....
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شهرسازي  و  راه  مديركل  ايمان: 
استان قم با اشاره به اينكه در سطح 
زيادي وجود دارد كه  اعتبارات  ملي 
مديران بايد به دنبال جذب آن براي 
استان باشند گفت: اگر ما بتوانيم از 
اعتبارات دولتي براي رشد و آباداني 

قم استفاده كنيم موفق هستيم.
شوراي  جلسه  در  بهشتي  محسن 
مديران شهرداري قم كه با حضور شهردار، 
رئيس و اعضاي شوراي شهر و معاونين و 
مديران شهرداري قم برگزار شد با اشاره 
دوران  از  سال  هشت  از  بيش  اينكه  به 
خدمت خود را در شهرداري سپري كرده 
است اظهار كرد: عقيده بنده اين است كه 
كار براي قم مقدس است و همواره سعي 
كرديم وارد حاشيه ها نشويم و با بهره گيري 
از ظرفيت هاي قانوني به خدمت بپردازيم. 

وي ادامه داد: نگاهي جامع و استاني 
به مسائل داريم و بارويكرد تعاملي فراتر 
و  كرد  خواهيم  عمل  محوله  وظايف  از 
ان شاء الله بتوانيم كاري خوب و شايسته از 

خود به يادگار بگذاريم. 
مديركل راه و شهرسازي استان قم با 
معاونت  در  ساله  به خدمت شش  اشاره 

تمام  در  گفت:  قم  شهرداري  شهرسازي 
كرديم كه حتي  اين مدت طوري عمل 
يک پرونده مشكل دار نداشتيم و همواره 
تاكيدمان بر كاركردن سالم بود و توانستيم 
با كاري تيمي موتور توسعه قم را سرعت 
بيشتري دهيم. بهشتي با اشاره به اينكه 
وزارت راه و شهرسازي با وظايف بسيار زياد 
بيشترين ارتباط را با شهرداري ها دارد بيان 
كرد: اين تعامل در قم كه استانشهر است 
به مراتب بيشتر بوده و اميدواريم بتوانيم 

كارهاي خوب و اثرگذاري را با همكاري دو 
مجموعه برداريم.  وي با تاكيد بر اينكه وزير 
راه و شهرسازي نظر ويژه اي به قم دارد بيان 
كرد: بايد از اين ظرفيت ها براي تخصيص 
مديران  نگاه  كرد.  استفاده  قم  به  بودجه 
استان نبايد به اعتبارات استاني باشد بلكه 
بايد با استفاده از مسيرهاي قانوني در پي 
جذب اعتبارات ملي براي انجام برنامه هاي 
خود در قم باشند و ما نيز با نگاهي فرا 

استاني در اين مسير گام بر مي داريم. 

قم  استان  شهرسازي  و  راه  مديركل 
با اشاره به اينكه در سطح ملي اعتبارات 
زيادي وجود دارد ابراز كرد: اگر ما بتوانيم 
از اعتبارات دولتي براي رشد و آباداني قم 
استفاده كنيم موفق هستيم و اين موضوع 

بايد مد نظر تمام مديران استان باشد. 
مسائل  اينكه  به  اشاره  با  بهشتي 
مشترک زيادي بين دو مجموعه وجود دارد 
اظهار كرد: مي توان با نگاهي كارشناسي و 
تعامل خوب موضوعات را حل كرد. طبيعتاً 
در مسائل كارشناسي اختلاف نظر وجود 
دارد و نبايد اين اختلاف نظرها مانع انجام 
كارها شود بلكه بايد با جمع بندي نگاه هاي 
مختلف كارها را با كمترين نقص و بهترين 
بحث  در  افزود:  وي  دهيم.  انجام  شكل 
ضوابط طرح تفصيلي واقعاً كار بزرگي در 
شهرداري انجام شده است كه قطعاً باعث 

ايجاد تحول در قم خواهد شد. 
قم  استان  شهرسازي  و  راه  مديركل 
از  اميدواريم  كرد:  خاطرنشان  پايان  در 
توسعه  در  دولتي  دستگاه هاي  ظرفيت 
شهر مقدس قم استفاده كنيم و با تعامل 
به  نيز  را  استان  توسعه  و سازنده  خوب 

خوبي به پيش ببريم. 

اسلامی  شورای  رئيس  ايمان: 
هر  در  مديری  هر  گفت:  قم  شهر 
سمتی از شهرداری بايد در كنار كار 
به فكر درآمدزايی نيز باشد تا بتوانيم 
بالايی داشته و طرح های  درآمدزايی 
عمرانی و طرح های خدمات شهری را 
با سرعت بيشتری به سرانجام برسانيم.

ولی الله بياتی در جلسه شورای مديران 
شهرداری قم كه با حضور شهردار، اعضای 
شورای شهر، مديركل راه  و شهرسازی و 
معاونين و مديران شهرداری قم برگزار شد 
با اشاره به اينكه در دوره چهارم شورای 
اسلامی تعداد اعضا در قم از 9 نفر به 21 
نفر افزايش يافت اظهار كرد: در عمر يک 
كرديم ضمن  ساله شورای چهارم سعی 
آشنايی با حدود اختيارات و وظايف قانونی 
شورا به شهرداری نيز در ارائه خدمت به 

مردم كمک كنيم.
وی ادامه داد: در ادامه نيز به دنبال بهتر 
شدن روند كار هستيم و سعی می كنيم 
تعامل بيشتری با شهرداری داشته باشيم و 

وظايف قانونی خودمان را نيز انجام دهيم.
رئيس شورای اسلامی شهر قم با اشاره به 
اينكه وظايف قانونی شورا از آنچه هم اكنون 
اجرا می شود فراتر است گفت: بايد با كمک 

دستگاه ها  ساير  و  شهرداری  استانداری، 
بتوانيم از ظرفيت های موجود برای خدمت 
به مجاوران و زائران كريمه اهل بيت )س( 

استفاده كنيم.
بياتی با تاكيد بر اينكه مديران و كاركنان 
خدوم شهرداری انسان های پرتلاش و پر 
توانی هستند بيان كرد: كاری كه توسط آنها 
در قم انجام می شود بسيار با ارزش است و 
در آموزهای دينی ما نيز تاكيد شده است كه 
خدمت به مردم اجری بالا در درگاه الهی 
دارد و شورای شهر نيز سپاسگزار و قدردان 

خدمات شهرداری قم است.
وی ادامه داد: وظيفه ما است كه در كنار 
شهرداری باشيم و كمک كنيم زيرا اعتقاد 
داريم موفقيت شهرداری موفقيت شورای 
شهر است و بر اين اساس آرزوی توفيق برای 
تمام تلاشگران عرصه مديريت شهری داريم.

به  اشاره  با  قم  شهر  شورای  رئيس 
اينكه در پی كوتاه كردن فرآيندها بين 
سعی  گفت:  هستيم  شهرداری  و  شورا 
می كنيم در كنار شهرداری موثر تر ايفای 
نقش كنيم و كمک كنيم كارها با سرعت 

بيشتری انجام شود.
بياتی با اشاره به اينكه بايد به مشكلات 
معيشتی و مسائل رفاهی كاركنان شهرداری 
توجه ويژه شود اظهار كرد: نيروهايی كه در 
اين مجموعه پر زحمت تلاش می كنند بايد 
از نظر مشكلات معيشتی از جمله مسكن 
دغدغه ای نداشته باشند تا بتوانند با خيالی 
آسوده به خدمت بپردازند و در اين زمينه 

نيز بايد كار شود.
وی ادامه داد: هر مديری در هر سمتی 
فكر  به  كار  كنار  در  بايد  شهرداری  از 
درآمدزايی نيز باشد تا بتوانيم درآمدزايی 
و  عمرانی  طرح های  و  داشته  بالايی 
سرعت  با  را  شهری  خدمات  طرح های 

بيشتری به سرانجام برسانيم.
رئيس شورای اسلامی شهر قم در پايان 
بايد زحمت های شبانه  اينكه  به  اشاره  با 
روزی مديريت شهری قم به مسئولين و 
مراجع تقليد اطلاع رسانی شود خاطرنشان 
كرد: متاسفانه هر جا كوچكترين مشكلی 
پيش می آيد همه شهرداری را مقصر جلوه 
می دهند ولی حجم كار گسترده ای كه در 
شهرداری انجام می شود آن طور كه بايد 
اطلاع رسانی و تقدير نشده كه در اين زمينه 

نيز شورای شهر وارد عمل خواهد شد.

كل  اداره  حراست  مدير   : ايمان 
بيان  با  قم  استان  پرورش  و  آموزش 
اينكه مديران در مدارس از نيروهای 
مديران  گفت:  نكنند،  استفاده  آزاد 
بايد  آزاد  نيروهای  قبال  در  مدارس 

پاسخگو باشد.
استانی  همايش  در  رنجبر  محمد 
ظهر  كه  اول  متوسطه  مدارس  مديران 
چهارشنبه در تالار معصوميه استانداری قم 
برگزار شد، بيان كرد: استان قم از امن ترين 
استان هاست كه بعضا اتفاقاتی رخ داده كه 
نگران كننده است و بايد آسيب ها و اتفاقات 
بايد به حداقل برسد. وی تصريح كرد: ورود 
افراد حقيقی و حقوقی به مدارس بايد با 
مجوز از مراجع قضايی و رسمی باشد و 
خواسته های افراد با تاييد حراست اداره كل 
بيان شود. مدير حراست اداره كل آموزش 
و پرورش قم اظهار داشت: اطلاعات دانش 
و  بوده  محرمانه  كاملا  معلمان  و  آموزان 
نبايد مديران اين اطلاعات را دراختيار به 

هر كسی كه مطالبه كرد، قرار داد.
قبال  در  مديران  كرد:  تاكيد  رنجبر 
نيروهای آزاد بايد پاسخگو باشد چرا كه 
حراست اداره كل همواره به اين امر تاكيد 
می كند نيروهای آزاد نگيرند و در مقابل 
اتفاقات مسئوليتی برعهده نخواهد گرفت 
و مدير آموزشگاه بايد به اين مشكلات و 

حوادث رسيدگی كند.
وی ادامه داد: در مراسم ها و برنامه های 
مدرسه از سخنران، خبرنگار و افراد معتبر و 
شناخته شده دعوت شود و پرسنل نظامی 
هماهنگی  با  لزوم  در صورت  انتظامی  و 

حراست وارد مدارس شوند.

و  آموزش  كل  اداره  حراست  مدير 
پرورش استان قم افزود: مديران درخصوص 
غيبت معلمان و همكاران و دانش آموزان 
مشاهده  درصورت  و  باشند  پيگير 
به حراست  مكرر  و  غيبت های مشكوک 
معلمان  كرد:  تاكيد  گزارش دهند.رنجبر 
از كشور موارد  درصورت سفرهای خارج 
درصورت  كه  بگذارند  درميان  مدير  با  را 
بروز مشكل بتوان اقدام و رسيدگی كرد 
و مديران فعاليت همكاران آموزشی خود 
را درنظر داشته باشند و درصورت تخلف 
و سياسی  اعتقادی  اخلاقی،  و مشكلات 
مراتب را به حراست گزارش داده تا پيگيری 

و بررسی شود.
مديران بايد مراقب اموال 

مدرسه باشند
بايد  مديران  كرد:  خاطرنشان  وی 
مراقب اموال مدرسه باشند و به هيچ عنوان 
سيستم ها را به منزل نبرند يا درصورت نياز 

سرويس سيستم به مراكز معتبر و امين 
مورد  مدرسه  اطلاعات  تا  كنند  مراجعه 

سوءاستفاده قرار نگيرد.
و  آموزش  كل  اداره  حراست  مدير 
مراقب  داشت:  اظهار  قم  استان  پرورش 
در  نا شناس  و  مشكوک  افراد  بيتوته 
مدرسه در  ايام تعطيل مدرسه نظير عيد 
و تابستان و يا بعد از ساعات مدارس باشيد 
نوشته های  ديوار  مشاهده  درصورت  و 
نامناسب در مدرسه و يا اطراف آن و يا 
انتشار جزوات مشكوک مراتب را به مراجع 

فوق گزارش دهيد.
سيستم  داشتن  بر  تاكيد  با  رنجبر 
حفاظتی و امنيتی عنوان كرد: همه مدارک 
و اسناد مدرسه دانش آموزان و همكاران 
بايد در اتاق و يا كمد امنی نگهداری شود 
و جز مدير كسی به آن دسترسی نداشته 
باشد و در تمام مدارس سيستم حفاظتی 
همچون كپسول آتش نشانی و گازرسانی 

سالم و... وجود داشته باشد.
وی ادامه داد: مديران از نگهداری وجه 
ومراقب  كنند  خودداری  مدرسه  در  نقد 
دسته چک و مهرهای معتبر مدرسه بوده 
ارسال  مدارس  به  كه  اسناد  نامه های  و 
می شود تنها بايد مورد بررسی و استفاده 

مدير قرار گيرد.
مديران مراقب فضای مجازی باشند

آموزش  كل  اداره  حراست  مدير 
برای  كرد:  اضافه  قم  استان  پرورش  و 
سيستم های مدارس از آنتی ويروس های 
تا  شود  استفاده  اصلی  نسخه  و  معتبر 
منجر به مشكلات نشود و درصورت بروز 
مشكلات امنيتی آی تی بايد گفت ردپای 
پيگيری  قابل  مجازی  فضای  در  كاربران 

است.
رنجبر تاكيد كرد: مديران از ايميل های 
فضای  مراقب  و  نكنند  استفاده  خارجی 
مشكلات  آمار  كه  چرا  باشند  مجازی 
تا  كه  است  گزارشاتی  بيشترين  اخلاقی 

كنون داده شده است.
به گزارش مهر، وی درخصوص اردوهای 
مدارس گفت: بايد اردوهای مدرسه ای با 
انجام شود و درخصوص  اداره كل  مجوز 
مقصد سفر اطلاعات لازم كسب شود تا 
مشكلات برای مدير و دانش آموزان پيش 
نيايد و در صورت اردو از وسايل نقيله سالم 

و راننده مطمن استفاده شود.
و  آموزش  كل  اداره  حراست  مدير 
پرورش استان قم خاطرنشان كرد: دانش 
آموزان اتباع زيرنظر گرفته شوند و درصورت 
تخلف يا موارد مشكوک به حراست و اداره 

كل آموزش و پرورش گزارش شود.

رئيس شورای اسلامی شهر قم:

مديران شهرداری از درآمدزايی غافل نشوند

مدير حراست اداره كل آموزش و پرورش استان قم:

مديران مدارس در قبال استفاده از نيروهای آزاد بايد پاسخگو باشد

استان  زيست  محيط  حفاظت  مديركل  ايمان: 
قم با بيان اينكه بيشتر گرد و غبار از درياچه نمک 
و حوض سلطان وارد قم می شوند، گفت: در حال 
پيگيری برای تامين حق آبه های اين مناطق هستيم.

محمود علی ركنی بيان كرد: يک ايستگاه سنجش 
آلايندگی هوا در هفته دولت در اداره كل نصب شده است 
تا به سنجش ميزان ذرات معلق 2 و نيم ميكرونی بپردازد.

اطلاعات در بحث  پايه های  بايد  اينكه  بر  تاكيد  با  وی 
آلودگی هوا را افزايش داد افزود: از اين طريق می توان 

شرايط را رصد كرده تا هنگامی كه فرا تر از حد استاندارد 
است به مردم اطلاع رسانی شود.مدير كل حفاظت محيط 
زيست قم بيان كرد: مباحث زيست محيطی امری بين 
بخشی و بين رشته ای است كه بايد با مد نظر قرار دادن 
تفكرات مختلف كار شناسی، بررسی های لازم انجام گيرد.

وی گفت: بيشتر گرد و غبار از درياچه نمک و حوض 
آبه های  حق  بايد  بنابرين  می شوند  قم  وارد  سلطان 
آن ها تامين شود كه در حال پيگيری برای تامين حق 
آبه های آن ها هستيم.ركنی در خصوص فعاليت چشمگير 

قم،  دانشگاه های  با  افزود:  محيطی  زيست  تشكل های 
حوزه و جامعة المصطفی برای ايجاد تشكل های زيست 
كرد:  بيان  است.وی  گرفته  صورت  مكاتباتی  محيطی 
اكنون پنج تشكل زيست محيطی در استان قم فعال 
هستند كه نقش بسزايی در حفاظت از محيط زيست 
قم  استان  زيست  محيط  حفاظت  كل  داشته اند.مدير 
گفت: بايد در زمينه رعايت اخلاق محيط زيست و حفظ 
منابع زيست محيطی تلاش شود زيرا مردم سرمايه ها و 

نگهبانان محيط زيست هستند.

مديركل راه و شهرسازي استان قم:

مديران به دنبال جذب اعتبارات ملي براي قم باشند

ايمان: شهردار قم از تصويب ساختار جديد شهرداری در وزارت كشور خبر 
داد و گفت: رسيدن به بهره وری و تعالی سازمانی مهمترين ماموريت شهرداری 

قم است.
محمد دلبری در جلسه شورای مديران شهرداری قم با اشاره به اينكه امروز در تمام 
دستگاه های خصوصی موضوع بهره وری و تعالی سازمانی از مهمترين موارد مد نظر است، 
اظهار كرد: دستگاه ها به اين سمت می روند كه از حداقل امكانات و ظرفيت های خود چه 
در زمينه منابع انسانی و چه در زمينه تجهيزات و سخت افزار بيشترين استفاده را داشته 
باشند.وی ادامه داد: مديريت شهری قم با وجود در اختيار داشتن سرمايه های انسانی و 
امكانات خوب از بحث بهره وری و تعالی سازمانی فاصله دارد و وضعيت موجود به هيچ 
عنوان حد مطلوب و مورد انتظار ما نيست و همه بايد دست به دست هم دهيم تا در 
تعالی سازمانی ايفای نقش داشته باشيم.شهردار قم با تاكيد بر اينكه در بحث بهره وری 
بيشترين نظارت را مناطق بايد بر حوزه های تحت امر خود داشته باشند بيان كرد: استفاده 
صحيح از ماشين آلات سبک و سنگين و تجهيزات كارگاهی از مصاديق بهره وری است 
كه خوشبختانه اين موضوع تا حدی در حال اجرا است.دلبری در بخش ديگری از سخنان 
خود از دست اندركاران برگزاری مراسم های افتتاحيه طرح های عمرانی شهر قم تشكر كرد و 

گفت: همكاران مناطق، معاونت امور زيربنايی و سازمان عمران و نوسازی در اجرای پروژه ها 
تمام توان خود را به كار بسته اند كه جای تقدير دارد و ان شاءالله تا پايان سال نيز شعار 
هر ماه يک افتتاح پروژه، عملی شده و بهره برداری از طرح های مختلف رضايت شهروندان 
شهر كريمه را در بر داشته باشد.وی همچنين از اجرای طرح ستاد استقبال از مهر در 
شهرداری قم خبر داد و مطرح كرد: در اين طرح معاونت خدمات شهری و امور زيربنايی 
و سازمان ميادين برنامه های خوبی را در دست اجرا دارند كه بايد اطلاع رسانی و اجرا شود.

شهردار قم افزود: كميته تعامل با آموزش و پرورش نيز تشكيل شده كه مواردی همچون 
خطكشی و آسفالت و همچنين فضای سبز مدارس را پيگيری می كند تا بتوانيم خدمتی 
به دانش آموزان اين شهر داشته باشيم.وی با اشاره به انتصاب مهندس بهشتی به سمت 
مديركل راه و شهرسازی استان قم از خدمات ارزنده وی در شهرداری تقدير كرد و گفت: 
اميدواريم با حضور ايشان و تعامل بسيار خوبی كه با مجموعه شهرداری دارد بتوانيم در 
مجموعه خدمات شهری شاهد افزايش سرعت عمران و توسعه شهر باشيم.دلبری با بيان 
اينكه مصوبه ساختار جديد شهرداری از وزارت كشور اخذ شده است خاطرنشان كرد: يكی 
از معاونت هايی كه در ساختار جديد با سازمان فرهنگی و هنری ادغام شده معاونت فرهنگی 

بود كه جناب نصيری در اين زمينه زحمت های زيادی كشيدند كه قابل تقدير است. 

دلبری اعلام كرد:

بهره وری و تعالی سازمانی مهمترين ماموريت شهرداری قم

حــوادث  دل نوشته

اخبــار

رييس پليس آگاهي استان قم : 

بساط يک رمال در قم 
برچيده شد

ايمان: رييس پليس آگاهي فرماندهي انتظامي استان قم  گفت :فرد رمالي 
كه با ادعاي حل مشكلات و برآورده كردن حاجات از مردم كلاهبرداري مي 

كرد، توسط پليس آگاهي استان قم شناسايي و دستگير شد. 

سرهنگ "مهدي قدمي اظهارداشت: فردي كه از طريق رمالي وجوهي از همشهريان 
كلاهبرداري كرده بود، دستگيري وي در دستور كار ماموران آگاهي استان قرار گرفت. 
وي اظهاركرد: پس از انجام تحقيقات و صحت موضوع، با اخذ دستور قضايي متهم 
دستگير و منزل وي مورد بازرسي قرار گرفت. به گفته سرهنگ " قدمي" در نتيجه اين 
بازرسي بيش از 100 كتب مخصوص رمالي و همچنين آلات و ادوات رمالي كشف و 
ضبط شد. رييس پليس آگاهي استان قم با اشاره به 4 فقره كيفري متهم، افزود: وي 
در تحقيقات پليس صراحتاً به بزه انتسابي اعتراف كرد. سرهنگ قدمي گفت: متهم به 
انضمام پرونده تشكيل شده براي سير مراحل قانوني تحويل مراجع قضايي استان و با 

صدور قرار قانوني مناسب راهي زندان شد. 

رييس پليس فتاي استان قم اعلام كرد :

»نماد اعتماد الكترونيكي«  فروشگاه 
مبناي خريد اينترنتي

 ايمان: رييس پليس فضاي توليد و تبادل اطلاعات فرماندهي انتظامي 
استان قم توصيه كرد: هموطنان در خريد اينترنتي تنها از فروشگاه هايي 

خريد كنند كه داراي نماد اعتماد الكترونيكي هستند. 
مصاحبه  در  رضايي"  محمد  "حسن  سرهنگ  پليس،  خبري  پايگاه  گزارش  به 
با خبرنگار ما از دستگيري فردي كه از طريق ايجاد يک فروشگاه اينترنتي اقدام به 
كلاهبرداري مي كرد خبر داد. وي افزود: در پي شكايت يكي از همشهريان مبني بر 
اينكه در يكي از سامانه هاي اينترنتي براي خريد يک دستگاه گيرنده ديجيتال مبلغ 
310هزار تومان به شماره حساب سايت مورد نظر واريز كرده اما پس از گذشت چند ماه 

هنوز هيچ كالايي دريافت نكرده است. 
به گفته رييس پليس فتا استان قم پس از بررسي هاي اوليه مشخص شد صاحب 
سايت جهت انجام فعاليت هاي اينترنتي خود از VPN استفاده مي كند كه در ادامه و 
طي بررسي هاي فني و تخصصي صاحب سايت مذكور شناسايي و دستگير شد. رييس 
پليس فضاي توليد و تبادل اطلاعات فرماندهي انتظامي استان قم در خاتمه توصيه كرد: 
هموطنان در خريد اينترنتي تنها از فروشگاه هايي خريد كنند كه داراي نماد اعتماد 

الكترونيكي هستند. 

 با دستگيري يک جاعل حرفه اي در استان قم مشخص شد:

فروش 20 ميلياردي زمين 
با وكالتنامه جعلي

 ايمان :رئيس پليس آگاهي استان قم از دستگيري يک جاعل حرفه اي در 
اين استان خبر داد و گفت: وي با جعل وكالتنامه تعدادي از زمين هاي قطعه 
بندي شده يكي از استان هاي جنوبي را به قيمتي بيش از 20 ميليارد ريال به 

فروش رسانده است. 
سرهنگ "مهدي قدمي" اظهاركرد: در پي دريافت شكايتي از يكي از استان هاي 
جنوبي كشور مبني بر اينكه فردي از راه جعل وكالتنامه تعدادي از زمين هاي قطعه 
بندي شده اين استان را به ارزش بيش از 20 ميليارد ريال به فروش رسانده است، 
اوليه جهت  اقدامات  از ماموران زبده آگاهي استان  با تشكيل تيمي ويژه  بلافاصله 
شناسايي متهم آغاز شد. وي گفت: بررسي ها نشان از ردپاي جاعلي كاملاً حرفه اي 
در اين پرونده داشت. به گفته رئيس پليس آگاهي فرماندهي انتظامي استان قم پرونده 
از اهميت خاصي برخوردار بود كه نهايتاً با انجام اقدامات پليسي و تحقيقات گسترده 
كارآگاهان آگاهي استان، فرد مذكور راشناسايي و دستگير شد. سرهنگ قدمي افزود: 
متهم سردفتر يكي از دفترخانه هاي قم بوده و از راه جعل وكالتنامه و تحصيل مال 
نامشروع، وضعيت مالي بسيار خوبي پيدا كرده است. وي با بيان اينكه اين پرونده 15 
شاكي دارد، اضافه كرد: متهم در تحقيقات پليس مدعي سرقت اسناد و مدارک و دفاتر از 
محل دفترخانه شده بود اما با هوشياري ماموران پس از بررسي صحنه سرقت مشخص 
شد موضوع ساختگي بوده است. سرهنگ قدمي تصريح كرد: نامبرده با انجام سرقت 
صوري به اين شيوه سعي در از بين بردن اسناد و دفاتر جعلي داشته است بنابراين در 
رويارويي با شواهد و مستندات موجود به جرم خود اعتراف كرد. رئيس پليس آگاهي 
استان قم گفت: متهم به انضمام پرونده تشكيل شده براي سير مراحل قانوني تحويل 

مراجع قضائي استان و با صدور قرار قانوني مناسب راهي زندان شد. 

از ابتدای سال تاكنون:

94 حادثه ناشی از آسانسور در قم 
رخ داده است

 ايمان : مديرعامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم حوادث ناشی از 
آسانسور را در اين استان از ابتدای سال تاكنون 94 حادثه عنوان كرد. 

عباس جعفری بيان كرد: از تاريخ يكم فروردين  تا 15 شهريورماه سال جاری، 
94 حادثه ناشی از آسانسور در استان قم رخ داده است.وی ادامه داد: در اين حوادث 
299 نفر داخل آسانسور ها محبوس شده بودند كه نجات يافتند و يک نفر نيز مصدوم 
شد.مدير عامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم در خصوص علت وقوع حوادث 
ناشی از آسانسور افزود: متاسفانه مردم به هشدارهای نوشته شده داخل آسانسور توجه 
نمی كنند و گاهی بيش از تعداد مشخص شده سوار می شوند.وی ادامه داد: متاسفانه 
بازديدهای ايمنی آسانسور توسط متوليان امر به خوبی انجام نمی گيرد، همچنين 
نداشتن برق های اضطراری، عدم تعمير و نگهداری قطعات و درب از ديگر علت های 
وقوع حوادث ناشی از آسانسور است.جعفری بيان كرد: متاسفانه در ميان حوادث ناشی 
از آسانسور برخی سقوط داخل چاله آسانسور بوده است كه در آخرين سقوط خانمی 
65 ساله در پرديسان در طبقه ششم كليد آسانسور را زده و درب باز می شود در حالی 
كه آسانسور در طبقه هفتم گير كرده بود و فرد با ورود به داخل آسانسور به داخل 

چاله افتاده و فوت می كند.

مركز مديريت حوادث و فوريت های پزشكی استان اعلام كرد:

11 مجروح در دو تصادف جداگانه در قم 
 ايمان :مركز مديريت حوادث و فوريت های پزشكی قم اعلام كرد: 11 نفر در 

دو تصادف جداگانه در اين استان مجروح شدند. 
به گزارش ايرنا، ساعت سه بامداد روز چهارشنبه بر اثر برخورد تريلی با يک دستگاه 
پژو كه در جاده قديم قم – كاشان رخ داد، پنج نفر مصدوم شدند.اين گزارش حاكی 
است: ساعت هشت صبح روز گذشته نيز شش نفر در برخورد پژو و پرايد در اتوبان 
قم - تهران، مجروح شدند.بر اساس اين گزارش، مجروحان اين دو حادثه جهت درمان با 

آمبولانس های مركز اورژانس به مراكز درمانی قم منتقل شدند. 

آيت الله صافی گلپايگانی:

همه برای سلامتی مقام معظم رهبری دعا كنند
ايمان : يكی از مراجع تقليد شيعيان طی تماس تلفنی، جويای سلامتی 
حضرت آيت الله خامنه ای شد و گفت: همه بايد برای سلامتی ايشان دعا كنند تا 

بهبودی كامل حاصل شود.
به گزارش خبرگزاری مهر، آيت الله العظمی لطف الله صافی، طی تماس تلفنی با حجت 
الاسلام والمسلمين محمدی گلپايگانی، سلامتی رهبر معظم انقلاب را جويا شد.وی افزود: 
از ساعات اوليه كه خبر عمل جراحی ايشان را شنيدم برای سلامتی و تندرستی كامل رهبر 
معظم انقلاب دعا كردم كه خداوند وجود ايشان را از جميع آفات و بليات محافظت فرمايد 
و با عافيت و سلامتی كامل از بيمارستان مراجعت نمايند.اين استاد برجسته حوزه در 
ادامه افزود: همه بايد برای سلامتی ايشان دعا كنند تا بهبودی كامل حاصل شود و بركات 

وجودی ايشان برای خدمت به اسلام و پاسداری از احكام شريعت غرّاء، مستدام باشد.
مردم قم برای سلامتی رهبر دعای توسل خواندند

همچنين براساس اعلام آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( مردم متدين و 
ولايت مدار قم، سه شنبه شب در حرم حضرت فاطمه معصومه)س( برای سلامتی رهبر 
معظم انقلاب دعای توسل خواندند.آيين دعای توسل اين هفته حرم مطهر، از سوی هيئت 
جانبازان استان قم در حرم بانوی كرامت برگزار شد.بر اساس اين گزارش، در اين مراسم 
مردم برای سلامتی مقام معظم رهبری دست به دعا برداشته و برای سلامتی ايشان به اهل 
بيت)ع( متوسل شدند.خاطرنشان می شود، رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح روز دوشنبه 
در يكی از بيمارستان های دولتی، تحت عمل جراحی قرار گرفتند كه بحمدلله اين عمل با 

موفقيت به پايان رسيد.

روز گذشته با حضور در بيمارستان؛

جمعی از علمای كشورهای اسلامی 
از رهبر انقلاب عيادت كردند 

ايمان: صبح ديروز جمعی از علمای شركت كننده در همايش »علمای اسلام در 
حمايت از مقاومت فلسطين«   با حضور در بيمارستان از رهبر انقلاب عيادت كردند. 
به گزارش خبرگزاری مهر، به نقل از پايگاه دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آيت الله 
خامنه ای،  تعدادی از شخصيت های شركت كننده در همايش »علمای اسلام در حمايت 
از مقاومت فلسطين« با حضور در بيمارستان محل بستری رهبر معظم انقلاب از حضرت 
آيت الله خامنه ای عيادت كردند.در اين ديدار، شيخ نعيم قاسم معاون دبيركل حزب الله لبنان 
به نمايندگی از دبيركل حزب الله لبنان، با ابلاغ سلام گرم آقای سيد حسن نصرالله، سلامتی 
و طول عمر  رهبر معظم انقلاب را از خداوند متعال مسألت كرد.همچنين در اين ديدار، 
آقايان علامه سيدساجد نقوی از علمای پاكستان، آيت الله آصف محسنی رئيس شورايعالی 
شيعيان افغانستان، صدرالدين قپانچی امام جمعه ی نجف اشرف، سيد علی فضل الله فرزند 
علامه فضل الله، احمد سامبی رئيس جمهور سابق جزاير كومور، شيخ احمد الزين رئيس 
هيئت امنای تجمع علمای مسلمين لبنان، شيخ عبدالناصر جبری رئيس دانشكده الدعوه و 
از علمای لبنان، شيخ عبدالغنی شمس الدين دبيركل اتحاديه ی علمای جنوب شرق آسيا، 
شيخ علاءالدين زعتری معاون مفتی اعظم سوريه و اوزهان اصيل ترک رئيس جنبش ملی 
گوروش تركيه، با اظهار خرسندی از سلامتی رهبر معظم انقلاب، بهبودی كامل و افزايش 
توفيقات ايشان در خدمت به جهان اسلام را از خداوند مسألت كردند.گفتنی است، رهبر 
معظم انقلاب اسلامی به دليل عارضه پروستات صبح دوشنبه در يكی از بيمارستانهای 

دولتی، تحت عمل جراحی قرار گرفتند كه بحمدالله اين عمل با موفقيت به پايان رسيد. 

آيت الله مكارم شيرازی:

هيچ كس نمی تواند خود را 
از مسووليت فرهنگی معاف كند 

ايمان: آيت الله ناصرمكارم شيرازی از مراجع عظام تقليد، با انتقاد از شانه 
خالی كردن برخی از نهادها در زمينه مسائل فرهنگی، اظهار كرد: فرهنگ از 
اركان اصلی جامعه اسلامی است و هيچ كسی نمی تواند خود را مسووليت در 

آن معاف كند.
اين مرجع تقليد روز چهارشنبه در آغاز درس خارج فقه خود در مسجد اعظم، با اشاره به 
اهميت موضوع فرهنگ در جامعه اسلامی، گفت: علما، رسانه ها به ويژه رسانه ملی، دولت، 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، دانشگاه ها و مراكز ديگر در قبال مسائل فرهنگی مسؤول 
هستند. وی افزود: برخی از مسوولين دولتی بيان كرده اند كه علما متكلف فرهنگ دينی در 
جامعه هستند كه البته علما نيز نقش و وظيفه بسيار مهمی دارند ولی اين وظيفه منحصر به 
آنها نيست. اين مرجع تقليد گفت: دولت نماينده مردم است و بايد در حوزه فرهنگ عمومی 
و اسلامی نقش آفرين باشد و نه اينكه خود را از دايره عقب بكشد. آيت الله مكارم شيرازی 
تصريح كرد: اين نظام، نظام جمهوری اسلامی است ولی اگر دولت خود را مكلف به رای مردم 
می داند بايد به اسلاميت اين نظام نيز توجه كرده و در حوزه حمايت از ارزشهای اسلامی كوشا 
باشد. وی تاكيد كرد: توجه به مسووليت در حوزه صيانت از ارزشهای اسلامی بايد همان امر به 
معروف و نهی از منكر است كه بايد همه خود را در اين حوزه مسوول بدانيم؛ صداوسيما، حوزه، 
دولت، ارشاد، آموزش و پرورش و آموزش عالی و... همگی در صيانت از ارزشهای دينی وظيفه 
دارند. به گزارش ايسنا، وی با اشاره به اشتباه حساس در موضوع نامگذاری داعش گفت: اخيرا 
نام اين گروه تروريستی را دولت اسلامی می نامند و رسانه های غربی نيز با همين اسم داعش را 
خطاب قرار می دهند؛ حتی رييس جمهور آمريكا نيز همين نام را برای آنها به كار می برد. اين 
مرجع تقليد اظهار كرد: متاسفانه رسانه های ما نيز به اشتباه در اين بازی، وارد شده و متوجه 
اين توطئه خطرناک نشدند و بسياری از آنها همين الان هم به جای داعش می گويند دولت 
اسلامی در حالی كه آنها نه دولت هستند و نه اسلام، آنها با اسلام و انسانيت بيگانه هستند. 
وی گفت: داعش يک جمعيت تروريستی جاهل است و كسی نبايد آنها دولت اسلامی بخواند؛ 
آنها جمعيت تررويستی داعش هستند و نه دولت اسلامی؛ غرب به دنبال اسلام هراسی در 
منطقه و جهان است و به همين دليل از عمد آنها را دولت اسلامی می خواند ولی ما نبايد اين 

نام را تكرار كنيم.

سردار مهدوی نژاد فرمانده سپاه استان قم:
يادمان شهدا بايد مورد تكريم و توجه باشد

ايمان: فرمانده سپاه استان قم با تقدير از همت اداره كل حفظ آثار و نشر 
ارزش های دفاع مقدس استان در پيگيری تكميل يادمان شهدای كوه خضر 
نبی)ع( گفت: با قول مساعد استاندار اين مكان به محل مناسبی در شأن 14 

شهيد گمنام قم تبديل می شود.
مهدی مهدوی نژاد در حاشيه بازديد از يادمان شهدای گمنام كوه خضر نبی)ع( گفت: 
آنچه كه نظام جمهوری اسلامی را به اوج عزت و بزرگی رسانده است، ايستادگی و مقاومت 
مردم در مقابل استكبار جهانی است.وی ابراز كرد: استكبار جهانی و اذناب آن به خيال باطل 
می خواستند اراده خود را به ملت بزرگ ايران تحميل كنند اما در مقابل استقامت مردم 
كور خواندند.فرمانده سپاه امام علی ابن ابيطالب)ع( ادامه داد: مردم قهرمان ايران تمام قد 
در مقابل دسيسه های دشمنان داخلی و خارجی ايستادند و قهرمانانه تا پای جان مقاومت 
كردند.وی افزود: شهيدان نماد مقاومت ملت ما هستند كه امروز به عنوان الگوی برجسته و 
چراغی پرفروغ در مقابل ديدگان ما قرار دارند.مهدوی نژاد با تاكيد بر اينكه يادمان شهدا بايد 
مورد تكريم و توجه باشد، تصريح كرد: اگر كسانی بخواهند در صراط مستقيم الهی حركت 

كنند و درست گام بردارند، بايد به اين نمادهای زيبای مقاومت توجه كرده و ارج نهند.

ای غايب از نظر

از نگاه تو اگر آينه سرشار شود
بخت خوابيده او يكسره بيدار شود

خانه بر دوش تو از باد صبا خواهد شد
از نگاه تو اگر آينه سرشار شود

روشنی می برد از بركه چشم تو سحر
صبح در آينه چشم تو بيدار شود

شب به اندازه تنهايی من دلگير است
كاش خورشيد نگاه تو پديدار شود )1(

بر آقا و مولای منتظران صدها درود و سلام. روزها از پی يكديگر در غربت غيبت راه 
می سپرند و روز به وصال و ظهور نرسيد. 

خدايا! ديرزمانی است كه منتظران آن امام همام برای ديدارش تا آستانه ظهور 
شتافته اند. بيش از اين انتظار سخت و سهمگين است. اللهم عجل لوليک الفرج.

)1( شعر از سيد مهدی حسينی )قم(
مديركل حفاظت محيط زيست استان قم:

منشاء گرد و غبار قم، درياچه نمک و حوض سلطان است



3 اقتصادی

مشاور رئيس جمهور:
هدف از تهیه لایحه رفع موانع تولید خروج از 

وضعیت کنونی است
مشاور رئيس جمهور گفت: هدف از تهيه لايحه رفع موانع توليد رقابت پذير و 
ارتقا نظام مالی كشور، خروج از وضعيت نابسامان فعلی است و از نقادی صاحب 

نظران در اين ارتباط استقبال می كنيم.
مسعود نيلی در نشست تشكلهای فنی و مهندسی كه از سوی فدراسيون انرژی در 
انجمن شركتهای ساختمانی تشكيل شد، اظهار داشت: لايحه تنظيم شده از سوی دولت 
كامل است و از آن دفاع می كنيم، اما از نظرات اصلاحی متخصصان بخشهای مختلف 
استقبال می شود.وی موضوع صرفه جويی در مصرف انرژی را يک مساله مهم خواند و 
گفت: بهره گيری از گاز در صنايع كشور نقش اثرگذاری دارد و بايد به منظور تحرک 
بخشيدن به اين بخش برای توسعه آن در صنعت، برنامه ريزی شود.نيلی خاطرنشان 
ساخت: براساس لايحه يادشده به منابع سرمايه گذاری و بانكی توجه ويژه ای شده و در 
عين حال انتظار اين است كه تشكل های بخش خصوصی در قالب كارگروه هايی به نقد 

و بررسی اين لايحه بپردازند.
وزارت  های  برنامه  نبود  درخصوص  اقتصادی  امور  در  جمهوری  رئيس  مشاور 
جهادكشاورزی در اين لايحه اظهار داشت: سياست های لايحه نامبرده، ارتباطی به بخش 
كشاورزی ندارد اما ممكن است در آينده، تغييراتی در لايحه به وجود بيايد كه به عنوان 
برنامه ای مكمل، كشاورزی به آن اضافه شود.دست اندركاران اقتصادی براين باورند، بخش 
كشاورزی در توسعه صادرات غيرنفتی می تواند نقش مؤثر و راهگشا برای خروج از تورم 
داشته باشد، اما در لايحه مزبور هيچ نامی از اين بخش برده نشده است.براساس اين 
گزارش، علی شمس اردكانی رئيس كميسيون انرژی اتاق ايران گفت: مشكل كسب و كار 
در كشور عامل ركود است و قانون بهبود فضای كسب و كار كه در سال 1390 به تصويب 
مجلس شورای اسلامی رسيده آئين نامه اجرايی آن تاكنون ابلاغ نشده است.وی افزود: 
چنانچه بخواهيم تراز منابع و مصارف صنايع را مورد ارزيابی قرار دهيم بايد جايگاه آن ها 
را در توليد ناخالص داخلی مدنظر قرار دهيم.اين كارشناس انرژی اضافه كرد: كشوری 
كه رشد صنعت و صادرات آن بيش از توليد ناخالص داخلی باشد، اقتصادی شكوفا دارد، 
هرچند در ايران در بخشهای مختلف، انرژی از مزيت نسبی برخوردار هستيم.وی لايحه 
رفع موانع توليد رقابت پذير و ارتقای نظام مالی كشور را گامی از سوی دولت در جهت 

بهبود شرايط فضای كسب و كار دانست.

قائم مقام وزير تعاون:
تعاونی ها توانایی رفع بحران

 اقتصادی کشور را دارند
قائم مقام وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعی گفت : بخش تعاونی ظرفيت و 

توانايی برطرف كردن خلا و يا بحران اقتصادی كشور را دارد.
ابوالحسن فيروزآبادی افزود: بخش تعاون در سختی ها و بحران های گذشته به كمک و 

ياری دولت آمده است و اين روند همچنان ادامه دارد.
وی بر لزوم توسعه تعاونی های دانش بنيان تاكيد كرد و گفت: شركت های دانش بنيان 
می توانند زمينه نقش آفرينی تعاونی ها را در اقتصاد بين الملل و توسعه صادرات را فراهم 
كنند.فيروزآبادی اظهار اميدواری كرد كه در آينده شاهد توسعه اقتصاد تعاونی در كشور 
باشيم و اين بخش بجای فعاليت در بخشی از زمينه های اقتصادی در حوزه های دانش بنيان 
فعاليت جدی تری داشته باشند.وی با اشاره به اينكه زيرساخت های نهادی مناسبی در 
اين حوزه شكل گرفته است، اظهار كرد: هرچند تعاونی ها هنوز مشكلات فراوانی دارند اما 
اقدامات مناسبی در اين زمينه انجام گرفته است.قائم مقام وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعی 
تعداد تعاونی های فعال در كشور را 110 هزار واحد اعلام كرد و گفت: بخش عظيمی از 
مردم در حوزه های مختلف اين بخش فعاليت دارند.وی به نقش تعاونی ها در سازندگی و 
برطرف شدن مشكلات كشور اشاره كرد و گفت: تعاونی ها قدرت بزرگ اجتماعی هستند 
كه بايد از آنها بهره های لازم را برد.فيروزآبادی با اشاره به اينكه سهم تعاونی ها تا پايان برنامه 
پنجم بايد به 25 درصد اقتصاد برسد، اظهار كرد: در حال حاضر سهم تعاونی ها 6 درصد 
اقتصاد كشور است كه هرچند اين عدد ما را راضی نمی كند اما عدد قابل توجهی است.

وی از افزايش سرمايه بانک های تخصصی و صندوق ضمانت سرمايه گذاری تعاون خبر 
داد و گفت: در دولت تدبير و اميد تلاش می كنيم اين موضوع در آينده نزديک محقق 
شود.قائم مقام وزير تعاون،كار و رفاه اجتماعی با اشاره به اينكه دولت در اين بخش فقط 
تسهيل كننده و كمک رسان است، بيان كرد: دخالت دولت در بخش تعاونی بايد به حداقل 
ممكنه برسد.وی با اشاره به حضور فعال تعاونی ها در بخشی های اقتصادی، افزود: تعاونی ها 
در برخی از حوزه های اقتصادی همچون ماهيگيری، حمل و نقل و قاليبافی موفق تر از 

بخش های ديگر عمل كردند

مديرعامل صندوق مهر امام رضا)ع( خبر داد؛
پرداخت آسان وام ازدواج جوانان 

مديرعامل صندوق مهر امام رضا)ع( از تصويب يک فوريت طرح تخصيص 
بخشی از منابع صندوق توسعه ملی به ازدواج جوانان در مجلس خبر داد. 

اصغر نورالله زاده گفت: اين طرح با امضای 252 نفر از نمايندگان مجلس با قيد دوفوريت 
تقديم هيات رييسه شد كه در نهايت با تصويب يک فوريت آن اختصاص 500 ميليون دلار 
از منابع صندوق توسعه ملی به صندوق مهر امام رضا)ع( و بانكهای دولتی مورد موافقت 
قرار گرفت تا صندوق با اتكا به تجارب موفق خود در جهت ساماندهی پرداخت تسهيلات 

ازدواج جوانان اقدام كند. 
وی از طرح سبد جهيزيه خانواده به عنوان يكی ديگر از طرح های صندوق مهر امام 
رضا)ع( نام برد كه به مجلس شورای اسلامی ارسال شده است و ابراز اميدواری كرد: با ارائه 
طرح های متنوع در اين خصوص پرداخت تسهيلات ازدواج جوانان با سرعت و سهولت 
بيشتری دنبال شود و كاهش سن ازدواج جوانان و كنترل مشكلات و پيامدهای اجتماعی 

ناشی از افزايش سن ازدواج را به دنبال داشته باشد. 
نورالله زاده همچنين شناسايی و ساماندهی صندوق های قرض الحسنه امين را يكی از 
فعاليتهای در دست اقدام برشمرد و افزود: صندوق مهر امام رضا)ع( با حمايت و تقويت 
صندوق های محلی، كارگزاری امور خود در برخی شهرستان ها را به اين صندوقها واگذار 

می كند. 
وی وصول مطالبات، ساماندهی شبكه ها و خوشه ها، اعطای تسهيلات و تجهيز منابع را 

از جمله شاخصهای ارزيابی عملكرد صندوق های استانی عنوان كرد. 

معاون وزير كشاورزی خبر داد؛
تصویب 200 میلیارد تومان یارانه برای شیر خام 
معاون وزير جهاد كشاورزی از تصويب و ابلاغ 200 ميليارد تومان يارانه شير 
خام برای بهار امسال خبر داد و گفت: پرداخت اين يارانه در انتظار دريافت اعتبار 

آن از معاونت برنامه ريزی و نظارت راهبردی رياست جمهوری است. 
حسن ركنی اظهار كرد: با پيگيری ها و تلاش های صورت گرفته از سوی وزارت جهاد 
كشاورزی يارانه ای حدود 200 ميليارد تومان برای شيرخام تعيين شد كه بابت تحويل شير 

خام به كارخانه های لبنی به دامداران پرداخت خواهد شد. 
وی افزود: برای پرداخت يارانه به دامداران در انتظار اختصاص اعتبار مصوب 200 ميليارد 
تومانی از سوی معاونت برنامه ريزی و نظارت راهبردی رياست جمهوری هستيم تا بتوانيم 

به محض دريافت اعتبار آن را به حساب دامداران واريز كنيم. 
معاون وزير جهاد كشاورزی گفت: به نظر می رسد با توجه به شرايط موجود، يارانه 
200 ميليارد تومانی به شير خام توليدی در بهار امسال به حساب وزارت جهاد كشاورزی 

واريز شود. 

مدير كل بازرسی ويژه سازمان حمايت مصرف كنندگان خبرداد؛

10 میلیارد تومان ارزش تخلفات
 واحدهای صنفی در بهار

مدير كل بازرسی ويژه سازمان حمايت مصرف كنندگان و توليدكنندگان از 
تشكيل بيش از 2700 پرونده تخلف از واحدهای صنفی طی سه ماهه اول امسال 
خبر داد و گفت: در همين مدت ارزش تخلفاتی اين واحدهای صنفی بيش از 10 

ميليارد و 357 ميليون و 118 هزار تومان بوده است.
 سيد مجتبی قاسمی اظهار كرد: پرونده های متخلفان برای سير مراحل قانونی و صدور 
رای نهايی به هياتهای رسيدگی به تخلفات صنفی و شعب تعزيرات حكومتی ارسال شد.

وی افزود: با اتخاذ تمهيدات لازم و بهره گيری از گزارش های مردمی در سه ماهه اول 
امسال حدود 113 هزار و 388 مورد بازرسی انجام شده است.

به گفته قاسمی اين اقدام در راستای اعمال برنامه های كنترلی و نظارتی منسجم و با 
بهره برداری از گزارش های مردمی، به منظور جلوگيری از اقدامات برخی افراد سودجو 
با هدف اخلال در شبكه توزيع و انتفاع سود بيشتر در عرضه و فراوانی برخی از كالاها 
صورت گرفت. طبق اعلام شاتا، مدير كل بازرسی ويژه سازمان حمايت مصرف كنندگان و 
توليدكنندگان خاطر نشان كرد: هموطنان می توانند برای جلوگيری از سودجويی متخلفان 
در صورت مشاهده هرگونه تخلف اعم از گران فروشی، كم فروشی، تقلب، عدم نصب 
برچسب قيمت در واحدهای صنفی و .... مراتب را بصورت حضوری يا با شماره تلفن 124 
به ستادهای خبری مستقر در سازمان های صنعت، معدن و تجارت سراسر كشور اطلاع 

دهند تا سريعا رسيدگی شود.

آخرین نرخطلا در ایران 

4,175,000یک مثقال طلا

963,800یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,397,000سکه بهار آزادی

9,398,000سکه امامی

4,720,000نیم سکه

2,630,000ربع  سکه

1,700,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,000,000 تیپ 5

 206SD38,000,000وی 8

GLX 405 31,000,000پژو 

SLX 405 32,500,000پژو 

ELX 43,000,000پژو پارس 

 39,500,000پژو پارس سال

E2 90 39,500,000تندر 

LX 32,500,000رانا 

TU5 32,500,000رانا 

LX 31,000,000سمند 

LX EF7 33,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

300 S 76,000,000زوتی 

 16,500,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 18,500,000سایپا 131

 19,000,000سایپا 132

SX 24,500,000سایپا تیبا 

بخش كشاورزی كه مهره طلايی اقتصاد و محور 
با  می شود  تلقی  كشور  مقاومتی  اقتصاد  تحقق 
مشكلات عديده ای از قبيل فرار سرمايه ها و نيروی 
بحران  و  منسجم  بازار  نداشتن  سنتی،  توليد  كار، 
كهنه ای به نام " كم آبی" رنج می برد لذا برای رسيدن به 
اقتصاد مقاومتی در اين بخش، حمايت ها و ضرورت های 
جايگزينی  كشت،  الگوی  تغيير  همچون  اوليه ای 
كشاورزی مدرن به جای سنتی و بها دادن به كشت 

و كشاورزی را می طلبد. 
اقتصاد مقاومتی مبتنی بر كشاورزی به معنای خودكفايی 
كشور در توليد محصولات اساسی و استراتژيک است؛ به 
طوری كه بتوان با ارتقای كمی و كيفی محصولات و افزايش 
صادرات و كاهش واردرات، گامی در تحقق اقتصاد مقاومتی 

در كشور برداشت. 
از سوی ديگر به دليل اهميت ويژه بخش كشاورزی در 
اقتصاد همانگونه كه مقام معظم رهبری فرموده اند بايد برای 
تحقق اين مهم به فكر عمل بود و نبايد اينگونه باشد كه در 
سخن، از اقتصاد مقاومتی حمايت كنيم و در عمل، حركت مان 
كند باشد؛ چراكه مبنای اقتصاد مقاومتی تكيه بر توليد داخلی 

و استحكام بنيه درونی اقتصاد است. 
به عقيده برخی كارشناسان راه رسيدن به اقتصاد مقاومتی 
همان  كه  سرزمين  هر  اوليه   توليد  كانون های  به  توجه 
روستاست، لازم و ضروری است چراكه اگر بتوان توليد را در 
روستا رونق داد و با ارائه تسهيلات و خدمات به كشاورزان 
كشاورزی شد  محصولات  كيفی  و  كمی  افزايش  موجب 

می توان به اقتصاد مقاومتی دست يافت. 
به طور كلی می توان گفت اقتصاد مقاومتی و برنامه های 
توسعه اقتصادی زمانی اجرا می شود كه توجه مسئولان كشور 
به روستاها و كشاورزان خرده پا باشد؛ به طوری كه مسئولان 
با حضور در روستاها و پيگيری مشكلات روستاييان موجب 

افزايش درآمد آنها شوند. 
طرح اقتصاد مقاومتی طرحی بسته و درون گرا نيست بلكه 
يک اقتصاد پويا و روان است؛ به طوری كه اگر كشاورزی 
كشوری علمی نباشد اقتصاد مقاومتی در آن محقق نمی شود 
و اگر بتوان با ترويج كشاورزی مدرن، روش های سنتی را كنار 
گذاشت و با بكارگيری روش های مدرن بيشترين بهره وری را 
در اين بخش داشت می توان به تحقق اقتصاد مقاومتی در 

كشور اميدوار بود. 
از سوی ديگر به دليل اينكه بخش كشاورزی به عنوان يک 
اصل مهم در اقتصاد كشور شناخته شده است توجه، تجهيز و 

نوسازی اين بخش از اهميت بسياری برخوردار است تا آنجاكه 
می توان يكی ديگر از راه های تحقق اقتصاد مقاومتی در بخش 
كشاورزی را در گرو تبديل كشاورزی سنتی به مدرن دانست. 
همچنين بخش كشاورزی به عنوان تامين كننده امنيت 
راستا  اين  در  اگر  و  دارد  كشور  در  بسزايی  نقش  غذايی 
از توليد نهاده ها تا توزيع و  كشاورزان علمی شوند يعنی 
انبارداری محصولات با روش های علمی صورت بگيرد می توان 

به اين مهم دست يافت. 
برخی كارشناسان بخش كشاورزی نيز بر اين باورند كه 
ايجاد  بازار محصولات كشاورزی،  با سازمان دهی سيستم 
سيستم مطلوب برای دسترسی به نهادهای توليد و حمايت 
از كشاورزان در تحقق اين امر بی تاثير نيست به همين 
دليل انتظار است وزارت جهاد كشاورزی و دولت در جهت 

ساماندهی سيستم بازار تمهيداتی بينديشند. 
نادرست وزارت جهاد كشاورزی،  اين مديريت  بر  علاوه 
بی توجهی به تخصص، مقررات نامناسب پرداخت تسهيلات 
بانكی به كشاورزان و مقررات نامناسب بازرگانی و صادرات 
از مشكلات موجود بخش كشاورزی هستند كه برای تحقق 

اقتصاد مقاومتی در اين بخش بايد به آنها توجه كرد. 
در همين راستا محمدحسين شريعتمدار، مشاور عالی وزير 
جهاد كشاورزی گفت: برای تحقق سياست های كلان اقتصاد 
مقاومتی در بخش كشاورزی بايد همه وظايف و كارهای 

محول شده به وزارت جهاد كشاورزی به صورت مطلوب انجام 
شود و هيچ يک از آن ها را فدای ديگری نكنيم. 

وی افزود: اقتصاد مقاومتی كه مدنظر رهبر معظم انقلاب 
است جز انجام كارها به نحو مطلوب نيست؛ به گونه ای كه همه 
كارها به خوبی و بايد به موقع انجام شوند تا بتوانند در راستای 
منافع ملی قرار بگيرند كه اجرای اين اصل ساده با مديران و 

كارگزاران دلسوز قابل تحقق است. 
شريعتمدارد رباره تاثير بودجه در پيشبرد اهداف كلان 
بخش كشاورزی در راستای اقتصاد مقاومتی اظهار كرد: بودجه 
و اعتبارات برای اجرای برنامه ها و اهداف تعيين شده مهم است 
اما آنچه اهميت بيشتری دارد اين است كه برنامه ها مطابق با 
عمل باشد و كارگزارانی كه اين برنامه ها را عملی می كنند با 
مديريت مناسب بتوانند در اجرای آن ها توفيق داشته باشند. 

برای تحقق اقتصاد مقاومتی نيازمند رسيدن به يک اقتصاد 
ايده آل در كشور هستيم و اين امر تنها در صورتی محقق 
می شود كه با حمايت كشاورزان و افزايش بهره وری نه تنها در 
توليد داخل مستقل شويم بلكه بتوانيم سهمی را برای صادات 
نيز در نظر بگيريم كه انتظار است در اين راستا وزارت جهاد 
كشاورزی و دولت حمايت های ويژه ای به اين بخش داشته 
باشند چراكه بخش كشاورزی مهره طلايی اقتصاد كشور 
است و محور تحقق اقتصاد مقاومتی در كشور در گرو توجه و 

حمايت از اين بخش است. 

 افتادن تابستان در سراشيبی و نزديک شدن به 
پاييز يادآور هر چه كه باشد بی ترديد برای دولت 
مهمترين مساله نشستن سر حساب و كتاب سال بعد 
كشور است آن هم اگر مصمم باشد كه بودجه را در 

زمان قانونی تدوين كرده و به مجلس بسپارد. 
چند روز پيش بود كه محمد باقر نوبخت - معاون برنامه ريزی 
رييس جمهور- معاونان برنامه ريزی استانداريها، معاونان 
ذيحسابان  همچنين  بودجه  كل  مديران  و  اداری-مالی 
وزارتخانه ها و دستگاه های اجرايی را در آستانه آغاز تدوين 
بودجه سال آينده در معاونت برنامه ريزی گردهم آورد و در 
اولين جملات خود از تهيه و تنظيم بخشنامه  بودجه 1394 و 

ابلاغ ان در روزهای پيش رو خبر داد. 
ابلاغ بخشنامه بودجه آن هم در اواخر شهريور ماه می تواند 
نشانه ای برای شروع تدوين بودجه و تقديم آن به مجلس 
تا مهلت مقرر يعنی نيمه آذر ماه باشد مساله ای كه به جز 
سال گذشته طی ساليان قبل چندان قابل تصور نبود و ارائه 
اغلب لوايح بودجه نه در 15 آذر بلكه تا اسفندماه نيز به درازا 
می كشيد.  اين درحالی است كه لايحه بودجه سال 1393 
با وجود زمان محدود و مسايل پيرامون بودجه سال 1392، 
بعد از حدود 12 سال طبق وعده معاون برنامه ريزی در موعد 

مقرر به مجلس سپرده شد. 
اما روز گذشته نوبخت و معاونان و مشاوران ارشدش ضمن 
اعلام آمادگی برای تدوين بودجه سال آينده از مهيا بودن 
زمينه و آنچه كه در طول يكسال گذشته برای اسقرار بودجه 

مبتنی بر عملكرد انجام شده سخن گفتند. 

هشدار نوبخت به همكارانش
نوبخت كه ارائه به موقع بودجه سال جاری به مجلس، 
حركت بودجه از جاری به سمت عمرانی و تهيه برنامه يكساله 
را با توجه به زمان محدود سال قبل از دست آورهای معاونتش 
می داند نسبت به اين موضوع هم تاكيد دارد كه كمی در 
تاخير  اجرايی  دستگاه های  برای  عملياتی  بودجه  اجرای 
داشته اند.  اما معاون برنامه ريزی معتقداست كه در كنار حكم 
ماده 219 قانون برنامه پنجم توسعه بايد برای جانماندن از 
نظام بودجه ريزی روز دنيا و منضبط شدن مصارف بودجه 
بايد تمامی دستگاهها مقيد به اجرای بودجه عملياتی باشند. 
نوبخت اين اخطار را هم به همكارانش داد كه هيچ عذری 
را برای جاماندن در بودجه ريزی مبتنی بر عملكرد نخواهد 
پذيرفت در عين حال كه تمامی دستورالعمل های مربوط 
آماده شده و از هم اكنون آماده شكل گيری بودجه سال 

آينده بر مبنای آن است. 
كسی از پر كردن فرمهای بودجه فرار نكند

معاون بودجه معاونت برنامه ريزی هم كه بعد از مدتها در 
جمعی با حضور خبرنگاران سخن می گفت با اشاره ای گذرا 
به آنچه كه برای تحقق بودجه ريزی مبتنی بر عملكرد انجام 
شده و پيش روست دستگاههای اجرايی را ملزم به ارائه برنامه 
سالانه كرده و تاكيد كرد كه فرمهای تهيه شده بايد به طور 
دقيقی از سوی دستگاههای اجرايی پر شود و به آن به عنوان 
كاغذ بلااستفاده ای نگاه نكنند چراكه همين فرمها مبنای 
مبادله تفاهم نامه با آنها همچنين پايه ثبت های حسابداری 

خواهد بود. 

البته دژپسند از شروع كلاسهای آموزشی برای دستگاههای 
اجرايی در تهيه بودجه  عملياتيشان هم خبر داد و گفت كه 
اين دوره های آموزشی به طور الكترونيک و حتی حضوری تا 
قبل از اقدام برای تدوين بودجه در هفته آينده برگزار خواهد 

شد. 
خوشحالی كردبچه!

اما محمد كردبچه به عنوان مرد شماره يک بودجه نويسی 
كشور و كسی كه بيش از 40 سال است در تهيه و تنظيم 
بودجه حضور داشته و استقرار كامل نظام بودجه ريزی مبتنی 
بر عملكرد از دغدغه های اوست عنوان می كند كه اين روزها 
خوشحال است از اين كه شكل گيری اين نوع بودجه ريزی 
در مسيری جدی قرار گرفته و می توان اميدوار بود كه در 
آينده ای نزديک شايد يرای سال آينده و حتی اندكی بعد از 
آن تمامی دستگاه های اجرايی بودجه های خود را مبتنی 
بر عملكرد تهيه كنند.  مشاور معاونت برنامه ريزی و نظارت 
راهبردی رييس جمهور كه استقبال دستگاههای اجرايی در 
سال گذشته از بودجه ريزی مبتنی بر عملكرد را خارج از 
انتظار اين معاونت می داند معتقد است كه با ادامه روند فعلی 
آنچه كه برای نظام بودجه ريزی هدفگذاری شده محقق 

خواهد. 
آذر و آسودگی خيال دولت

رييس مركز آمار هم كه سالهاست برای جاانداختن اهميت 
بودجه ريزی مبتنی بر عملكرد بارها همايش برگزار كرده 
و در جلسات بسياری از تجارب كشورهای دنيا و ضرورت 
اجرای اين نظام در كشورمان سخن گفته در جلسه نوبخت 
و معاونانش هم اشاره ای ضعف های نظام فعلی بودجه ريزی 
كشور داشت و گفت كه بودجه بايد به گونه ای نوشته شده 
و استراتژيک باشد كه خيال دولت و حاكميت را از هزينه 
پولی كه به گيرنده آن می دهد راحت كند يعنی بدانند 
كه دستگاه اجرايی بودجه دريافتی را در مسيری مصرف 
می كند كه دولت را اهداف سند چشم انداز و برنامه های 
توسعه نزديک می كند.  در عين حال عادل آذر معتقد است 
كه نبايد برای اجرای بودجه ريزی مبتنی بر عملكرد عجله 
كرد و بايد ضمن رعايت تمامی جوانب، آموزش كافی را برای 
دستگاه های اجراكننده فراهم كرده و از سويی ديگر حمايت 
جدی از آنها انجام شود تا ترسی از رعايت اين نظام بودجه 
ريزی وجود نداشته باشد.   با بررسی و تصويب بيش از 60 
تبصره های تكراری بودجه در مجلس كه در قالب لايحه ای 
ارائه شد می توان گفت كه بررسی بودجه سال آينده از هم 
اكنون در مجلس آغاز شده و می توان اميدوار بود كه به مانند 
سال گذشته بودجه سال آينده نيز در نيمه آذر به مجلس 

خواهد رفت. 

دنبال  به  دولت  می گوید  کار  وزیر 
تعیین لیست 2,5 میلیون نفری جدیدی 
برای واگذاری بسته های امنیت غذایی 
کامل  ماه  آبان  تا  لیست  این  و  است 
خواهد شد. پیش تر و در جریان تصمیم 
 7,5 از  غذایی  حمایت  برای  دولت 
میلیون نفری که تحت پوشش کمیته 
هستند،  بهزیستی  سازمان  و  امداد 
ماموریتی به وزارت کار برای شناسایی 
گروه های حقوقی زیر 600 هزارتومان و 
600 تا یک میلیون تومان داده شده بود 
که احتمالا گروه هایی از کارگران نیز در 

این لیست قرار خواهند گرفت.
طبق پیش بینی دولت در سال جاری 7 
میلیون و 500 هزار نفر از افراد تحت پوشش 
کمیته امداد و سازمان بهزیستی مشمول 
دریافت بسته های حمایت غذایی شدند که 
در حال حاضر توزیع بسته های غذایی برای 

این گروه ها انجام شده است.
این  است  قرار  کار  وزیر  اعلام  اساس  بر 
دو گروه مشخص تا پایان سال جاری در 4 
مرحله بسته های امنیت غذایی دریافت کنند. 
در عین حال، سال گذشته برنامه دولت در 
برای  رایگان  توزیع سبدهای کالایی  قالب 

گروه های مختلف اجتماعی انجام شد.
هرچند قرار بود توزیع سبدهای کالایی در 
سال جاری نیز دنبال شود و این موضوع از 
سوی مقامات دولت تدبیر و امید نیز اعلام 
شده بود، اما بعد عنوان شد دولت واگذاری 
سبدهای کالایی را متوقف کرده و قصد دارد 
حمایت ها را تنها برای گروه های هدف در 

معرض خطر متمرکز کند.
به تازگی وزیر تعاون، کار و  رفاه اجتماعی 

اعلام کرد در صورت فراهم شدن برخی پیش 
شرط ها مانند تامین منابع مالی مورد نیاز، 
دولت قصد دارد واگذاری بسته های امنیت 
غذایی را برای 10 میلیون نفر انجام دهد که 
این موضوع به معنای شناسایی و ارائه لیست 
جدیدی از 2.5 میلیون مشمول جدید است.

معتقدند  کشور  کارگری  نمایندگان 
دست کم بخش قابل توجهی از مشمولان 
جدید دریافت بسته های امنیت غذایی باید 
در گروه کارگری کشور باشند چون کارگران 
در حال حاضر از کم درآمدترین گروه های 

اجتماعی کشور محسوب می شوند.
آنها پیش تر برخی نامه نگاری ها را نیز با 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در این باره 
انجام داده بودند و از وی خواسته بودند تا 
درخواست آنها را در دولت مطرح و پیگیری 
آینده  ماه  دو  یکی  در  انتظار می رود  کند. 
که دولت لیست جدید مشمولان دریافت 
بسته های غذایی را معرفی خواهد کرد، ردی 

نیز از کارگران در آن باشد.
با این وجود، تاکنون نامی از کارگران به 
عنوان مشمولان احتمالی دریافت بسته های 
امنیت غذایی در مرحله دوم از سوی مقامات 
وزارت کار برده نشده است و انجام برخی 
جدید  مشمولان  شناسایی  برای  اقدامات 

مطرح می شود.
می گویند  کشور  کارگری  نمایندگان 
جدید  مشمولان  جزو  می توانند  کارگران 
دریافت بسته های امنیت غذایی باشند چرا 
که وزارت کار از سوی دولت ماموریت دارد 
تا از طریق بانک اطلاعاتی موجود که در قالب 
فازدوم هدفمندی یارانه ها ارائه شده است، دو 
گروه مشخص حقوقی زیر 600 هزارتومان و 
600 تا یک میلیون تومان را شناسایی و برای 

دریافت بسته های غذایی آماده کند.
کار،  عالی  شورای  مصوبه  آخرین  طبق 
حداقل دستمزد امسال کارگران و مشمولان 
قانون کار به میزان 609 هزارتومان تعیین 

شده است که حقوق نهایی ماهیانه دست کم 
3 میلیون کارگر شاغل در بخش های مختلف 

کشور است.
به بیان ساده تر در شرایط فعلی، میلیون ها 
شاغل کارگری کشور تنها حقوقی به میزان 
مصوبه شورای عالی کار را دریافت می کنند 
که البته در بسیاری از موارد برای استفاده 
از بیمه تامین اجتماعی، ارقامی نیز از 609 
هزارتومان به عنوان حق بیمه کسر می شود 
که در نهایت حقوق بسیاری از افراد حتی از 
600 هزارتومان نیز کمتر است؛ بنابراین این 
دسته از شاغلان مشمول قانون کار به صورت 
امنیت  بسته های  دریافت  مشمول  بالقوه 

غذایی خواهند بود.
طبق پیش بینی صورت گرفته در سال 
هر  برای  غذایی  سبدهای  ارزش  جاری، 
امداد و سازمان  نفر تحت حمایت کمیته 
بهزیستی 200 هزار ریال و در نهایت برای هر 
خانوار تا یک میلیون و 400 هزار ریال است.

در صورت ادامه این روال برای 2.5 میلیون 
مشمول جدید که قرار است تا آبان ماه امسال 
مشخص شوند، بسته های کالایی مرحله دوم 

در پاییز و زمستان امسال توزیع خواهد شد.
علی ربیعی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
در تازه ترین اظهارات خود درباره توزیع سبد 
کالا، با اعلام اینکه روند شناسایی گروه های 
امنیت  بسته های  دریافت  مشمول  جدید 
غذایی تا 2 ماه آینده کامل خواهد شد گفت: 
در حال شناسایی گروه های در معرض فقر 

غذایی هستیم.
وزیر کار اظهار داشت: بانک های اطلاعاتی 
کشور کامل نیستند و در این مدت تلاش 
کردیم تا به اطلاعات موجود انسجام ببخشیم.

کارگران منتظر اعلام لیست جدید؛

اعلام2/5میلیونمشمولجدیدسبدکالاتاآبانماه

باز هم پاییز باز هم بودجه! 

موانع پيش رو در رسيدن به اقتصاد مقاومتی در كشاورزی؛

فرار سرمايه ها از بخش طلايی کشور 

مشاور نعمت زاده:

فعلا دخالتی در قیمت گذاری نداریم
اصلاح  و  بازنگری  از  امور خودرو  در  تجارت  و  معدن  وزير صنعت،  مشاور 
استراتژی صنعت خودرو خبرداد و گفت: وزارت صنعت، معدن و تجارت به دنبال 
رفع انحصار از خودرو است و فعلا دخالتی در قيمت گذاری نداريم؛ چراكه قانون 
اين اجازه را نمی دهد و قيمت ميان شورای رقابت و خودروسازان تعيين می شود.

بيوک عليمرادلو: وزارت صنعت، معدن و تجارت در سياست گذاری خودرو، بر اساس 
منطق مشخصی پيش می رود و منافع مصرف كننده و توليدكننده را به صورت توامان 
می بيند؛ اما بايد به اين نكته توجه داشت كه نمی توان به زور كارخانه های خودروسازی را 
مجبور به توليد با ضرر كرد؛ اما می توان كارخانه را مجبور كرد كه قيمت را كاهش داده و 
تيراژ را بالا برد. مشاور وزير صنعت، معدن و تجارت افزود: هزينه های توليد خودرو در ايران 
می تواند كاهش يابد كه بر اين اساس بايد بر روی بحث های تغيير فرآيند توليد كار كرد 
تا هزينه ها كاهش يابد؛ ضمن اينكه می توان پرسنل را كاهش داد تا هزينه ها كم شود، 
ولی واقعيت هايی نيز در اين ميان وجود دارد، اينكه زمانی صنعت خودرو نزديک دو ميليون 
دستگاه توليد داشته و به منظور همين تيراژ نيز، نيروی انسانی جذب كرده است؛ اما در 
سالهای گذشته كه دچار ضرر و زيان ناشی از افت توليد شده است، حتی يک نفر را نيز از 
كار بيكار نكرده است. وی تصريح كرد: چنين عواملی هزينه هايی است كه صنعت خودرو 
در مقابل جامعه تقبل كرده است؛ در حاليكه كمتر كسی در مباحث قيمتی، اين هزينه ها را 
لحاظ می كند. عليمرادلو، با تاكيد بر اينكه وزارت صنعت، معدن و تجارت در قيمت گذاری 
خودرو دخالت نمی كند و تابع قانون است، خاطرنشان كرد: موضوع قيمت خودرو و شورای 
رقابت، بحث قانون است و وزارتخانه نيز تابع قانون است، اما به نظر می رسد كه مصداق 
انحصار بايد از روی خودرو برداشته شود تا آن وقت بتوان وزارت صنعت را به عنوان يک 
وزارتخانه متولی، در قيمت دخيل كرد. وی اظهار داشت: اكنون موضوع قيمت خودرو از 
حيطه مسئوليت وزارتخانه و دولت خارج است و بين بنگاه و شورای رقابت تعيين می شود.

مشاور وزير صنعت، معدن و تجارت در پاسخ به اين سوال كه وزير صنعت از خودروسازان 
تعهدنامه ای برای ارتقای كيفيت و كاهش قيمت دريافت كرده است، گفت: در دولت قبل 
كه از خودروسازان تعهدنامه اخذ شده بود، نتيجه اين تعهدات را نيز مشاهده كرديم كه اين 
تعهدات هيچگونه فايده ای برای توليد و مصرف كننده نداشت و بنابراين تعهدی كه در آن 

عمل نباشد، اخذ نمی كنيم.
وی اظهار داشت: ما قسم نامه سمبليک را قبول نداريم و معتقديم كه بايد برنامه برای 
افزايش توليد داشته باشيم؛ ضمن اينكه هم اكنون در حال تمركز و اصلاح استراتژی توسعه 
صنعت خودرو هستيم كه شاخصه مهم آن، توسعه صادرات و بالا بردن تيراژ توليد است؛ به 
اين معنا كه در نهايت بتوان با مجموعه سياستگذاری ها، كيفيت خودرو را افزايش داده و 

رضايت مشتريان را به دنبال داشته باشيم.
به گفته عليمرادلو، خودروسازان به صورت آنلاين پايش می شوند و در جلسات هر 
دو هفته يكبار كه در شورای سياستگذاری خودرو با وزير صنعت، معدن و تجارت داريم، 

گزارشاتی ارايه می دهيم.

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM39,000,000 

530 MVM41,500,000 

MVM X3364,000,000

MVM X3376,000,000 جديد اتومات

پنجشنبه -بیستم شهریور ماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3533



ورزشی4

 هاشميان:
 لیاقت داشته باشم

 روزی سرمربی تیم ملی می شوم
من هم اگر لياقت داشته باشم و صلاح باشد روزی با افتخار اين پست را 

قبول می كنم.
وحيد هاشمبان مهاجم اسبق تيم ملی فوتبال كشورمان تاكيد كرد عكس منتشر 
شده من با قليان يک فتوشاپ است اما نمی دانم چرا تا در تمرينات بايرن مونيخ حاضر 

شدم اين حاشيه ها برای من درست شد.
وحيد هاشميان در خصوص اتمام حضورش در تمرينات باير ن مونيخ گفت: حضورم 
در تمرينات بايرن مونيخ به پايان رسيده و روز پنجشنبه به شهر خودم برگشتم و قرار 
اس��ت روزهای يكشنبه تا چهارشنبه در كلاس هايی كه برای ما در نظر گرفته شده 

شركت كنم.
وی درب��اره اينكه چه زمان��ی او را به عنوان يک مربی بر روی نيمكت خواهيم ديد 
افزود: در وهله اول بايد مدرک بگيرم و سپس ببينم پيشنهادی هست يا نه و هر دوی 
اين موارد با هم فرق دارد اما بايد بگويم نه عجله ای برای مربيگری دارم و نه وقت تيم  
گرفتن دارم چرا كه كلاس های فشرده ای داريم كه فكر می كنم روز 4 فروردين سال 

94 اين كلاس ها به اتمام برسد.
هاشميان درباره اينكه خيلی ها معتقدند او پتانسيل سرمربيگری تيم ملی را دارد هم 
خاطرنشان كرد: هميشه سعی می كنم چيزی كه در توان دارم را انجام دهم تا يک 
پيشرفت كلی صورت بگيرد اما در عالم مربيگری چيزی معلوم نيست و بايد بگويم 
افتخار هر كسی است كه سرمربی تيم ملی كشورش باشد و من هم اگر لياقت داشته 

باشم و صلاح باشد روزی با افتخار اين پست را قبول می كنم.
مهاجم اس��بق تيم ملی فوتبال كش��ور ما در خصوص بازيكنان��ی كه كارت پايان 
خدمت شان جعلی است و اينكه انگيزه آنها از اين كار غيرقانونی چه بوده گفت: اينكه 
چرا اين بازيكنان به اين سمت و سو می روند را خودشان بايد پاسخ دهند و بگويند 
كه چرا راه غيرمجاز را انتخاب كرده اند اما من بايد بگويم كه خوشبختانه كارت پايان 
خدمت��م را گرفته ام و در تيم های نظامی مثل فتح و پاس بازی كرده ام و بايد بگويم 
من در تيم های نظامی بزرگ شدم! بايد بگويم كه تخصصی هم درباره قوانين ندارم و 

نمی دانم كه چه سرنوشتی انتظار اين بازيكنان را می كشد.
وی در خص��وص اينك��ه مدرک مربيگ��ری اش را چه زمانی خواه��د گرفت افزود: 
تعطيلات كوچكی داري��م كه البته در آن زمان بايد برای امتحانات بخوانيم چرا كه 
امتحانات ما 4 بخش اس��ت و شامل داوری، بدنسازی، تغذيه و روانشناسی می شود 
البته بايد »تز« هم آماده كنيم و آن هم درباره فلسفه مربيگری فوتبال است. همچنين 
بايد جزوه هايی مثل كتاب را فراهم كنيم و هدفمان از حضور در تمرينات و انچه در 

اين تمرينات ياد گرفته ايم را بنويسيم.
مهاجم سابق تيم ملی فوتبال كشورمان درباره اينكه به نظر او بهتر است كی روش در 
فوتبال ايران باقی بماند يا نه اظهار داشت: به نظرم كی روش مربی خوبی است و در 
تيم های بزرگی هم كار كرده و از آنجايی كه سه سال و نيم در ايران بوده اگر قرارداد 
منطقی برايش ببندند فكر می كنم او بهترين گزينه برای تيم ملی باشد اما بايد صلاح 

كشورمان هم در اين ميان در نظر گرفته شود.
هاش��ميان كه به فوتباليستی كم حاشيه در فوتبال كشورمان ش��هرت دارد درباره 
عكس��ی كه از وی در حال قليان كشيدن منتشر ش��ده هم گفت: يكی از دوستانم 
اين عكس را برای من هم فرستاده اما بايد بگويم اصلا برای من مهم نيست كه اين 
عكس منتش��ر شده چرا كه به خودم ش��ک ندارم. اين حرفها و اين كارها خنده دار 
است و می بينيم كه سايت هايی كه حساب و كتاب ندارند خيلی راحت با اعتبار افراد 
بازی می كنند و شايد اگر در آلمان اين اتفاق می افتاد هزار راه برای مقابله با اين رفتار 

حاشيه ای می توانستم انجام دهم.
وی افزود: اين عكس آنقدر برای من بی ارزش است كه حتی نخواستم تكذيبيه ای بر 
روی سايت خودم قرار دهم و بايد بگويم به هيچ عنوان چنين مسائلی برای من ارزش 
و اهميت ندارد. من انسانی هستم كه اگر كاری كنم پايش می ايستم و كسی نيستم 

كه كاری انجام دهم اما بعدا آن را تكذيب كنم.
مهاجم اس��بق تيم های بايرن مونيخ و هانوفر ادامه داد: اين عكس متعلق به س��ال 
2004 است كه من در بايرن مونيخ بازی می كردم و خنده دار اينجاست كه شخصی 
كه اين عكس را با فتوش��اپ دود آلود كرده نمی دانسته در آلمان و در مراكز عمومی 
استعمال سيگار و قليان ممنوع و دود درست شده در عكس بسيار تمسخر آميز است.

وی اف��زود: اي��ن عكس را در س��ال 2004 از من گرفتند آن هم زمانی كه با مجله 
اشپورت بيلد كه چهارشنبه ها منتشر می شود مصاحبه كردم. برای گرفتن عكس از من 
به يک رستوران ايرانی رفتيم و در قسمت های مختلف اين رستوران عكس گرفتم كه 
اين عكس ها شامل عكس با آبگوشت، عكس با سماور، عكس با فرش ايرانی و ... بود 
و جالب اينجاست كه قليانی كه من ژست استعمال آن را گرفتم نه تنباكو داشت و نه 
ذغال. حتی در تنگ اين قليان اگر دقت كنيد آبی هم وجود ندارد و كاملا مشخص 

است كه اين عكس فتوشاپی ساخته شده است.
هاشميان در پايان خاطرنشان كرد: عكس های ديگر من در اين رستوران در آرشيو 
مجله اشپورت بيلد وجود دارد و هر كسی به اين مسئله شک دارد می تواند به آرشيو 
اين مجله آلمانی مراجعه كند اما همانطوركه گفتم اين حاش��يه ها آنقدر برای من 
بی ارزش اس��ت كه وقتم را برايش��ان هدر نمی دهم اما نكته ای كه برای من عجيب 
است اين است كه تا در تمرينات بايرن مونيخ حاضر شدم و در راه پيشرفت هستم 
اين عكس منتشر شده و اين مسئله برای من عجيب است و شايد پشت اين مسائل 
اتفاقاتی باشد. متاسفانه قوانين مطبوعاتی ايران درست نيست. حالا اگر خبرگزاری 
مثل فارس خبری را منتش��ر كند قابل پيگيری اس��ت چرا كه متولی آن مشخص 
اس��ت اما اين سايت هايی كه مشخص نيست از كجا و چگونه منتشر می شوند را 
چطور بايد پيگيری كنم؟ الان شرايط به گونه ای شده كه حتی عكس فرزندم را هم 

نمی توانم جايی بگذارم.

فکری:  منصوریان با نشستن روی نیمکت
 زیر سوال نمی رود

مربی اس�تقلال می گويد با نشستن عليرضا منصوريان روی نيمكت نفت 
تهران به هيچ وجه زير سوال نمی رود.

محمود فكری درباره آخرين ش��رايط تيمش پيش از ديدار با نفت تهران گفت: ما 
از وضعيت خوبی برخورداريم و البته حضور چند آسيب ديده و محروم كار را كمی 
س��خت می كند. با اين همه تلاش اين است كه اين مسائل بر كار ما تاثير نگذارد و 

انشاءالله با همت بازيكنان بتوانيم هر سه امتياز اين ديدار را كسب كنيم.
وی افزود: ما از نفتی ها چند بازی را ديده ايم. آنها جوانانی دارند كه برابر ما قطعا انگيزه 
بالايی خواهند داشت. اين تيم در حفظ مالكيت توپ تبحر دارد و اين مسئله می تواند 
برای ما مشكل ساز شود؛ هر چند كه ما روی نقاط ضعف آنها هم كار كرده  و با شناخت 

بسيار خوبی برابر آنها ظاهر می شويم.
مربی اس��تقلال در پاسخ به اين سوال كه از حضور منصوريان به عنوان همبازی 
س��ابقش روی نيمكت نفت تهران چه احساسی دارد، بيان كرد: ديدن همبازی ها 
روی نيمكت تيم های ديگر حس خاصی به آدم می دهد. همين كه مربيان نس��ل 
جوان وارد كار می ش��وند، نويد خوبی برای فوتبال ماست. حضور اين نسل موجب 
بروز تفكرات نو می شود و از طرفی اين نسل بسيار با انرژی هستند. از سويی ديگر 
در اين بازی ها، ديدارها تازه می شود و فكر می كنم كه مهم هم همين احترام هاست. 
به عبارت ديگر حفظ احترام ميان افراد مسئله مهمی است و نبايد اتفاقاتی رخ دهد 
كه بعد از بازی اين احترام ها از بين رفته باشد. رو در رو شدن مربيان با يكديگر در 
طول ليگ بارها و بارها رخ می دهد و همان طور كه گفتم تنها مسئله مهم، حفظ 

احترام هاست.
او در پاسخ به اين سوال كه نظرش راجع به شايعه ننشستن منصوريان روی نيمكت 
تيمش چيست، گفت: البته منصوريان روز گذشته گفت كه می نشيند و به نظرم كار 
درستی را هم می كند. او سال ها به عنوان بازيكن و مربی حرفه ای كار كرده و نبايد 
احساسی عمل كند. نشس��تن منصوريان روی نيمكت نفت تهران اصلا اتفاق بدی 
نيس��ت و او به هيچ وجه با اين كار زير سوال نمی رود. او به تيمش تعهد دارد و بايد 
تيمش را از روی نيمكت راهنمايی كند. چيزهای قشنگ زيادی در فوتبال وجود دارد 
و تنها چيز قشنگ روی نيمكت ننشستن نيست بلكه همان حفظ احترامی كه قبلا 

درباره آن صحبت كردم، اهميت دارد.
فكری در پاسخ به سوالی درباره حضورش در مراسم نكوداشت غلامحسين مظلومی 
بيان كرد: برگزاری اين مراسم حركت بسيار خوبی بود و اميدوارم برای همه اسطوره ها 
هم برگزار شود؛ هر چند كه بهتر است در زمان سلامتی ياد آنها باشيم و اين بازی ها 
را برگزار كنيم. حضور من هم در اين ديدار به دليل وظيفه من بود. من وظيفه داشتم 
در اين برنامه باشم و برای سلامتی مظلومی دعا می كنم و اميدوارم هرچه سريع تر به 

سلامتی كامل دست پيدا كند.
وی درب��اره احتمال غيبت كرار در بازی با نفت تهران اظهار كرد: اين بازيكن كمی 
آسيب ديده است و در تمرينات هم صلاحديد كادرپزشكی شركت نكرد. به همين 
دلي��ل به احتمال فراوان در ديدار با نفت تهران غايب اس��ت. اميدواري��م او را برای 

بازی های بعدی در اختيار داشته باشيم.
پيشكس��وت استقلال در پاسخ به اين سوال كه صادقی در صحبت هايی گفته كه 
ت��لاش دارد همان انتقال تجربياتی كه فكری در آغاز ب��ازی كردنش به او داده را به 
بازيكنان جوان استقلال بدهد، گفت: از اين كه صادقی اين صحبت را كرده است، از 
او تشكر می كنم. واقعيت اين است كه هر چه كاشته باشيد درو می كنيد و خوشحالم 
كه توانستم اين تجربيات را در اختيار امثال او بگذارم كه الان كاپيتان استقلال شده 
و به تيم ملی رسيده است. اين وظيفه من بوده كه تجربه را منتقل كنم و اميدوارم 
كه صادقی هم همانطور كه اين مسئله را گفته، به بازيكنان جوان تجربياتش را انتقال 

دهد.

 تارتار:
 امسال قرعه بدی به ما خورد 

سرمربی تيم فوتبال گسترش فولاد گفت: بحثی نبود و حاشيه ای وجود نداشت 
و در هر بازی هم نفراتی را استفاده می كنيم كه مخصوص همان بازی باشند.

 مهدي تارتار افزود: فولاد قهرمان فصل گذشته ليگ است و برای پيروزی به مصاف ما 
خواهد آمد، اما گسترش نيز به دنبال كسب 3 امتياز در اين ديدار است.

تارتار در نشست خبری قبل از بازی تيمش مقابل فولاد اظهارداشت: ما با تيمی بازی 
داريم كه قهرمان سال گذشته بوده است و شخصيت قهرمانی دارد و در هفته های گذشته 
هم نتايج خوبی نگرفته و مصمم است كه بازی فردا را ببرد.ما هنوز به آنچه استحقاقمان 
است نرسيده ايم. برای بازی امروز  يک بازی هدفمند را در دستور كار داريم تا سه امتياز 
بازی را بگيريم و كار بسيار سختی پيش رو داريم. روی نقاط ضعف و قدرت حريف كار 

كرده ايم تا بتوانيم به نتيجه دلخواهمان برسيم.
سرمربی گسترش فولاد بيان داشت: متاسفانه امسال در ليگ قرعه بدی به ما خورد و 
در گرمای بسيار زياد خوزستان ما سه بار به اين استان سفر كرديم كه اين مساله ما را با 
مشكل مواجه كرد و ما بازی های سختی را پشت سر گذاشتيم.ما يک مقدار هم بدشانس 
بوديم و از طرفی تيم ما جوان است و بايد بيشتر روی اين تيم كار كرد. ناهماهنگی بين 

بازيكنان جديد و قديم باعث شده كه تيم ما آنطور كه بايد و شايد نتيجه نگيرد.
تارتار درباره حواشی كنار تيم گسترش فولاد گفت: حاشيه ای در كنار تيم رخ داد كه 
شينطت يكی از دوستان بود و خداراشكر مشكل حل شد.اگر در نيم فصل اول سختی ها 
را پشت سر بگذاريم  در نيم فصل دوم مشكلی نخواهيم داشت. بحثی نبود و حاشيه ای 
وجود نداشت و در هر بازی هم نفراتی را استفاده می كنيم كه مخصوص همان بازی 

باشند.

سايت سوونسكافنس:
 کرانچار سپاهان را به قصد
 تیم ملی ایران ترک کرد

اين رسانه عنوان كرده كرانچار كه برای يک دوره كوتاه هدايت تيم مونته نگرو 
را برعهده داشته ، از سال 2009 در ايران است و فوتبال كشورمان را به خوبی 

می شناسد.
بحث داغ و ناتمام سرمربيگری تيم ملی فوتبال ايران اين روزها همچنانكه توسط 
رسانه های داخلی كشورمان تعقيب و پيگيری می شود، مورد توجه ارگان های خبری 

خارجی نيز است.
در شرايطی كه تقريبا تمام تيم های حاضر در جام جهانی 2014 برزيل تكليف خود را 
از نظر كادر فنی مشخص و قطعی كرده اند، ايران وضعيت بلاتكليفی دارد.هنوز مشخص 
نيست آيا واقعا كارلوس كی روش در پست 3 سال گذشته اش باقی خواهد ماند يا اينكه 

فدراسيون فوتبال ايران گزينه  ديگری را برمی گزيند.
براساس گزارشی كه سايت »سوونسكافنس« سوئد در گزارشی كوتاه به اين موضوع 
پرداخته و حتی زلاتكو كرانچار، مربی معروف كروات سپاهانی ها را به عنوان جانشين 

احتمالی كی روش معرفی كرده است.
اين پايگاه اينترنتی عنوان كرده مربی مطرح تيم شهر »نصف جهان« يعنی سپاهان 
اصفهان كه پدر نيكو كرانچار نيز است، دوشنبه پست اش را به طور ناگهانی ترک كرده 
است. او از سال 2011 هدايت تيم سپاهان را در اختيار داشته و با آن فاتح ليگ و جام 
جذفی شده است.مطابق اين گزارش ترک غيرمنتظره سپاهانی ها توسط وی احتمالا به 

خاطر خالی ماندن پست سرمربيگری تيم ملی ايران است.
اين رسانه عنوان كرده كرانچار كه برای يک دوره كوتاه هدايت تيم مونته نگرو را برعهده 

داشته ، از سال 2009 در ايران است و فوتبال كشورمان را به خوبی می شناسد.

فركی: 
تمایلی به حضور در تیم ملی نداشتم

اميدوارم كه امسال بتوانم با حضور در مشهد مقدس، به زيارت امام رضا)ع( 
بروم و نتيجه خوبی كسب كنم.

 حسين فركي سرمربی تيم سپاهان اصفهان گفت: اگرچه برخی مرا به عنوان جايگزين 
كی روش، سرمربی تيم ملی مطرح می كردند اما من تمايلی به حضور در تيم ملی نداشتم.

فركی دقايقی پيش در مراسم معارفه خود در باشگاه سپاهان اصفهان با اشاره به شرايط 
تيم سپاهان اظهار كرد: سپاهان تيم بسيار خوبی به شمار می رود و من در سال های 
گذشته برخورد بسيار خوبی با اين باشگاه داشتم.در مدتی كه من در فولاد بودم، ارتباط 
خوبی با كرانچار داشتم و چلنگر در اين باره شاهد است كه ما مربيان رفتارهای خوبی با 
هم داشتيم و ارتباط بسيار خوبی با او داشتم كه موقتی نيست و بدون شک ادامه دارد و 

او در كنار ما هست و به ما كمک می كند.
سرمربی سپاهان با بيان اينكه اخلاق و اصول و ضوابط برای من و كرانچار اهميت دارد، 
افزود: من قبل از اينكه به اين تيم بيايم، ابتدا مطمئن شدم كه كرانچار با خواست خود 
از اين تيم جدا شد و شرط من رضايت او بود و بعد از آن رضايت هواداران و مردم بود و 
زمانی كه فهميدم، به اين تيم آمدم.برخی بازيكنان تيم سپاهان شاگردان من بوده اند و 
وقتی فهميدم كه نظر جمعی آنها روی من بوده، تلاش كردم كه به اين تيم كمک كنم و 

اگر همراه نداشتم، به سپاهان نمی آمدم.
فركی با بيان اينكه بسياری مرا به عنوان جايگزين كی روش مطرح می كردند، گفت: من 
تمايلی به حضور در تيم ملی نداشتم زيرا باشگاه سپاهان را دوست داشتم و حتی همكاری 
با كرانچار نيز اولويت من بود و در حال حاضر نيز روی او حساب می كنم و افتخاتر می كنم 
كه در اين باشگاه سرمربی هستم زيرا اين باشگاه، باشگاه بزرگی است و من از قديم علاقه 

داشتم كه در باشگاه سپاهان كار كنم.
وی با بيان اينكه سپاهان هنوز وقت بسياری دارد، گفت: شرايط تيم ما بسيار خوب بوده 
و ما در جايگاه چهارم هستيم و تلاش می كنيم كه بار ديگر به صدر جدول برسيم.سال ها 
است كه به دليل مشكلات نتوانسته ام به مشهد بروم و اميدوارم كه امسال بتوانم با حضور 

در مشهد مقدس، به زيارت امام رضا)ع( بروم و نتيجه خوبی كسب كنم.

ماهینی هفته آینده به شورای پزشکی
 نظام وظیفه می رود

اين بازيكن كه گفته می شود با مشكل كارت پايان خدمت روبرو شده روز 
سه شنبه هفته آينده و در ساعت 10 صبح به شورای عالی پزشكی نظام وظيفه 

می رود.
حسين ماهيني بازيكن تيم فوتبال پرسپوليس برای روشن شدن تكليف كارت پايان 
خدمت معافی اش هفته آينده به شورای پزشكی نظام وظيفه می رود. ماهينی مشكلی 
برای بازی روز جمعه ميان پرسپوليس و نفت مسجد سليمان ندارد.اين بازيكن كه گفته 
می شود با مشكل كارت پايان خدمت روبرو شده روز سه شنبه هفته آينده و در ساعت 
10 صبح به شورای عالی پزشكی نظام وظيفه می رود تا تكليف نهايی اش برای حضور 
يا عدم حضور در پرسپوليس مشخص گردد.با اين شرايط ماهينی مشكلی برای بازی 
روز جمعه ندارد چرا كه تا نظر اين شورا مشخص نشود منع قانونی برای بازی كردن اين 

بازيكن نيست اما حضور او در بازی با راه آهن در هفته نهم در هاله ای از ابهام قرار دارد

قرارداد عبدالزهرا با تراکتور فسخ شد
مدير برنامه های عبدالزهرا با اعلام اين خبر خاطرنشان كرد: جدايی او قطعی 

است.
 علاء عبدالزهرا كه به دليل برخی مسائل از حضور در تراكتور سازی ناراضی بود پس از 
فسخ قرارداد از اين تيم جدا شد. علاء عبدالزهرا مهاجم عراقی تراكتور سازی چند روز پيش 
در مصاحبه ای از شرايط خود در اين باشگاه ابراز نارضايتی كرده بود و خواهان فسخ قرارداد 
خود شد.شب گذشته بعد از جلساتی كه اين بازيكن با مسئولان باشگاه برگزار كرد در 
نهايت مبلغ دريافتی خود را به باشگاه بازگرداند و قرارداد خود را فسخ كرد.مدير برنامه های 

عبدالزهرا با اعلام اين خبر خاطرنشان كرد: جدايی او قطعی است.

مهدی رضايی مربی صبای قم:

مشکلی با مرفاوی ندارم
 ايمان :مربی تيم فوتبال صبا گفت: هيچ مشكلی با صمد مرفاوی ندارم و به 

علت اينكه امتحان داشتم سر تمرينات حاضر نشدم.
مهدی رضايی ، در خصوص علت عدم حضورش در تمرين روز گذشته اظهار داشت: 
من امتحان دانشگاه داشتم و به همين دليل از مسئولان باشگاه اجازه گرفته بودم تا چند 
روز در تمرينات حاضر نشوم، مشكل خاصی وجود نداشت و از امروز در تمرينات حاضر 

می شوم. 
وی در مورد اينكه آيا بين او و صمد مرفاوی مشكلاتی وجود دارد يا اينكه در ديدار 
مقابل نفت مسجد سليمان هم روی نيمكت ننشسته تصريح كرد: تعداد نفراتی كه روی 
نيمكت می نشينند مشخص است، من از شاهرخ بيانی و ستار همدانی كه ديگر بالاتر 
نيستم. در هر بازی دو نفر روی سكوها می نشينند، در آن بازی هم كه بختياری زاده بزرگ 
ماست نسبت به من ارجح تر بود. مربی تيم فوتبال صبا افزود: به هر حال در هر خانواده ای 
سوءتفاهماتی به وجود می آيد، روز گذشته هم اكبر غمخوار و جهانبينی با مرفاوی صحبت 
كردند و مسائل برطرف شد. رضايی در مورد نتايج صبا يادآور شد: با توجه به پتانسيل و 
بضاعت اين تيم نتايج خوبی گرفتيم، تيم هايی بوده اند كه هزينه هايی به مراتب بيشتر از 
صبا انجام دادند و ميلياردی هزينه كردند، تيم های چون پيكان و پرسپوليس اما هم اكنون 

ما در رتبه هايی بالاتر از آنها قرار داريم.

علی دايی بركنار شد

درخشان سرمربی جديد  پرسپولیس
علی دايی سرمربی پرسپوليس بركنار شد و حميد درخشان جای او را گرفت.

 روز گذشته پس از برگزاری جلسه هيأت مديره باشگاه پرسپوليس و با تصميم اعضای هيأت 
مديره، علی دايی، سرمربی اين باشگاه از سمت خود بركنار شد.

پرسپوليس در فصل جاری نتايج قابل قبولی كسب نكرده است و تا پايان هفته هفتم با 8 
امتياز در رده نهم جدول قرار دارد، ضمن اينكه اختلاف 10 امتيازی اين تيم با رقيب سنتی 
يعنی استقلال، موجب نارضايتی هواداران اين تيم شده است.هيات مديره باشگاه پرسپوليس 
حميد درخشان را به عنوان سرمربی انتخاب كرده اند و البته اين درحاليست كه تكليف عليرضا 

رحيمی به عنوان مديرعامل مشخص نيست و گفته می شود او هم در حال بركناری است.
عضو هيأت مديره باشگاه پرسپوليس:

بركناری دايی تصميم هيأت مديره بود
عضو هيأت مديره باشگاه پرسپوليس  در اين خصوص گفت: نمی خواستيم خبر بركناری 

علی دايی به اين شكل منتشر شود تا از او در مراسمی ويژه تقدير كنيم.
مهدی خواجه وند در مورد انتخاب حميد درخشان گفت: ما قصد نداشتيم خبر به اين شكل 
منتشر شود و می خواستيم شأن علی دايی حفظ شده و در مراسم ويژه از او تقدير كنيم اما اين 
تصميم هيأت مديره است.وی افزود: تنظيم كننده جلسه هيأت مديره و انجام اين امور با رئيس 
هيأت مديره است.وی در مورد اينكه آيا صحبت هايی كه از طرف حميد رضا سياسی در مورد 
كادر فنی مطرح شده را بايد صحبت های خود او يا هيأت مديره دانست عنوان كرد: باز هم اين 
تصميم را بايد از سوی هيأت مديره بدانيم.عضو هيأت مديره باشگاه پرسپوليس در پاسخ به 
اين سوال كه هيأت مديره موضوعی را به تصويب می رساند و بايد از سوی مديرعامل اجرايی 
شود و در صورتی كه آقای رحيمی مخالف اين تغيير باشد چه اتفاقی خواهد افتاد خاطرنشان 
كرد: شما اطلاعات قانونی داريد اما بايد بگويم مديرعامل مجری مصوبات هيأت مديره است و 
او بايد مصوباتی كه در هيأت مديره به تصويب می رسد اجرا كند. در واقع زمان پخش خبر به 
شكلی غافلگير كننده بوده است.خواجه وند در مورد اينكه اگر رحيمی مخالف اين موضوع باشد 
بركنار می شود يا اينكه بايد استعفا دهد اظهار داشت: من صبح پيش رحيمی بودم ولی بعد از 
پخش خبر او را نديدم.خواجه وند در پاسخ به آخرين سوال كه آيا حميد درخشان در تمرين 

عصر پرسپوليس حاضر می شود خاطرنشان كرد: اينطور اعلام شده است.
عليرضا رحيمی:

به اين طرز بركناری خودم
 افتخار می كنم

مديرعامل باشگاه پرسپوليس در اين خصوص گفت: هويت حميد سياسی مشخص نيست و 
نبايد با قهرمان ملی مثل دايی اينگونه رفتار شود.

عليرضا رحيمی در مورد اينكه حكم بركناری دايی را امضا خواهد كرد يا نه، گفت: به من 
گفتند اگر دايی را بركنار نكنی خودت را بركنار می كنيم. آيا اين شيوه برخورد با يک قهرمان 
ملی درست است؟ از رئيس جمهور و نمايندگان مجلس می خواهم به اين مسئله ورود كنند. 
سياسی هويتش مشخص نيست. فقط چون پول دارد بايد برای يک تصميم ملی تصميم 

بگيرد؟ اگر می خواهيم مربی را برداريم راه و روش دارد.
وی ادامه داد: با من برخوردهای زيادی شد تا دايی را بركنار كنم. پولم را قطع كردند و از 
من خواستند دايی را بركنار كنم اما من همچنان از دايی حمايت می كنم و اگر من مديرعامل 
هستم علی دايی سرمربی پرسپوليس است. مطمئنا دايی اين تيم را جمع می كند و اين نوع 

برخورد توسط اين افراد با دايی خيلی زشت است. سياسی به من گفت اگر دايی را 
برنداری خودت را برمی داريم. 5 ماه اس��ت كه برايم شرط می گذارند يا دايی را 

بردار يا خودت را برمی داريم. آنها خصومت دارند. اين روش، روش خوبی نيست.
رحيمی تصريح كرد :  من از تمام مربيان ايرانی حمايت می كنم. حرمت دايی 
بايد حفظ شود. نبايد توسط سياسی كه پايش هم به توپ نخورده و يک عكس 

ورزشی هم ندارد بركنار شود. دوست دارم او روی خط بيايد و من حرف هايم را 
بزنم خيلی حرف ها دارم.وی در مورد اينكه امروز عصر چه كسی بايد بر سر تمرين 
پرسپوليس برود زيرا شما می گوييد دايی سرمربی است و هيأت مديره درخشان 

را س��رمربی می داند، گفت:  اگر من مديرعامل هس��تم می گويم 
سرمربی تيم دايی است. دايی بايد برود و تيم را تمرين دهد. 

اگر خواجه وند اين حرف را زده شما بگوييد مديرعامل چه 
كسی است؟ مطمئن باشند افرادی كه اين گونه نقشه 
كشيده آند تبعات كارش��ان را خواهند ديد.مديرعامل 
پرسپوليس در مورد حمايت از دايی و احتمال بركناری 

خودش گفت: به اين نوع بركناری افتخار می كنم.
رئيس هيات مديره باشگاه پرسپوليس :

هزينه بركناری دايی سنگين تر از نتايج 
پرسپوليس نيست

رئيس هيات مديره باشگاه پرسپوليس در مورد 
اينكه فس��خ قرارداد داي��ی از نظر مالی هزينه 
سنگينی برای باشگاه دارد، گفت: قطعا تبعات 

آن از تبعات نتايج تيم بيشتر نيست.
حميدرضا سياسی ، در مورد تغييرات باشگاه 
پرس��پوليس و جدايی علی دايی و عليرضا 
رحيم��ی گفت: من تغيير رحيمی را تاييد 
نمی كنم ولی تصميم هيات مديره كه امروز 

جلسه داشت، رفتن علی دايی است.
وی درباره جانش��ين علی دايی افزود: من 
انتخاب حميد درخش��ان را تاييد می كنم. 
درخش��ان امروز تيم را تحوي��ل گرفته و 
تمرين می دهد، هرچند هنوز قراردادی با 

ما امضا نكرده است.
رئيس هيات مديره پرس��پوليس در مورد 

اينكه آيا قرارداد درخشان موقتی است يا تا پايان 
فصل تاكيد كرد: نمی دانم.

سياس��ی در پايان در مورد اينكه فسخ قرارداد دايی از نظر مالی 

هزينه سنگينی برای باشگاه دارد، گفت: قطعا تبعات آن از تبعات نتايج تيم بيشتر نيست.
وزارت ورزش و جوانان:

دخالتی در تصميمات هيات مديره باشگاه پرسپوليس  نداشته ايم
مركز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت ورزش و جوانان بيانيه اخير مديرعامل پرسپوليس 

مبنی بر دخالت اين وزارتخانه در تصميمات هيات مديره اين باشگاه را نادرست دانست.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پايگاه خبری وزارت ورزش و جوانان در بيانيه مركز اطلاع 

رسانی و روابط عمومی وزارت ورزش و جوانان آمده است:
اظهارات آقای رحيمی مدير عامل باشگاه پرسپوليس مبنی بر دستور وزير محترم ورزش 
و جوانان به هيات مديره باشگاه برای بركناری سرمربی تيم و تهديد وی به كناری از مدير 
عاملی در صورت اجرا نش��دن اين تصميم كذب محض است و ناشی از فرافكنی مديريتی 
ايشان برای حل  مسايل باشگاه مردمی پرسپوليس می باشد.درادامه  اين بيانيه آمده است: 
از آنجاييكه مشی دكتر گودرزی بر شفافيت و استقلال هيات مديره در تصميم گيری و حل 
مشكلات و مسايل باشگاه می باشد طرح چنين مواردی به جای پذيرفتن مسئوليت، تلاشی 
برای مقصر جلوه دادن ديگران و بويژه وزير ورزش برای پاسخگويی در مقابل هواداران به نظر 
می رسد و چه خوب بود مدير عامل پرسپوليس مشخص كند كی و كجا چنين دستوراتی 
را كتبا يا ش��فاهی از وزير ورزش و جوانان ديده يا شنيده است!مركز اطلاع رسانی و روابط 
عمومی اعلام می دارد وزارت  ورزش و جوانان به هيچ عنوان در امور دو باشگاه استقلال و 
پرسپوليس دخالتی ندارد و هيات مديره اين باشگاه ها را مسئول امور می داند و مهمترين 
دغدغه دكتر گودرزی ادامه روند واگذاری و خصوصی س��ازی دوباشگاه است و اميدواريم با 
مساعدت وزارت اقتصاد و سازمان خصوصی سازی در پاييز امسال و طی روند قانونی سهام 

دوباشگاه به علاقمندان واگذار شود.
منتقمی  سرپرست باشگاه پرسپوليس شد

بهروز منتقمی پس از جلسه هيأت مديره باشگاه پرسپوليس به عنوان سرپرست اين باشگاه 
انتخاب شد.

عليرضا رحيمی كه پيش از اين سمت مديرعاملی پرسپوليس را برعهده داشت در اين مدت 
به دفعات با اعضای هيأت مديره اين باشگاه از جمله سياسی، رئيس هيأت مديره به اختلاف 

خورده بود.
درخشان: 

من سرمربی پرسپوليس شدم 
حميد درخشان بازيكن سابق تيم فوتبال پرسپوليس در گفت وگويی كوتاه با خبرنگار ايسنا  

گفت : به عنوان سرمربی تيم پرسپوليس انتخاب شده ام. 
امير عابدينی :

بركناری علی دايی طبيعی نيست
رئيس پيشين كميته فنی باشگاه پرسپوليس با بيان اينكه اگر دايی در بازی با نفت مسجد 
س��ليمان نتيجه می گرفت، اميدواری به اردوی پرسپوليس بر می گشت، گفت: من تغيير 

سرمربی پرسپوليس را در شرايط موجود اتفاق طبيعی نمی دانم.
امير عابدينی ، درباره تصميم هيات مديره باشگاه پرسپوليس برای بركناری علی دايی 
و مخالفت عليرضا رحيمی مديرعامل باشگاه، اظهار كرد: نمی دانم حميد سياسی )رئيس 
هيات مديره باشگاه( به چه نتيجه ای رسيده است كه اين تصميم را گرفته، ولی معنای 
اين تصميم اين است كه در فشار و در شرايط بحرانی تصميم گرفته اند.رئيس 
پيش��ين كميته فنی باشگاه پرسپوليس درباره انتخاب حميد درخشان به 
عنوان سرمربی اين تيم، تصريح كرد: درخشان سابقه مربيگری پرسپوليس 
را در ادوار مختلف داشته است. هر موقع درخشان در پرسپوليس بوده، اين 
تيم نتايج خوبی گرفته است. من بارها گفته ام حميد برای تيم های كوچک 
مربی خوبی نيس��ت ولی در تيم های بزرگ می تواند موفق باشد!عابدينی 
تاكيد كرد: هيچكس به اندازه درخش��ان نمی تواند مدعی س��رمربيگری 
پرسپوليس باشد. او كاپيتان، مربی و سرمربی پرسپوليس بوده است و 
دوره های مربيگری را هم طی كرده است. حميد درخشان 
برای تيم های بزرگ خوب اس��ت و در پرسپوليس 

می تواند خوب كار كند.
رحيم يوسفی پيشكسوت پرسپوليس ؛

درخشان تيم را از بحران
 خارج می كند

پيشكس��وت تي��م فوتبال پرس��پوليس 
در خص��وص تغيير و تحول در باش��گاه 
پرسپوليس و بركناری علی دايی، ضمن 
بيان مطلب فوق گفت: مطمئنا اين تغيير 
و تحولات به نفع پرسپوليس است زيرا 
هروقت از علی دايی انتقاد كرديم، ايشان 
گفت پيشكسوتان چه رزومه ای دارند و 

خودشان برای تيم چه كار كرده اند؟
رحيم يوسفی افزود: با توجه به نتايجی 
كه پرسپوليس گرفته، مردم عادی هم از 
وضعيت تيم ناراضی هستند، پس ديدن 
مش��كلات پرس��پوليس نيازی ب��ه رزومه 
ندارد.پيشكس��وت تيم فوتبال پرسپوليس 
با اش��اره به اينكه حميد درخشان می تواند 
پرس��پوليس را از اين وضعي��ت خارج كند، 
يادآور ش��د: درخشان فردی باتجربه است كه 
تجربه مربيگری ه��م دارد. ضمن اينكه يک 
مربی موفق بايد فوتباليست موفقی باشد كه 
درخش��ان هم اينگونه بوده است. صددرصد 
درخشان می تواند به پرسپوليس كمک كند 
و وظيفه همه پيشكس��وتان اين اس��ت كه او را 

همراهی كنند.
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هميشه وقتی مديريت يک مجموعه تغيير می كند 
ابهاماتی به وجود می آي�د. امروز به همين خاطر به 

باشگاه استقلال آمده ام و رفع ابهام كرده ام.
 خبرنگاران��ی كه دل ش��ان برای مصاحبه ه��ای روزانه 
مديرعامل پيشين استقلال تنگ ش��ده بود، بار ديگر او را 
در حوالی ساحتمان باشگاه ملاقات كردند. علی فتح الله زاده 
امروز در جلسه ای با بهرام افشارزاده حاضر شده تا اولين گام 
را باری شفاف سازی مالی حساب های باشگاه بردارد. او در 
مورد اين جلسه و ساير مسائل مديريتی استقلال گفتگويی 

انجام داده كه می توانيد در زير بخوانيد: 
امروز به ديدار افشارزاده رفتيد. دليل تشكيل اين 

جلسه چه بود؟
هميشه وقتی مديريت يک مجموعه تغيير می كند ابهاماتی 
به وجود می آيد. امروز به همين خاطر به باش��گاه استقلال 
آمده ام و رفع ابهام كرده ام. دوستان ليستی را در اختيار دارند 
كه اعلام كردند ما نمی دانيم شرايط آن به چه شكلی است. 
بنده توضيح دادم كه كه در 70 _ 80 درصد اين ليست پول 
پرداخت كرده ام. به دليل اينكه زمانی كه من رفتم و مديريت 
باشگاه تغيير پيدا كرد سال مالی باشگاه به پايان نرسيده بود و 
4 ماه از زمان آن باقی مانده بود. به همين خاطر حساب مالی 

ما بسته نيست و هنوز هم در جريان است. به طور مثال به 
خيلی از بازيكنان پول پرداخت شده اما هنوز از حساب های 
آنها كم نشده است كه اين مبلغ بالغ بر يک ميليارد است. 
شما به خوبی می دانيد در آوردن صورت های مالی كار يک 
جلسه دو جلسه نيست و نياز به زمان دارد. قرار شد هفته ای 
يک بار جلس��ه داشته باشيم و با دادن اسناد و مدارک رفع 
ابهام كنيم و همه چيز را شفاف كنيم تا ان شاءالله سازمان 
بازرسی به خوبی حسابرسی كند و سازمان خصوصی سازی 
هم قيمت واقعی باشگاه را مشخص كند. از نظر بنده برند و 
پول باشگاه استقلال بالای 500 ميليارد تومان ارزش دارد. 

اميدوارم حق و حقوق باشگاه و هوادارانش از بين نرود.
مگر در زمان جدايی از اس�تقلال مدارک را تحويل 

نداذه بوديد؟
 بله مدارک را دادم كه وزارت ورزش و مس��ئولان باشگاه 
توانس��تند ميزان بدهی را مشخص كنند اما بعضی از اين 
مدارک را نمی دانستند كجاست كه من گفتم اگر اين موارد 
را از مدير مالی قبلی باش��گاه بخواهند او ارائه می كند. يک 
س��ری از مدارک را هم تغيير دادم و بقيه مدارک را هم به 

لطف خدا به مسئولان تقديم می كنم.
 افشار زاده اعلام كرده بود بزرگی يک حرف می زند 

و فتح الله زاده چيز ديگری می گويد،
 خي��ر بنده چيز خاصی نمی گويم. البت��ه در اين مورد از 
افشار زاده س��وال نكردم كه بدانم منظورش به طور دقيق 
چيس��ت اما همان چيزی كه من می گفتم را بزرگی بيان 
می كرد ما از شركت زاگرس 300 ميليون تومان پول گرفتيم 
و بدهكار هستيم كه او هم تائيد كرد و بهرام افشار زاده هم 

قول داد كه اين پول در اسرع وقت پرداخت شود.
آيا از سرنوشت جام های گمشده باشگاه استقلال 

خبر داريد؟ 
 اي��ن جام ها برای قبل از انقلاب اس��ت نه من افراد ديگر 
هم نمی دانند اين جام ها كجاست. بنده كه اولين مديرعامل 
باش��گاه استقلال بعد از انقلاب نبودم. بعد از انقلاب كاظم 
اوليايی، محمد قريب و ... هم به باش��گاه اس��تقلال آمدند. 
هيچ كس اين جام ها را نديده است. روزی كه من به باشگاه 
استقلال آمدم ش��ما حتما عكس های ما را ديده ايد هيچ 
وق��ت جامی آنجا نبود. جام های موجود را كه بالغ بر 200 
عدد است را از مكان های مختلف جمع آوری كرديم حتی 
ي��ک جام را از حمام عمومی پيدا كردم. از آن فرد حمامی 
خواهش كردم و گفتم اين جام برای استقلال است و بده آن 
را ببريم. وقتی اين موضوع را بيان كرديم عده ای كه جام در 
اختيار شان بود آنها را به باشگاه بازگرداندند. اكنون 200 جام 
در باشگاه است. قرار است آقای نظری آنها را ليست برداری 
كند و من زير آن را امضا كنم. جام هايی هم كه در زمان من 
كسب شده است در دفتر باشگاه قرار دارد و به برادر خوبم 

پندار توفيقی اعلام كردم اين همان جام ها است.
 گفته می شود مالكيت ساختمان باشگاه استقلال 
مسكونی اس�ت و در زمان مديريت شما اقدامی در 

اين راستا انجام نشده است.
 من در اين مورد اقدام كرده بودم و موضوع اينگونه نيست 
در ساختمان های مسكونی می توان كارهای فرهنگی انجام 
داد. ما در اين چند س��ال اين كار را انجام داديم. ش��رايط 
پرس��پوليس هم مثل ما است. در خيلی از ساختمان های 
ديگر كه مسكونی هستند كار مطبوعاتی انجام می شود و 
اين اجازه داده می شود. از نظر من مشكلی نبوده است. البته 
يک بار هم در گذش��ته برای بسته شدن باشگاه اقدام شد 
ام��ا ما همين حرف ها را زديم و ش��هرداری وقت اجازه داد 
ما كارمان را انجام دهيم. پرسپوليس هم همين وضعيت را 
دارد و كار خود را دنبال می كند. احساس می كنم اين تابلوی 
بزرگی كه اكنون مقابل باشگاه نصب شده است بدون مجوز 
بوده و به ش��هرداری به همين خاطر برخورده است. حتما 
بهرام افش��ار زاده در اين مورد صحبت می كند و مشكل را 

حل خواهد كرد.

 فتح الله زاده:

 استقلال بالای 500 میلیارد تومان ارزش دارد



5 علمی و سلامت

بيماری های غيرواگير در هياهوی آمار و ارقام

ایرانی ها چطور می میرند؟ 
با وجود تمام اقدامات انجام شده و دستاوردهای نظام سلامت طی بيش از سه 
دهه گذشته اما هنوز هم سالانه حدود 200 هزار ايرانی به دليل سكته های قلبی 

و مغزی، حوادث و سوانح و سرطان جان خود را از دست می دهند. 
بررسی وضعيت موجود بيماری ها و عوامل خطر غيرواگير نشان می دهد كه در سال 
1390 از 380 هزار مرگ ثبت شده 92 هزار نفر با سكته قلبی )25 درصد(، 43 هزار 
نفر با سكته مغزی )13 درصد(، 31 هزار نفر حوادث و سوانح )7 درصد( و 30 هزار نفر 

به علت سرطان فوت كرده اند. 
شيوع اختلالات روانی در ايران بر اساس پيمايش ملی سال 1391 حدود 23.6 است. 
همچنين بر اساس گزارش بار بيماری های جهانی )2011( در ايران بيماری های قلبی 
- عروقی )17 درصد(، اختلالات روانی )14 درصد(، بيماری های اسكلتی - عضلانی 
)7.5 درصد(، حوادث ترافيكی )7.5 درصد(،  نئوناتال )6.5 درصد(، سرطان )5.5 درصد(، 
بيماری های تنفسی )4.2 درصد(، اختلال تغذيه ای )2 درصد(، ديابت )2 درصد( مجموعا 

 حدود 70 درصد بار بيماری ها را تشكيل می دهند. 
10 عامل خطر اول سلامت )دالی منتسب( در ايران نيز به ترتيب رژيم غذايی، فشار 
خون )10 ميليون نفر(، توده بدنی بالا )9 ميليون نفر چاق(، كم تحركی )18 ميليون نفر 
تحرک ناكافی(، دخانيات )5 ميليون و 300 هزار نفر(، ديابت )7.5 ميليون نفر(، آلودگی 
هوا، كلسترول بالا )14 ميليون نفر(، خطرات شغلی و مصرف مواد مخدر )سه ميليون نفر( 

است. البته اين اعداد مربوط به جمعيت 15 تا 64 سال است. 
در خصوص شيوع آسم و مزمن انسدادی ريه )COPD( نيز بايد گفت كه تا كنون 
مطالعه ای فراگير در كشور صورت نگرفته، اما بر اساس آخرين مطالعات شيوع علائم آسم 
در جمعيت كودكان و نوجوانان حدود 13 درصد و در جمعيت بالغين حدود 7 تا 8 
درصد است. شيوع بيماری COPD بر اساس مطالعات جهانی حدود 6 تا 7 درصد است. 
البته در زمينه آسيب های اجتماعی طلاق، فقر، خشونت خانگی، جرائم و ترک تحصيل 

نيز اعداد و ارقامی وجود دارد كه نيازمند مداخلات هماهنگ و علمی است. 
بر اساس آخرين پيمايش كشوری سلامت دهان در سال 1382 نيز بطور متوسط هر 
دانش آموز شش ساله هنگام ورود به مدرسه پنج دندان شيری پوسيده داشته است كه 
اين تعداد بر اساس آمار سال 1390 به 5.7 رسيده است. شيوع اين بيماری ها با افزايش 
سن بيشتر شده؛ بطوری كه در ايران 90 درصد افراد جامعه، يک يا چند بيماری شايع 

دهان را تجربه كرده اند. 
بار بيماری های دهانی يک درصد از كل بار بيماری ها را تشكيل داده،  اما به دليل عوارض 
حاصل از اين بيماری ها در ايجاد بيماری های سيستميک عمدتا بيماری های غيرواگير )از 
جمله بيماری های قلبی - عروقی، ديابت، سرطان و غيره(، بار كلی بيماری های دهان 
بيشتر از اين مقدار است. بی ترديد آغاز مراقبت از هنگام رويش دندان يكی از ساده ترين و 

ارزان ترين روش های سلامت همگانی است. 
بررسی سطح سواد سلامت در بزرگسالان در پنج استان كشور در سال 1385 نشان 
می دهد كه حدود 57 درصد از شركت كنندگان از سواد سلامتی ناكافی و تنها حدود 
28 درصد از سطح سواد سلامتی كافی برخوردار بودند. تنها 40 درصد افراد بالای 18 
سال در مناطق شهری و كمتر از 20 درصد افراد در مناطق روستايی از سواد سلامت 

كافی برخوردارند. 
دستاوردهای نظام سلامت ايران 

با اين وجود بايد تاكيد كرد كه دستاوردهای خدمات شبكه های بهداشتی درمانی كشور 
در سه دهه گذشته متنوع و در برخی موارد در سطح بين المللی الگو و زبانزد بوده است؛ 
كاهش شاخص های مرگ نوزادان، كودكان و مادران باردار، كنترل بيماری های عفونی و 

افزايش اميد به زندگی به ميانگين 73 سال از آن جمله است. 
اين موفقيت ها مرهون توسعه خدمات شبكه های بهداشتی - درمانی در جمعيت های 
روستايی و محروم جامعه بوده است. عوامل پيشران در اين موفقيت توسعه نيروی انسانی 
در بخش سلامت و همچنين ارتقای عوامل اجتماعی چون افزايش سواد مردم )به 
خصوص كاهش اختلاف سواد زنان و مردان( و توسعه امكانات بهداشتی،  رفاهی و زير 

ساختی در روستاها توسط ساير بخش ها بوده است. 
از چندين سال گذشته برنامه های مراقبت از ديابت، فشار خون،  هيپوتيروئيد نوزادان، 
سلامت دهان و دندان، بيماری تالاسمی در شبكه بهداشتی درمانی روستايی ادغام شده 
است. پنج دوره نظام پيمايش عوامل خطر واگيردار در سال های 1383، 1385، 1387، 
1388 و 1390 انجام شده است. پس از مطالعه بار بيمار ی ها در اوايل دهه 80 اكنون 

گزارش جديد بار بيماری ها در حال آماده سازی است. 

ني��م ت��ای علمی �  فن��اوری

برای امنيت جان خلبان های انسانی در ماموريت های هوايی روبات های خلبان 
جای آنها را می گيرند.

در آينده در حدود سال 2030 بر اساس يک پروژه در حال توليد توسط دولت ايالات 
متحده خلبان های انسانی جای جت های جنگی را خواهد گرفت. گفتنی است، اين كار برای 
جلوگيری از هدايت هواپيما و جت جنگی توسط خلبان انسانی و كاهش اشتباهات انسانی 
صورت می گيرد.اين خلبان های روباتی حتی می توانند با پايگاه  اصلی ارتباط برقرار كنند و 
مواردی مانند سرعت باد،  جهت حركت،  درجه حرارت،  فشار و ساير پارامترها را اندازه گيری 

و كنترل كنند.

سریع ترین موتورسیکلت جهان اختراع شد 
يک مهندس زن سوئدی اولين امتحان كننده سريعترين موتور جهان شده است.

يک زن مهندس به تازگی ركورد ساخت سريعترين موتور الكتريكی در جهان را كه بر روی 
موتور سيكلت می تواند سوار شده از آن خود كرده است. گفتنی است،  اين موتورسيكلت برقی 
با سرعت بالای 389 كيلومتر در ساعت حركت می كند و ابعاد آن در حدود 5.6 متر طول ، 
0.96 متر ارتفاع و 3.8 متر فاصله دو محور چرخ ها است و با باتری ليتيومی شارژ شده و توسط 
پنل های خورشيدی كار می كند. اين زن برای ساخت اين موتور 5 سال وقت صرف كرده و در 

حال حاضر اين وسيله سريعترين ماشين برقی جهان است.

وقتی انگشترتان به شما پیامک می زند 
حلقه های  تمام  نسبت  به  قابليت هايی شگفت انگيز  هوشمند  حلقه ی  يک 

هوشمند رقيب دارد.
كارشناسان به تازگی يک حلقه ی انگشتری از جنس سنگ های ارزشمند توليد كرده اند 
كه می تواند به جای ساعت هوشمند در اختيار كاربر قرا بگيرد. گفتنی است، فرد با به دست 
كردن اين حلقه می تواند از مطالبی مانند رسيدن پيغام صوتی، پيامک، تماس تلفنی و يا حتی 
دريافت نامه باخبر شود. اين حلقه قابليت نمايش پيغام های تصويری را بر روی بدنه خود به 
 Smart Ring صورت چرخشی دارد و حتی قادر به پخش پيغام های صوتی است. اين حلقه

نام دارد و اطلاعيه ها را به طريق صوتی و يا با لرزش به اطلاع كاربر می رساند.

2 بعدی یا 3 بعدی کدام تلویزیون
 احساسات شما را بر می انگیزد 

بازار تلويزيون های 3 بعدی در دنيا داغ داغ است اما به راستی اين همه تبليغات 
مبنای واقعيت دارد.

پژوهشگران با مطالعه بر روی 408 نفر در هنگام تماشای فيلم در دو حالت تماشا با TV دو 
بعدی و تماشا با TV سه بعدی دريافته اند هيچ تفاوت احساسی در بينندگان ايجاد نمی شود. 
گفتنی است، بر اساس اين تحقيق هيچ تفاوتی مانند افزايش سطح هيجان، استرس، ضربان 
قلب، تعريق و ميزان تنفس در حين تماشا در دو حالت ايجاد نشده است. كارشناسان تنها 

مزيت تلويزيون های 3 بعدی و 2 بعدی را در افزايش كيفيت نمايش برشمرده اند. 

با گوشی تلفن هوشمند 
ماشین گمشده تان را پیدا کنید 

فناوری های مدرن به داد رانندگان كم حواس و بی دقت می آيند كه فراموش 
كرده اند ماشين آنها كجاست.

شركت اپل اعلام نموده در حال تدوين و توليد نرم افزاری منحصر به فرد است كه می تواند به 
كاربر خود اجازه دهد مكان خودروی پارک شده اش را به آسانی پيدا كند. 

گفتنی است،  اين خودرو حتی اگر در زيرزمين فاقد سيگنال های تلفن همراه و يا امواج 
بلوتوث باشد نيز قابل ردگيری توسط استفاده از شبكه بدون سيم است. از جمله قابليت های اين 
نرم افزار كه مخصوص IOS طراحی شده عدم نياز به اينترنت برای استفاده از آن است. اساس 
كار اين نرم افزار رديابی ماشين و موقعيت جغرافيايی آن از زمان خارج شدن راننده از آن است.

پژوهشگران هشدار دادند؛
خطر افسردگی در کمین کاربران بی هدف فیسبوک 

پژوهش صورت گرفته توسط پژوهشگران اتريشی نشان می دهد، استفاده 
مداوم و بی وقفه از فيسبوک با بروز حس تنهايی و افسردگی در ارتباط است. 
اگر فكر می كنيد در زمان استفاده از »فيسبوک« در حال وقت تلف كردن هستيد 
يا اين كار يک فعاليت بی معناست، اما هنوز نمی توانيد از آن چشم پوشی كنيد، خطر 

ابتلا به افسردگی را جدی بگيريد! 
درحاليكه شبكه های اجتماعی برای كمک به برقراری مستمر ارتباط با ديگران 
طراحی شده اند، عواقب استفاده مداوم از آنها با كاهش رضايت از نيازهای روانی پايه و 

تضعيف خلق و خوی فرد همراه است. 

مطالعه صورت گرفته توسط روانشناسان اتريشی نشان می دهد، ارتباط تنگاتنگی بين 
بروز افسردگی و استفاده مداوم از فيسبوک وجود دارد. 

اين مطالعه در سه مرحله انجام شد و در مرحله نخست، پژوهشگران حالات روحی 
123 كاربر فعال فيسبوک در آلمان را مورد ارزيابی قرار دادند؛ علائمی از تنهايی و 

افسردگی در اكثر افراد پس از چند ساعت حضور در فيسبوک مشاهده شد. 
در مرحله دوم 263 نفر از كاربران خدمات ترک مكانيكی آمازون بمدت چند ساعت 
از فيسبوک استفاده كردند كه در اين گروه از افراد نيز تضعيف خلق و خو و بروز حالات 

تنهايی مشاهده شد. 
در مرحله آخر مطالعه وضعيت شادی يا غم 101 كاربر فعال در زمان استفاده از 
فيسبوک بررسی شد كه نتايج بدست آمده حاكی از حس تنهايی و غم در اكثر كاربران 

اين شبكه اجتماعی بود. 

کنترل هواپیما از طریق فکر
دانشمندان آلمانی موفق به كنترل هواپيما توسط نيروی فكر خلبان و 

بدون نياز كنترل با دست شدند.
دانشمندان آلمانی موفق به كنترل هواپيما توسط نيروی فكر شدند؛ تبديل شدن به 
يک خلبان حرفه ای، به چند سال وقت، مطالعه و تجربه نياز دارد و اين اختراع می تواند 

هوانوردی را در آينده متحول كند.
محققان دانشگاه )لويی و ماكسيميليان( در مونيخ سيستمی كاربردی جهت هدايت 

هواپيما ارائه داده اند كه هواپيما تنها توسط فكر خلبان قابل هدايت است.
دانشمندان اين نوآوری را به صورت آنلاين توسط ويدئو نشان دادند؛ آنها پرواز و 

طريقه فرود هواپيما در باند فرودگاه را بدون استفاده از دست نشان دادند.
در اين طرح خلبان مجهز به يک كلاه پر از الكترود است و فقط با فكر كردن 
می تواند هواپيما را در همه حالت كنترل كند؛ افكار خلبان تماماً ترجمه شده و داده ها 

منتقل می شود.
اين سيستم از طريق الگوريتم پيچيده توسط تيم استاد »فلوريان هولزاپفل« مسئول 
پروژه توسعه داده شده است؛ تقريباً نوعی تله پاتی بين خلبان و هواپيماست و حتی 

خلبان بدون نگرانی می تواند بدون دست، تمام تنظيمات را انجام دهد.

برای لیزر موهای زاید 
این نکات را رعایت کنید 

يک متخصص پوست و مو تاكيد كرد كه فصل تابستان زمان مناسب برای ليزر 
كردن موهای زايد نيست. 

دكتر حسن اعتمادزاده با بيان اينكه موی زايد يک معضل شايع جهانی است و زنان 
هميشه به دنبال بهترين روش برای رهايی از اين مشكل هستند، گفت: مو به دليل نقش 
حفاظتی كه از بدن دارد، در مقابل از بين رفتن مقاوم است. بنابراين بهترين روش برای از 

بين بردن دائمی موی زايد بدن، روش ليزری است. 
وی در ادامه افزود: مو دارای سه دوره رشد، ايستايی و ريزش است كه در قسمت های 
مختلف بدن از دوره زمانی متفاوت رشد برخوردار است. روش ليزری تنها بر موهايی كه در 

دوره زمانی رشد هستند، تاثيرگذار است. 
اين متخصص پوست و مو با اشاره مجدد بر اين مطلب كه تمام موهای بدن در دوره رشد 
قرار ندارند و اين دوره در قسمت های مختلف بدن متفاوت است، خاطرنشان كرد: روش 
ليزری برای از بين بردن دائمی موهای زايد بايد 5 تا 8 مرحله تكرار شود تا موهايی كه در 

دوره ايستايی يا ريزش مو قرار دارند به مرحله رشد برسند و تاثير بپذيرند. 
اعتماد زاده تاكيد كرد: روش ليزری محدوديتی برای استفاده عموم افراد ندارد، اما بايد 
دانست كه اين روش بر روی موهای ريز و سفيد تاثير گذار نيست و در افراد بسيار لاغر به 

دليل نبود فضای كافی برای پخش گرمای ليزر، بازدهی معمول وجود ندارد. 
وی با بيان اينكه افراد غيرمتخصص از دستگاه های ليزری كم توان )كه برای اپيلاسيون 
كاربرد دارد( به عنوان دستگاه از بين برنده دائمی موی زايد استفاده می كنند، افزود: استفاده 
از دستگاه های كم توان باعث می شود كه بيمار با تعداد جلسات بيشتری به اميد از بين 
بردن دائمی مو مراجعه كنند و ازآنجا كه نتيجه مناسب را دريافت نمی كنند موجب 

دلسردی و روی آوردن آنها به روش های ديگر می شود. 
اعتماد زاده با اشاره به اينكه فصل تابستان زمان مناسب برای ليزر كردن موهای زايد 
نيست و بايد در اين فصل بيشتر احتياط شود، اظهار كرد: تراكم مو، ضخامت مو، رنگ 
پوست و فصل ليزر كردن از مواردی است كه موجب افزايش كيفيت بازدهی روش ليزری 

است. 
اين متخصص پوست و مو در ادامه افزود: روش ليزری بيماری های واگيردار پوستی را 
انتقال نمی دهد، اما می تواند باعث تشديد آن شود. بنابراين پرهيز از استفاده از اين روش 

در صورت وجود ضايعات پوستی مانند جوش فعال، زگيل، تب خال و ... الزامی است. 
وی در پايان تاكيد كرد: استفاده از روش ليزری برای از بين بردن دائمی موی زايد بايد 
تنها توسط متخصصان صورت گيرد و انجام اين روش نزد غيرمتخصصان توصيه نمی شود. 

كاهش قندخون با سبزيجات؛

دیابتی ها مصرف سبزیجات نشاسته دار
 را محدود کنند 

يک متخصص تغذيه با تاكيد بر لزوم اهميت مصرف سبزيجات در بيماران 
ديابتی، گفت: بر خلاف تصور عامه مردم تمام انواع سبزيجات برای افراد 
ديابتی و كاهش قند خون مفيد نيست و در مصرف آنها محدوديت هايی هم 

وجود دارد. 
دكتر مينو فروزانی با اشاره به اينكه مصرف سبزيجات برای كاهش قندخون ضروری 
است، گفت: از جمله سبزيجاتی كه برای كاهش قندخون مفيد هستند، می توان به 
كنگر، مارچوبه، انواع جوانه، كلم بروكسل، كلم بروكلی، كاهو، هويج، گل كلم، كرفس، 
خيار، ترب، تربچه، بادمجان، تره فرنگی، قارچ، باميه، پياز، فلفل دلمه ای، اسفناج، كدو، 

گوجه فرنگی و شلغم اشاره كرد. 
وی تصريح كرد: سبزيجات نشاسته دار از جمله سبزيجاتی است كه افراد ديابتی بايد 
در مصرف آنها دقت بيشتری داشته باشند. سبزيجات نشاسته دار به طور معمول مواد 
غذايی مضری نيستند اما اين سبزيجات خيلی زود افراد را سير می كنند و می توانند 
نياز بدن به كالری را خيلی خوب برطرف كنند. اين مواد بسيار مغذی هستند و اگر 
در مصرف آنها جانب تعادل رعايت شود، برای بدن خواص زيادی دارند. سبزيجات 
نشاسته دار به دليل خاصيت انرژی بخشی و سير كنندگی  به عنوان يكی از اصلی ترين 
غذاها محسوب می شوند اما مشكل اين نوع سبزيجات، بالا بودن كربوهيدرات آنهاست. 
وی با تاكيد بر اينكه هضم كربوهيدرات برای افراد ديابتی مشكل است، گفت: با وجود 
اينكه در اغلب موارد به افراد ديابتی توصيه می شود برای كاهش قند خون شان سبزيجات 
زيادی مصرف كنند، سبزيجات نشاسته دار از اين قاعده مستثنا هستند. نشاسته اين 
نوع سبزيجات بعد از طبخ به قند تبديل شده و خيلی زود توسط بدن جذب می شود. 

فروزانی يادآور شد: يكی از بارزترين مثال های سبزيجات نشاسته دار، سيب زمينی 
است. سيب زمينی به دليل بالا بودن ميزان نشاسته موجود در آن، می تواند برای افراد 
ديابتی و افرادی كه دارای قند خون بالايی هستند مضر باشد. البته اين بدين معنا نيست 
كه بايد اين سبزيجات را از رژيم غذايی حذف كرد. افراد ديابتی می توانند با مشورت 

پزشک خود به ميزان محدود و مشخصی از اين مواد استفاده كنند. 
امكان تهيه  اگر  به ديابتی ها توصيه كرد و گفت:  را  تازه  وی مصرف سبزيجات 
سبزيجات به صورت تازه امكان پذير نيست، استفاده از سبزيجات منجمد يا كنسرو شده 
نيز گزينه جايگزين مناسبی است. البته بايد توجه داشت كه برخی انواع كنسروها به 

دليل وجود سديم در آنها می توانند موجب افزايش فشارخون شوند. 
اين متخصص تغذيه گفت: افراد ديابتی بايد سعی كنند روزانه حداقل به همراه يكی 
از وعده های غذايی  سالاد مصرف كنند. اگر سالاد را پيش از غذا صرف كنند، نه تنها از 
فوايد متعدد سبزيجات موجود در آن بهره مند می شوند، بلكه اشتها برای وعده اصلی 

كمتر می شود و در نتيجه كالری كمتری وارد بدن می شود. 

از چربی  ترانس پرهیز کنید 
رييس انجمن پزشكان متخصص داخلی كشوربالا بودن ميزان كلسترول بد 
خون )LDL( را از عوامل خطر بروز بيماری های قلبی دانست و نسبت به مصرف 

چربی های ترانس هشدار داد. 
دكتر ايرج خسرونيا با اشاره به اينكه بر خلاف ساير چربی ها، چربی  ترانس كه اسيد 
چرب ترانس هم ناميده می شود، سبب افزايش كلسترول بد )LDL( وكاهش كلسترل 
خوب )HDL( می شود، گفت: بالابودن كلسترل LDL به  همراه پايين بودن تراز كلسترل 

HDL، احتمال بيماری قلبی را افزايش می دهد. 
چربی ترانس چيست؟ 

وی با بيان اينكه چربی ترانس از افزودن هيدروژن به روغن گياهی ازطريق جريانی 
موسوم به هيدروژناسيون حاصل می شود، گفت: به  اين ترتيب احتمال فاسد  شدن روغن، 
كمتر می شود. استفاده از چربی ترانس در ساخت و تهيه  غذا سبب می شود غذا مدت 

بيشتری تازه بماند. 
خسرونيا گفت: افزودن هيدروژن به روغن بيش از ساير انواع چربی ها موجب افزايش 
كلسترول می شود. غذاهای پخته شده  تجارتی مانند كراكر، شيرينی خشک، بيسكويت، 
كيک و بسياری از غذاهای سرخ  شده مانند دونات و سيب زمينی سرخ شده دارای 
چربی های ترانس هستند. روغن های جامد نباتی و برخی مارگارين ها نيز سرشار از چربی 

ترانس هستند. 
خسرونيا يادآور شد: در سال های اخير به  علت نگرانی هايی كه در مورد آثار چربی های 
ترانس بر سلامت بوجود آمده  است، در صنايع  غذايی از اين چربی ها كمتر استفاده می شود. 
در صورتی  كه روی برچسب محصول مربوطه نوشته شده باشد روغن گياهی هيدروژنه، 

ممكن است به اين معنا باشد كه آن روغن حاوی مقداری چربی ترانس است. 
 LDL وی افزود: چربی ترانس دارای آثار زيانبار است؛ يعنی بر ميزان كلسترو ل
می افزايد و از مقدار كلسترول HDL می كاهد. بالا بودن ميزان كلسترول LDL عامل 
خطرساز اصلی بيماری قلب است. در صورتی  كه ميزان LDL بسيار بالا باشد با  گذشت  
زمان، سبب تصلب سرخ رگ ها می شود. اين  حالت عبارتست از انباشت خطرناک رسوبات 
چربی بر ديواره  سرخ رگ ها. اين رسوبات كه در اصطلاح پلاک ناميده می شوند، سبب 

كاهش جريان  خون در سرخ رگ می شوند. 
خسرونيا گفت: در صورتی  كه اين عارضه در سرخ رگ های خونرسان به قلب ايجاد شود، 
بيمار دچار درد قفسه  سينه می شود. در صورتی  كه پلاک ها از هم گسسته يا پاره شوند، 
لخته  خون ايجاد می شود و ممكن  است جريان خون را مسدود  كند. اگر جريان خون 
 بخشی از قلب متوقف شود، حمله  قلبی رخ می دهد و در صورتی  كه جريان خون بخشی 

از مغز متوقف شود، استروک حاصل می شود. 
اين متخصص داخلی تصريح كرد: در صورت مصرف زياد غذاهای آماده و خارج از منزل، 
افراد بايد بدانند كه در برخی اماكن و بويژه رستوران ها هنوز هم ازچربی ترانس برای سرخ 
كردن استفاده می شود. بايد مصرف چربی ترانس تا حد امكان محدود شود. ميزان مصرفی 

چربی ترانس بايد كمتر از يک درصد كل كالری مصرفی روزانه باشد. 

موفقیت دانشمندان در تولید 
کلیه های پروتز انسانی در آزمایشگاه

محققان علم پزشكی احيای »مركز پزشكی بپتيست« دانشگاه ويک فارست 
در كاليفرنيای شمالی چالش بزرگ موجود بر سر راه توليد كليه های جايگزين 

)پروتز( انسانی در آزمايشگاه را حل كرده اند.
 آن ها با مطالعه كليه های خوک كه  به اندازه كليه های انسان بودند، موفق ترين شيوه برای 

حفظ جريان خون در شريان های خونی اندام های جديد را طراحی كردند.
تا پيش از اين، كليه های ساخته شده در آزمايشگاه به اندازه كليه های موش بودند و پس 
از پيوند به دليل تشكيل لخته های خونی فقط برای يک يا دو ساعت دوام می آوردند. با اين 
حال، در مطالعه جديد، شريان های موجود در كليه های خوک كه به اندازه  كليه های انسان 
هستند، چهار ساعت در آزمايشگاه دوام آوردند و دانشمندان هم اكنون به دنبال بررسی 

چگونگی حفظ طولانی تر جريان خون در اين اندام ها هستند.
در صورت موفقيت شيوه جديد پوشاندن كارآمدتر شريان ها با سلول های اندوتليال )كه 

جريان خون را به صورت روان تر حفظ می كنند(، می توان آن را به اندام های پيچيده ديگری 
از جمله لوزالمعده و كبد اعمال كرد.

شناسایی ژنی که پیری را عقب می اندازد 
زيست شناسان دانشگاه كاليفرنيا در لس آنجلس ژنی را شناسايی كرده اند كه 

فعال كردن آن در سيستم های كليدی بدن، فرآيند پيری را كند می كند. 
دانشمندان با مطالعه مگس های ميوه، ژنی به نام AMPK را فعال كرده اند كه حسگر انرژی 

كليدی در سلول ها بوده و هنگام پايين بودن سطوح انرژی سلولی فعال می شود. 
افزايش دادن ميزان AMPK در روده های مگس های ميوه طول عمر آن ها را تا 30 درصد 

)از شش هفته به هشت هفته( زياد كرد و مگس ها سالم تر هم ماندند. 
به گفته »ديويد واكر«، دانشيار دانشگاه كاليفرنيا، اين يافته ها می تواند دارای مضامين كليدی 

برای به تعويق انداختن پيری و بيماری در انسان ها باشد. 
زمانی كه دانشمندان اين ژن را در روده ها و سيستم عصبی مگس ها فعال كردند، فرآيند 

پيری در ديگر اندام های بدن نيز مشاهده شد. 
اين مطالعه نشان می دهد فعال كردن AMPK در اندامی مانند روده می تواند پيری تمامی 
بدن از جمله مغز را به تعويق بيندازد. انسان ها نيز دارای چنين ژنی هستند اما فعاليت آن 

زياد نيست. 
پيری  مطالعه  برای  مناسب  مدلی   Drosophila melanogaster ميوه  مگس 
در انسان هاست زيرا دانشمندان تمامی ژن های اين حشره را شناسايی كرده اند و از نحوه 
فعال كردن و غيرفعال كردن آن ها آگاهی دارند. تيم علمی حاضر در اين مطالعه نزديک به 100 

هزار مگس ميوه را بررسی كرد. 
تصور می شود دارويی به نام متفورمين كه برای درمان بيماران مبتلا به ديابت نوع 2 به كار 

می رود، AMPK را در بدن هدف قرار می دهد و آن را فعال می كند. 

جت های جنگی آینده
میزبان خلبان های روباتی  

يک رژيم غذايی مناسب و درست، از هر دارويی بهتر عمل می كند و 
بدن را از مبتلا شدن به بيماری ها محافظت می كند؛ ضمن اينكه پيری را 

متوقف می كند.
برخی با تزريق بوتاكس می خواهند از پيری فرار كنند اما اين بهترين راه نيست؛ 

تأثير رژيم غذايی برای سلامت و جوان ماندن بيشتر و غير قابل انكار است.
هيچ چيز به غير از يک غذای سالم، رژيم غذايی سالم و ورزش نمی تواند شما را از 

بيماری های پيری نجات دهد.
ميوه، سبزيجات، روغن زيتون، كاهو، ماست، نان سبوس دار، آب و شكلات باعث 

طول عمر می شوند؛ مواد غذايی برای سلامت ماندن از هر دارويی موثرتر است.
مطالعات نشان می دهد، در هر وعده غذايی بايد سبزيجات و ميوه مصرف شود 

چون محافظ بزرگی در برابر بيماری های قلبی � عروقی و سرطان است.
اكثر انسان ها در سنين بالاتر بايد بيشتر مراقب سلامت خود باشند و چه بهتر اين 
مراقبت از سنين پايين آغاز شود تا در پيری كمتر دچار مشكل و بيماری شويم؛ هنوز 
دير نشده از همين حالا می توانيد با يک رژيم غذايی درست از بدن خود محافظت 

كنيد و از مرگ زودرس جلوگيری كنيد.
غذاهايی كه باعث طول عمر می شوند:

ميوه :
كارشناسان توصيه می كنند پنج وعده ميوه و سبزيجات در روز الزامی است؛ 300 

گرم ميوه و 300 تا 500 گرم سبزيجات بايد در غذای روزانه گنجانده شود.
يک سيب بزرگ يا يک گلابی حدوداً 250 گرم است، 12 توت فرنگی يا يک مشت 

گيلاس حدود 150 گرم می شود.
پس روزی يک عدد ميوه در صبح يا بعد از ظهر به عنوان يک ميان وعده فراموش نشود.

سوپ سبزيجات:
سوپ بخش زيادی از ويتامين های سبزيجات را برای بدن فراهم می كند؛ در كنار 
يک سوپ می توانيد ماهی پخته شده يا گوشت و مرغ پخته همراه با يک سالاد كاهو 

و پنير بخوريد.
بهتر است روزی يک بار سوپ سبزيجات بخوريد؛ می توانيد در زمستان به دليل 
سرما سوپ را گرم و در تابستان سوپ خنک بخوريد؛ در غير اين صورت سبزيجات 
منجمد طبيعی بخوريد اما اين در صورتی است كه وقتی برای درست كردن غذای 

تازه نداشته باشيد.
سير و روغن زيتون:

»جين كلمان« 122 سال عمر كرد؛ جين هيچوقت در غذای روزانه روغن زيتون 
و سير را ترک نكرده بود؛ امروز ثابت شده است روغن زيتون برای سيستم قلبی � 

عروقی مفيد است و از بدن در برابر سرطان محافظت می كند و اثبات شده است سير 
يک غذای فوق العاده و سرشار از آنتی اكسيدان است و در پيشگيری از بيماری های 

مرتبط با افزايش سن مفيد است.
يک راه ساده برای خوردن سير تا بوی آن شما را اذيت نكند: دو سر سير را بدون 
كندن پوست برش دهيد، سپس آن را همراه با روغن زيتون به مدت 30 تا 40 دقيقه 
در يک قابلمه گذاشته تا به آرامی پخته شود، سپس آن را در يک شيشه نگه داريد 
و در موقع خوردن سبزيجات، ماكارونی، برنج، كباب، ماهی پخته شده و سوپ يا هر 

غذايی می توانيد سير را مصرف كنيد.
ماهی، كاهو، روغن كلزا:

ماهی، كاهو و روغن كلزا غنی از آنتی اكسيدان هستند؛ مقاومت بدن را بالا می برند؛ 
از بيماری های قلبی � عروقی، سرطان، آلزايمر و آرتروز جلوگيری می كنند.

ماهی چرب، ماهی ساردين، خال مخالی، ماهی تن، ماهی آزاد و غيره غنی از 
امگا – 3 هستند و حداقل سه بار در هفته بايد خورده شود.

كاهو حاوی امگا – 3 است و بهتر است ماهی را با سالاد بخوريد تا يک غذای كامل 
ميل كرده باشيد.

ماست:
ماست از فاسد شدن روده جلوگيری می كند و نقش مهمی در جلوگيری از پيری 
دارد؛ ماست در تنظيم سيستم ايمنی بدن و نقش آن در باكتری های روده كاملًا 
مشخص است؛ ماست با داشتن لاكتوباسيلوس بولگاريسوس و استرپتوكوكوس 

ترموفيلوس محافظ فلور روده است.
ماست موجب ايمن سازی بدن می شود؛ ضمن اينكه دارای كلسيم است و از 
پوكی استخوان جلوگيری می كند؛ از سن شصت سالگی حتماً بايد با هر وعده غذا 

ماست خورد.
نان سبوس دار:

نان سبوس دار سرشار از فيبر است و نقش مهمی در متوقف كردن پيری و خطر 
مرگ زودرس دارد؛ همچنين دارای كربوهيدرات های مورد نياز برای همه سنين 
است و متعادل كننده رژيم غذايی است؛ نان سبوس دار غنی از بذر كتان است و 

دارای امگا – 3 است.
آب:

در سنين بالا نوشيدن آب الزامی است.
شكلات:

شكلات مملو از آنتی اكسيدان است؛ كاكائو غنی از فلاونوئيدهای محافظ است؛ 
شكلات شادی آور است و احساس لذت به شما می دهد.

غذاهايی که باعث طول عمر می شوند
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اجتماعی6

رئيس سازمان حج و زيارت:

مشکل صدور ویزای حجاج ایرانی حل شد
رئيس سازمان حج و زيارت از برگزاری اولين دعای كميل حجاج ايرانی در 

مدينه منوره خبر داد.
سعيد اوحدی گفت: خوشبختانه تا اين لحظه 12 هزار نفر به مدينه منوره مشرف شدند 
و اولين دعای كميل امروز در مدينه منوره با حضور سرپرست حجاج ايرانی برگزار می شود.

وی ادامه داد: اين مراسم مانند سال های گذشته برگزار می شود و اميدوار هستيم امسال 
نيز اين مراسم با همان آرامشی كه در سال های قبل برگزار شد كه به صورت مكرر از طرف 

مقامات عربستان مورد تمجيد قرار گرفته است، برگزار شود.
رئيس سازمان حج و زيارت افزود: زائران تا اين لحظه مشكل خاصی نداشتند و اميدوار 
هستيم وزارت حج عربستان امسال هم از مهمانان اين ضيافت الهی با اخلاقی كه لازمه 

پذيرايی از زائران هست از آنها پذيرايی كند.
اوحدی در خصوص مشكلی كه در صدور ويزای تعدادی از زائران ايجاد شده بود، 
گفت: امسال برنامه نرم افزاری كه وزارت حج عربستان ارائه داد سال اولی بود كه اجرا 
می شد و اطلاعات پاسپورت ها توسط دستگاه های باركد خوان خوانده می شد و بر اساس 
اين سيستم پاسپورت هايی كه به هر علتی در كشور ديگری جز ايران صادر شده باشد 
شماره سريال اين پاسپورت ها توسط آن دستگاه خوانده نمی شود و بايد دوباره آنها در 

ايران صادر شوند.
وی افزود: شماره سريال زير پاسپورت اگر به هر علتی خراش داشته باشد و حتی يک 
نقطه جوهر روی آن افتاده باشد اطلاعات آن پاسپورت خوانده نمی شود و تا اين لحظه 
حدود 60 پاسپورت از كنسولگری به ما بازگردانده شده است كه بايد دوباره برای آنها صادر 

شود در غير اين صورت امكان صدور ويزا وجود ندارد.
رئيس سازمان حج و زيارت ادامه داد: هماهنگی خوبی با مجموعه پليس گذرنامه انجام 
شده است كه اين پاسپورت ها صادر شود و سازمان حج برای تسريع در روند صدور ويزاها 
وجوهی كه بايد برای آن پرداخت شود را از محل اعتبارات خود پرداخت می كند و لذا اين 

پاسپورت ها حداكثر تا امروز صادر می شود و اميدواريم با مشكل خاصی مواجه نشويم.
اوحدی افزود: 40 نفر از زائران شيراز اين مشكل را داشتند كه سركنسولگری عراق روز 
جمعه مشكل آنها را حل كرد و ويزاها صادر شد و تا كنون بيش از 60 درصد كل ويزاهای 

ما صادر شده و اميدواريم تا پايان اين هفته و يا اوايل هفته آينده تمام ويزاها صادر شود.

مشاور وزير كشور:

 12 درصد بانوان شاغل هستند
مشاور وزير كشور در امور بانوان و خانواده گفت: هم اكنون 12 درصد از بانوان 

جامعه شاغل هستند.  
فهيمه فرهمندپور بانوان را شامل 49 درصد جمعيت عنوان و اظهار كرد: توانمندسازی 
زنان برای استحكام بخشی خانواده و ورود فعال و هدفمند آنان به حوزه های اجتماعی 
مهمترين برنامه امسال در اين حوزه است.وی سرمايه گذاری برای زنان را در حكم 
سرمايه گذاری برای جامعه دانست و گفت: تحكيم بنيان خانواده، آموزش مهارت های 
زندگی و كمک به زوجين، پيش بينی دوره های مشاوره ای قبل از ازدواج از برنامه های 

اصلی امور بانوان استانداری های كشور است.
فرهمندپور بحث سلامت زنان را به عنوان يک هدف مهم در اين برنامه عنوان كرد و 
افزود: غربالگری زنان شاغل و توجه به سلامت آنان بسيار مهم است چرا كه سلامت تنها 
بعد جسمانی ندارد و بايد ديگر ابعاد آن نيز مد نظر قرار گيرد و زمينه اوقات فراغت سالم 

و ورزش برای زنان فراهم شود.
مشاور وزير كشور در امور بانوان و خانواده با بيان اينكه اكنون 40 درصد دانش آموختگان 
دانشگاهی بيكارند، گفت: مساله بيكاری يک مشكل عمومی است و ما تلاش داريم در 
حوزه بانوان فعاليت های اجتماعی و مدنی را جايگزين اشتغال كنيم و به دنبال توسعه 
فرصت های شغلی، حمايت از خوشه های توليد و راه اندازی بازارچه های دائمی هستيم.

فرهمندپور با اشاره به اينكه آمار اعتياد در مردان 9 برابر زنان است، افزود: اكنون زنان كمتر 
از 10 درصد معتادان را دارند و متاسفانه در ساليان اخير معضل اعتياد در بين زنان رشد 

داشته است.

انتقاد يک روانشناس به تلخی خبرهای سيما؛

خبرهایی که تلویزیون را خاموش می کند 
 يک روانشناس با تأكيد بر اين نكته كه اخبار تلويزيونی نبايد پر از جنبه های 
مأيوس كننده باشند، می گويد وقتی خبرهای ناراحت كننده پشت سر هم پخش 
می شوند، ذهن افراد گنجايش آن را ندارد و به همين دليل مخاطبان تصميم 

می گيرند تلويزيون را خاموش كنند. 
محمد مهدی شريعت باقری درباره اخبار تلويزيون اظهار كرد: بايد در نحوه بيان و ترتيب 
اخبار تجديد نظر شود. وقتی 15 دقيقه اخبار تلويزيون را دنبال می كنيم، می بينيم كه پر از 
جنبه های مأيوس كننده است. نبايد با اخبارمان در نظر ديگر كشورها اين طور القاء شود كه 
ما به دنبال خشونت هستيم، حال آنكه نه دين ما اين خشونت را می پذيرد و نه اخلاق آن 
را تأييد می كند. متأسفانه در اين موضوع كار نشده يا كارهای صورت گرفته كم بوده است. 
اين روانشناس در پاسخ به اين سؤال كه چگونه می توان بين آگاهی بخشی از طريق خبر 
و كنترل تأثيرات منفی روحی كه اخبار بر مخاطبان می گذارد، توازن برقرار كرد؟ گفت: 
ما در بحث امر به معروف و نهی از منكر می دانيم كه وقتی می خواهيم از يک فرد انتقاد 
كنيم، بايد زمينه اقدام فراهم باشد تا اثربخشی آن را ببينيم. در اين زمينه بايد ابتدا موارد 
مثبت را ديد و القای مثبت نگری و يا مثبت انديشی كرد. نبايد در يک بخش خبریِ 10 
دقيقه ای همه خبرها بد باشند. می توانيم اول مواردی را پخش كنيم كه اميد،  خودباوری و 
توانمندی ها را به نمايش می گذارد و بعد در كنار اين مسائل، به موضوعاتی مثل جنگ غزه 

هم بپردازيم. در اين صورت تأثير مطالب بيشتر می شود. 
او افزود: اگر می خواهيم افراد را تحت تأثير قرار دهيم و تهييج كنيم، با در نظر داشتن اين 
نكات می توان تأثير بيشتری هم داشت. خود من اين موضوع را ديده ام كه وقتی خبرهای 
ناراحت كننده پشت سرهم پخش می شوند، ذهن افراد گنجايش آن را ندارد. نمی توانند 

نگاه كنند. بنابراين تصميم می گيرند تلويزيون را خاموش كنند. 
شريعت باقری سپس درباره ی پخش صحنه های خشن از تلويزيون گفت: چنانچه قرار 
است موارد اين چنينی پخش شود، بايد از قبل علائم و اخطارهايی روی آنتن بفرستيم 
كه خانواده ها در جريان باشند و در آن اعلام شود تماشای اين فيلم به كودكان و افراد 

آسيب ديده توصيه نمی شود. 
او ادامه داد: اين هشدارها مرسوم است و رسانه های ما بايد آنها را رعايت كنند. اما نكته 
كلی اين است كه در مجموع نبايد برنامه های راديو و تلويزيون بيشتر به موارد منفی يا 
اخبار و اطلاعاتی كه نااميدی به همراه دارد ، بپردازد يا با نمايش صحنه هايی كه قساوت و 
خشونت در آن زياد است، همراه باشد. حتی بايد نحوه ی نگارش و پردازش فيلم هايی كه 
اجتماعی است و می خواهد معضلات و دردهای اجتماعی را بيان كند، حتما زير نظر يک 
روانشناس انجام شود. اگر در صداوسيما يک فرد متخصص حضور داشته باشد تا برنامه ها 

را جدا از مسائل ارشادی از اين نقطه نظر بازبينی كند، بسيار مناسب است. 
او درباره تأثير صحنه های خشن بر كودكان گفت: در روانشناسی بخش مفصلی وجود 
دارد درباره ی كودكان و يادگيری های تقليدی و مشاهده ای آنها خصوصا اگر با الگوها 
همانندسازی كنند. بررسی ها نشان می دهد بچه ها با يادگيری مشاهده ای از برنامه های 
تلويزيونی تقليد می كنند. در برخی از فيلم ها شخصيت داستان طوری پردازش می شود 
كه كودک يا نوجوان كاملا خود را در مقام قهرمان می بيند و اگر ساخت فيلم طوری باشد 
كه مخاطب نتواند قهرمان را پردازش كند و بفهمد وجهه مثبت دارد يا منفی، آن فيلم 

اثرات مخرب دارد. 
شريعت باقری ادامه داد: نكته بعدی اين است كه بالا بردن اضطراب در بچه ها به روحيه 
آنها آسيب جدی وارد می كند و  آنها را برای انجام بزه و جرم، حتی در سطح خيلی كم، 
آماده می كند و اگر اين برنامه ها تكرار شوند، بچه ها عادت می كنند، قبح اين كارها برايشان 

از بين می رود و بعد از آن كودكان می توانند به  راحتی به اقدامات خلاف دست بزنند. 
شريعت باقری همچنين گفت: در همه جای دنيا به مقوله روانشناسی تبليغات توجه 
می شود و كارشناس مربوطه تشريح می كند كه اثربخشی هر برنامه چه موقع بيشتر است. 
متأسفانه ايران در اين زمينه كمتر كار كرده است. حتی اگر فيلم يا مطلبی به معرض 
نمايش گذاشته شده، بد نيست در زمان نمايش و يا پس از آن، روانشناسان آن را از منظر 

روانشناسی نقد كنند. 
او در پاسخ به اين پرسش كه با توجه به علاقه گروه هايی از مخاطبان به فيلم ها يا 
سريال های خشن، چگونه می توان بين اين علاقه و عوارض منفی كه اين برنامه ها برای 
برخی مخاطبان به دنبال دارند، توازن برقرار كرد؟ اظهار كرد: بايد در هر زمانه ای وجدان 
عمومی جامعه را در نظر گرفت و با توجه به شرايط خاص تصميم گرفت. اگر جامعه 
آمادگی ندارد، نبايد فيلم ها و سريال های خاصی پخش كرد؛ به عنوان مثال در ماه رمضان، 
افراد روحيه حساس و لطيفی پيدا می كنند. در اين دوره بايد علاوه بر اينكه فيلم ها محتوای 

خاصی دارند، به روحيه حساس مخاطبان هم توجه كرد. 
اين روانشناس همچنين گفت: به نظرم زمينه هايی كه به طور كلی جامعه را به سمت 
پرخاشگری سوق می دهد و قبح اين مسائل را از بين  می برد، در هر جامعه ای آسيب زاست. 
لازم نيست الزاما صحنه های خاصی به نمايش درآيد. در مورد نمايش فيلم ها و سريال ها 
هم لازم است اگر فيلم يا سريالی تم خاصی دارد، حتما پيش از پخش آن، هشدارهای 
لازم به مخاطبان داده شود. حداقل كاری كه بايد انجام شود اين است كه در ابتدای برنامه، 
در كادری به بينندگان هشدار داده شود كه اين فيلم به كودكان، آسيب ديدگان و... توصيه 
نمی شود.  او افزود: فيلم های ترسناک و فيلم های خشن پليسی طرفداران خاص خود را 
دارند، اما معمولا پيش از پخش اين فيلم ها، تم آنها اعلام می شود. بهتر است توضيح داده 
شود كه كودكی كه به اندازه كافی در خود فرورفته است، ممكن است با ديدن اين صحنه ها 
دچار مشكلات بيشتری شود. حتی می توان پيش از شروع يک نمايش، با حضور يک 

روانشناس درباره اثرات تماشای برنامه بر بچه ها يا افراد افسرده هشدار داد. 

عوامل زمینه ساز در وقوع
 سرقت داخل خودرو

عدم تجهيز خودرو به لوازم ايمني و قرار دادن وسايل واشياء در داخل خودرو 
و يا نصب تجهيزات گران قيمت بر روي آن از عوامل مهم و زمينه ساز در وقوع 

سرقت داخل خودرو به شمار مي رود. 
تحليلي بر اينكه چرا سرقت از خودرو اتفاق مي افتد؟ 

-بي احتياطي هنگام سوار كردن مسافر و ترک خودرويي كه مسافر داخل آن است. 
-بي احتياطي و سهل انگاري نظير بازگذاشتن در و پايين بودن شيشه خودرو 

-تحريک سارقان با قرار دادن وسايل واشياء در داخل خودرو و يا نصب تجهيزات گران 
قيمت بر روي آن 

-رها كردن خودرو در محل هاي ناامن بدون رعايت اصول ايمني 
از بروز اتفاق جلوگيري كنيد؟ 

-خودروي خود را به لوازم ايمني مجهز كنيد. 
-براي لاستيک زاپاس خودرو قفل مناسب تهيه كنيد. 

-بر روي خودروي خود لوازم ايمني ،نظير سوئيچ مخفي ،قفل سوئيچي ،دزدگير قفل 
پدال وفرمان ،محافظ كامپيوتر خودرو وساير وسايلي كه از باز كردن در خودرو و روشن 
كردن آن توسط سارقين جلوگيري مي كند و يا حداقل آن را به تاخير مي اندازند نصب 

كنيد. 
-هنگامي كه براي بازديد فني يا پنچرگيري از خودرو خارج مي شويد درهاي خودرو 

را قفل كنيد. 
-هنگام پارک در پاركينگ هاي عمومي فاقد نگهبان از تجهيزات ايمني استفاده كنيد . 
-در توقف هاي كوتاه مدت و حتي چند ثانيه اي هنگام ترک خودرو سوئيچ را برداريد 

و خودرو را خاموش كنيد. 
-علاوه بر قفل و زنجير كردن خودرو از قفل بودن درها و بالا بودن شيشه ها اطمينان 

حاصل كنيد. 
- حتي اگر خودروي خود را در حياط يا پاركينگ ساختمان پارک مي كنيد شيشه ها 

را بالا بكشيد و درها را قفل كنيد. 
-از پارک كردن خودروي خود در مكان هاي ناامن ،كم تردد ،خلوت و تاريک خودداري 

كنيد. 
-پيش از سپردن خودرو به تعميرگاه اموال با ارزش داخل داشبورد، راديوپخش هاي 

كشويي يا پانل دار و وسايلي از اين قبيل را برداريد. 
-هنگام سوار كردن مسافر احتياط كنيد. 

-در صورتي كه حركات ،رفتار و برخورد مسافران مشكوک بود واحساس خطرجدي 
كرديد در يک مكان شلوغ توقف كيند يا به نزديكترين مركز انتظامي مراجعه كنيد ويا با 

ديدن واحدهاي گشتي موضوع را به پليس اطلاع دهيد. 
-سارقان ممكن است با شگردهاي مختلفي از جمله خوابيدن كنار جاده ويا تظاهر به 
بيماري و غيره اقدام به سرقت يا زورگيري كنند در صورت مواجهه با اين گونه موارد بيشتر 

مراقب باشيد و جانب احتياط را رعايت كنيد. 
-هنگام مواجهه با نزاع هاي خياباني ،تصادف يا اتفاقاتي از اين قبيل تا حد امكان از 
خودرو پياده نشويد و اگر مجبور به اين كار شديد شيشه ها را بالا بكشيد و پس از برداشتن 

سوئيچ درها را قفل كنيد . 
پايگاه اطلاع رساني معاونت اجتماعي فرماندهي انتظامي استان قم 

اینترنت دنیاي پر تلاطم

سرگرد "مهدي برنج زاده "كارشناس ارشد علوم اجتماعي دنياي اينترنت را 
يک دنياي پر تلاطم دانست كه از هيچ قانون ، قاعده و يا چارچوب خاصي تبعيت 

نمي كند. 
به گزارش پايگاه خبري پليس، سرگرد برنج زاده در مصاحبه با برنامه راديويي" عصر 
بخير قم" گفت: امروزه پيشرفت اطلاعات تمام جوامع را درگير خود كرده و جامعه خواه يا 

ناخواه به سمت استفاده از بستر فضاي مجازي پيش مي رود. 
وي دنياي اينترنت را يک دنياي پر تلاطم دانست كه از هيچ قانون ، قاعده و يا چارچوب 
خاصي تبعيت نمي كند و اگر كسي بخواهد درآن وارد شود، حتما بايد يک شناگر قهار 

باشد و نسبت به فنوني كه لازمه بقا در آن هست ، واقف باشد. 
سرگرد برنج زاده ادامه داد: حوزه اينترنت ، حوزه بسيار گسترده اي است، فرزندان اگر 
بخواهند از دنياي مجازي و اينترنت استفاده كنند ، والدين بايد حساسيت بيشتري بخرج 
دهند، زماني كه اينترنت به منازل راه پيدا مي كند، مجاري ورود به يک دنيايي است كه 
فرزندان چندان آشنايي به آن حوزه ندارند، بنابر اين بايد نهايت توجه را مبذول داشت تا 

آسيبي متوجه خود و خانواده نشود. 
اين كارشد ارشد علوم اجتماعي افزود: امروزه سايت هاي مختلفي با طرح هاي متنوع و 
جذاب براي جوانان فعاليت مي كنند و همه به دنبال جذب مخاطبان خودشان هستند ما 
بايد هدف از استفاده از آن سايت را مشخص كنيم ، سايت هايي كه اكنون در كشور فعاليت 
دارند و از مجاري قانوني داراي مجوز هستند، مي توانند اكثر نياز هاي علمي و پژوهشي 

تفريحي و سرگرمي ما را تأمين كنند . 
وي اضافه كرد: برخي براي استفاده از سايت هاي بدون مجوز كه مقبوليتي از نظر 
اعتقادي ندارند، از فيلتر شكن و vpn استفاده مي كنند كه دو چالش و معضل اساسي به 
همراه دارند، اول اينكه به تمام سايت هاي فيلتر شده دسترسي پيدا مي كند ، دوم اينكه 
سرور هايي كه vpn و فيلتر شكن ارائه مي كنند ، از طريق سرور هايي كه دارند به تمام 
اطلاعات سيستم شما دسترسي پيدا مي كنند وچه بسا از آن طريق به سرقت اطلاعات 

شخصي شما بپردازند. 
سرگرد برنج زاده خاطرنشان كرد: اينترنت امروز به عنوان يكي از مظاهر بارز فناوري هاي 
نوين اطلاعاتي و رسانه هاي ارتباطي،خواه يا ناخواه فراگير شده و در صورت استفاده صحيح 
مي تواند يک موهبت يا هديه باشد و عليرغم آنكه مي تواند يک وسيله آموزشي و حتي كار 

مفيد باشد ،اما استفاده از آن نمي تواند با برخي مشكلات همراه نباشد. 

کودکان خجالتی خود را اجتماعی کنید 
خجالت در واقع نوعی ويژگی شخصيتی در كودک است نه يک عيب 

بزرگ كه نياز به دعوا و شرمساری والدين داشته باشد.
خجالت كشيدن در كودكان با حمايت والدين آن ها قابل اصلاح است و جالب آن 
است كه خجالتی بودن در بعضی فرهنگ ها مورد پسند و ستايش افراد جامعه است 

و از راه فرهنگ جامعه به كودک منتقل می شود. 
محمد يگانه روانشناس در اين باره گفت: از نظر علمی احساس خجالت در كودكان 
يک واكنش طبيعی نسبت به افراد و محيط های جديد است. بيشتر كودكان تا قبل 
از سه سالگی به راحتی با اطرافيان خود رابطه برقرار می كنند و به نظر اجتماعی 
می آيند. اما بعد از اين سن ترس كودكان از غريبه ها شروع می شود و احساس خجالت 
و شرمندگی را ياد می گيرند دراين زمان است كه كودک اجتماعی با تبديل به يک 

موجود حساس و خجالتی می شود. 
وی در ادامه افزود: گفتن اين جمله كه »فرزند من كمی خجالتی است« در زمان 
روبه رو شدن والدين با ديگران كار بسيار اشتباهی است. گفتن اين جمله اين پيام را 
به فرزند شما القا می كند كه چيزی در درونش وجود دارد كه شما را نگران می كند. 
وی در ادامه بيان داشت: اولين گام برای كمک  كردن به كودک خجالتی شما اين 
است كه وی را به زور مجبور به انجام كاری نكنيد و برای آشنا شدن كودک با محيط 

و افراد جديد به او فرصت كافی بدهيد. 
اگر پدر و مادر كودک خود را مجبور كنند تا خجالتش را  كنار بگذارد ممكن است 
نتيجه وارونه بدهد و او بيشتر درون گرا شود. اين روانشناس در ادامه گفت: وقتی 
كه كودک از خجالتی بودن خود احساس بدی دارد به مرور زمان آسايش و اعتماد 
به نفس خود را از دست می دهد. والدين می توانند با گفتن جملات محبت آميز و 
نشان دادن اين كه وی را همين طور كه هست دوست دارند از بروز مشكلات جدی 
كودک جلوگيری كنند. وی در پايان خاطرنشان كرد: اگر می خواهيد از فرزندانتان 
افرادی اجتماعی بسازيد بايد اين كار را از اجتماعات كوچک شروع كنيد. برای شروع 
اين كار معرفی يک دوست هم سن و سال به عنوان هم بازی به فرزندتان برای اولين 
قدم مناسب است. هر زمان كه ملاحظه كرديد كه كودک شما از قالب خجالتی خود 
بيرون آمده و برون گرا شده و از اين موضوع آگاه كرده و برايش جايزه ای بگيريد اين 
روش تشويقی برای روحيه فرزند خجالتی شما بسيار مناسب است ، تشويق شدن و 

جايزه گرفتن می تواند يک محرک عالی برای يک كودک خجالتی باشد.

هر شخصی برای رسيدن به هدفی خاص در جنبش 
و تلاش است، اما سوال مهم اينكه آيا ما در آينده يک 
زندگی همراه با خوشبختی، خوشحالی و آرامش را 
تجربه خواهيم كرد يا خير! اين سوال بسياری از مردم 
است، اما آيا راهی برای رسيدن به پاسخ اين پرسش 

كليدی وجود دارد؟
بسياری از مردم تنها بر روی زندگی فعلی و زمان حال 
تمركز می كنند. در واقع، آن ها بيش از اندازه در حال زندگی 
می كنند و آينده را از ياد برده اند. هر چند آن ها ممكن است 
نيم نگاهی به آينده داشته باشند، اما اميدوارند كه اتفاقات 
خوبی برايشان پيش آيد. ولی در حقيقت هميشه اين روياها 

رنگ واقعيت نمی گيرند!
رسيدن به شادكامی و خوشحالی در آينده نشانه هايی 
دارد. و مطمئناً اگر اين راه را اشتباه برويد، نشانه های آن را 
نيز خواهيد فهميد. با كمی ارزيابی شخصی و برنامه ريزی 
می توانيد نيل به موفقيت و شادی را تضمين كنيد. در ادامه با 

6 نشانه شادكامی در آينده آشنا می شويم:
6 راه برای پيش بينی شادكامی در آينده

1. هر روز صبح با هيجان و اشتياق به سر كار می رويد
اگر هر روز برای بيدار شدن از خواب مشكل داريد، شايد 
به اين دليل است كه هيچ آينده مثبتی پيش روی خود 
نمی بينيد. اينكه هر كدام از ما با دغدغه و نگرانی های كوچكی 
در پروژه  ای خاص روبرو هستيم كاملاً طبيعی است، اما اگر 
بتوانيد اين نگرانی ها را از خود دور كنيد، چالش كار كردن 
از بين می رود. در حقيقت، هر چه شادی و شادكامی ما با 
چالش كمتری مواجه باشد، آينده بهتری خواهيد داشت. در 

اين شفافيت هاست كه می توانيد آينده ی پيش روی خود را به 
وضوح ببينيد و با اميد و اعتماد به نفس به اهداف خود برسيد.
2. از همراهی افرادی كه دورتان هستند لذت می بريد

آيا افرادی كه دورتان را گرفته اند افراد خسته كننده ای 
هستند كه اعصابتان را به هم ريخته و به معنی واقعی 
كلمه ديوانه تان می كنند؟ آيا اين افراد در زندگی خودشان 
هم گم شده اند و چالش های زيادی را در پيش رو دارند؟ 
همكاران، دوستان و آن ها كه دوستشان داريد بايد ما را به 
كار تحريک كنند، از ما پشتيبانی كنند و ما را درگير كار 
كنند. اگر اطرافيان ما آدم هايی پويا و ترغيب كننده باشند، 
احتمال اينكه به آينده ای روشن تر برسيم به مراتب بيشتر 
است. به دنبال افراد و قهرمانانی باشيد كه شما را ترغيب 
می كنند و الهام بخش هستند. ممكن است هر چند وقت 
يک بار با آدم های گند دماغ روبرو شويد، اگر اين آدم ها خيلی 
روی مختان آفتاب بالانس می زنند )!( شايد بهتر است به 

دنبال دوستان تازه ای بگرديد!
3. هر روز چيز تازه ای می آموزيد

اگر از الآن همه چيز را می دانيد، بهتر است خود را برای يک 
زندگی خسته كننده آماده كنيد! هيچ آدمی نمی تواند همه 
چيز را فراگيرد؛ از اين گذشته، همين روند يادگيری با شادی 
و خوشحالی همراه است. بهتر است چيز تازه ای بياموزيد – 
فرقی نمی كند يک دانستی كوچک و پيش پا افتاده يا شروع 
دوره ای كامل و تخصصی – فقط اين روند يادگيری را هر روز 
دنبال كنيد. نتايج تحقيقات علمی نشان می دهد، افرادی كه 
هميشه در حال يادگيری هستند نه تنها طول عمر بيشتری 
دارند، بلكه زندگی شادتری داشته و از توانايی ذهنی بالاتری 

برخوردار هستند. در اين بين به دانش، خرد و توانايی های 
تازه ای می رسيد كه می تواند در زندگی شخصی و حرفه ای 

شما مثمر ثمر باشد.
4. زمان درست گفتن »بله« و »نه« را می دانيد

همان طور كه »لوئيس كارول« نويسنده ی كتاب »آليس 
در سرزمين عجايب« معتقد است، مادامی كه نمی دانيد كجا 
می رويد، هر راهی كه در پيش بگيريد شما را به هدفتان 
»خير«  يا  »بله«  گفتن  وضعيتی  چنين  در  نمی رساند. 
فرقی به حالمان ندارد و ما را به هدف و شادكامی نزديک 
نمی كند. به همين خاطر داشتن برنامه ريزی برای آينده 
می تواند تشخيص موقعيت های خوب پيش روی را حتی 
در بدترين شرايط، ساده كند. بدين ترتيب می توانيد خود 
را ارزيابی كرده و بفهميد در چه مواقعی آن طور كه بايد 
و شايد آماده نبوده ايد، راه درستی را در پيش نگرفته ايد يا 
اشتباهات مكرری داشته ايد. حالاست كه می توانيد اقدامات 
اصلاحی مورد نياز را انجام دهيد. تصميم گيری ها و گفتن 
»بله« يا »خير« می بايست ماحصل خودشناسی و ناشی از 

صداقت و انصاف درونی باشد.
5. ذهنی باز داريد

احتمالاً شما هم با آدم هايی مواجه شده ايد كه گرفتار عقايد 
كهنه هستند و با رفتار و كردارشان زندگی سايرين را تلخ 
می كنند. خوب است بدانيد افرادی كه نمی توانند عقايد و 
ايده های خود را تغيير دهند، سرانجام تلخی خواهند داشت. 
هرچند آن ها می توانند طرز فكر خود را تغيير داده و شيوه ای 
بازتر را انتخاب كنند، با اين حال در مقابل تغيير سرسختانه 
مقاومت می كنند. عنايت داشته باشيد كه داشتن ذهنی باز 
به معنی پذيرش بی چون و چرای عقايد سايرين نيست. اما 
بايد بتوانيد احتمالات و ايده های ديگران را نيز در نظر بگيريد، 
آن ها را ارزيابی كنيد، بياموزيد و در صورت لزوم آن ها را به 
كار ببنديد. چنين رويه ای می تواند شما را به راه حل های 
خلاقانه ای برساند كه ميانبری برای رسيدن به موفقيت و 

شادكامی خواهد بود.
6. فردی منعطف و سازگار هستيد

زندگی بسيار پيچيده تر از آن چيزی است كه بسياری از 
افراد تصور می كنند. برای آنكه در كار يا روابط اجتماعی مان 
به موفقيت برسيم، نيازمند هزاران تصميم، انرژی زياد و 
انعطاف پذير بسيار بالايی هستيم. معمولاً بيشترين پاداش ها 
ماحصل تاب آوردن در برابر چالش های بزرگ است. برای 
رسيدن به اين حد از موفقيت، لازم است بتوانيم با آنچه كه 
زندگی سر راهمان قرار می دهد تعامل كنيم؛ فرقی نمی كند 
زندگی چه چيزی پيش پايمان می گذارد، يک ميانبر باشد يا 
مانعی كه راه را سد كرده. هميشه اين جمله را با خود تكرار 
كنيد كه » بالاخره راهی برای حل اين مشكل خواهم يافت يا 
آن را خواهم ساخت« و سپس به آن عمل كنيد. هميشه به 
اين نقل قول طلايی از »وينستون چرچيل« نيز وفادار باشيد 

كه »هرگز، هرگز و هرگز دست از كار نكشيد«!

از کجا بفهمم آدم موفقی هستم يا نه؟

مدیر عامل بنیاد تعاون و توسعه کار 
و  سیاست ها  جمله  از  گفت:  آفرینی 
ریزی  برنامه  بنیاد  این  مهم  برنامه های 
آموزش های  ارائه  و  ساماندهی  جهت 
مشاغل خانگی به منظور رسیدن به هدف 

ایجاد فرصت های شغلی جدید است.
محمدی مدیر عامل بنیاد تعاون و توسعه 
کارآفرینی وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 
در همایش تعاون زن و اشتغال و نقش آن در 
توسعه رفاه اجتماعی گفت: ایجاد هماهنگی 
و جهت دهی به فعالیت های زنان و هدایت 
مساعد  عرصه های  به سمت  فعالیت ها  این 
اشتغال زنان، تشویق اندیشه تعاونی و تلاش 
در  زنان  فعالیت  اعتماد  تقویت  جهت  در 
تعاونی ها و نیز توسعه نهضت تعاون به منظور 
آگاه سازی زنان، ایجاد جایگاه حقوقی برای 
آنان از طریق تعاونی های زنان و توانمند سازی 
زنان به وسیله ابزارهای مختلف از جمله ارائه 
آموزش های لازم و حمایت های فنی و اعتباری 
از تعاونی های زنان در راستای توسعه کمی و 
کیفی این تعاونی  ها است. وی افزود: تعاونی ها 
به عنوان یکی از ساختا رهای مطلوب جهت 
برگیرنده  در  که  بوده  زنان  مشارکت  جلب 
اهداف فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی است و 
به مدد ساختار مردمی خود مشارکت زنان را 

در فعالیت های اقتصادی تسهیل کرده و جایگاه 
ویژه ای را برای زنان تبیین می کند. محمدی 
در ادامه گفت: سیاست ها و برنامه های مهم 
بنیاد تعاون و توسعه کارآفرینی زنان ایران در 
طی سال های برنامه ی پنجم توسعه پرداخت 
و آن را در حوزه های سیاست های حمایتی، 
سیاست های نظارتی، عنوان کرد. وی افزود: در  
حوزه سیاست های حمایتی کمک به اجرای 
مالی،  ابعاد  در  دولت  سیاست های حمایتی 
فنی، تخصصی، حقوقی و صنفی زنان، توسعه 
کمی تعاونی های زنان در راستای ایجاد فرصت 

به  تعاونی، کمک  قالب  در  مناسب  اشتغال 
حمایت از واحدهای اعتباری تعاونی های زنان، 
برنامه ریزی جهت ساماندهی و ارائه آموزش های 
مشاغل خانگی به منظور رسیدن به هدف ایجاد 
فرصت های جدید، مشاوره های فنی، تکنیکی 
و تسهیل بهره گیری از امکانات فرابخشی در 
زمینه حمایت از طرح های کارآفرینی و طراحی 
و استقرار دوره های مهارتی ویژه زنان کارآفرین 
به همراه کارآمدسازی تعاونی های زنان و تقویت 
عملکرد شبکه آی و ارتقای نقش تعاونی های 
زنان در تصمیم سازی ها و تصمیم گیری ها در 

مباحث اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی کشور از 
سطح روستا تا سطح ملی و خارجی از جمله 
اقدامات صورت گرفته در حوزه حمایتی است. 
مدیر عامل بنیاد  تعاون  و توسعه کارآفرینی 
زنان در ادامه به برخی اقدامات صورت گرفته در 
حوزه های سیاست های نظارتی اشاره و تصریح 
کرد: ارزش یابی و نظارت مستمر و فعالیت های 
تعاونی زنان، افزایش تعداد تعاونی های زنان با 
عنوان مراکز ارتقا مشارکت و توانمند سازی و 
توسعه یک پارچه فعالیت های زنان کشور و 
تمامی بخش های اقتصادی  فرهنگی و ایجاد 
اشتغال و کارآ فرینی برای زنان از طریق حمایت 
تصدی  واگذاری  و  کارآ فرینی  های  طرح  از 
گری و اجرایی به تعاونی های زنان و ارتقای 
تولیدات  برای  بازاریابی  و  ای  تجارت شبکه 
تعاونی های زنان از طریق برگزاری نمایشگاه ها 
در سطح  زنجیره ای  فروشگاه های  توسعه  و 
کشور از جمله اقدامات بخش سیاست های 
نظارتی است.مدیر عامل بنیاد تعاون توسعه و 
کار آفرینی خاطر نشان کرد: در حوزه اعتباری 
نیز ایجاد واحد های اعتباری کل با هدف ارائه 
راه حلی اصولی جهت ایجاد زمینه  برای تولید 
و کسب درآمد پایدار و خرید فروش و توزیع 
محصولات و نهاده ها در سطح تعاونی های زنان 

مورد توجه بوده است. 

اصول  مهمترین  تربیت،  قانون  ده 
تربیتی هستند که بیش ترین کارآمدی 
را دارند و در اکثر موارد صدق می کنند :

1. تحسین و پاداش
بهترین پاداش برای کودکان تعریف، تمجید، 
تحسین و محبت شماست. استفاده از اسباب 
بازی و خوراکی های متنوع برای پاداش به 
کودکان الزامی نیست. شاید استفاده از تابلوی 
ساده ای که در آن ها رفتار خوب فرزندتان را 
با یک ستاره پاداش دهید، موثرترین تمجید 

از وی باشد.
2. ثبات قدم و استمرار

تعیین  کودکتان  برای  را  مقرراتی  وقتی 
می کنید، نباید آن را به سادگی تغییر دهید. 
اغلب والدین برای برقراری آرامش در خانه و یا 
پایان دادن به گریه فرزندشان، قوانین را نقض 
می کنند اما اگر قاعده ای را تعیین کردید، 
هیچ کس پرستار بچه، همسرتان و حتی خود 
شما نباید آن را نقض کند و همگی باید آن را 
محترم بشمارید. قانون وقتی قانون است که 
همه آن را رعایت کنند و در برابر آن مطیع 

باشند.
3. برقراری روال معین

برقرار  خانه  در  را  شخصی  روال  و  نظم 
کنید. مهمترین اصل در برقراری روال معین 
در زندگی، تعیین وقت دقیق خوابیدن، بیدار 
شدن و غذا خوردن است. وقتی روال شخصی 
موارد  در  فقط  کردید،  برقرار  زندگی  در  را 
خاص مانند زمان سفر و بیماری می توانید 

کمی انعطاف به خرج دهید.
تربیت صحیح فقط با وجود نظم امکان پذیر 
است اما این فقط فرزند شما نیست که باید 
نظم را رعایت کنید بلکه تمام اعضای خانواده 
باید منظم باشند تا کودک منظم زندگی کند 

روال  تعیین  شود.  فراهم  تربیتش  امکان  و 
مشخص، چهارچوب برنامه خانواده است و 
باید آن را حفظ کرد اما افراط نکنید و عاقلانه 
انعطاف به خرج دهید چرا که بی شک خانه 

پادگان نیست.
4. حد و حدود و خط قرمزها

کودکان باید به طور کامل با حد و حدود و 
خط قرمزها آشنا باشند و به وضوح بدانند چه 
کارهایی پذیرفته و کدام غیرقابل قبول هستند. 
با تعیین حد و حدود برای فرزندتان مشخص 
می کنید از وی چه انتظاری دارید و محدوده 

آزادی عمل او کجاست.
5. نظم

حد و حدود و خط قرمزها با رعایت نظم 
امکان پذیر می شود و نظم یعنی نظارتی 
قاطعانه و عادلانه. برای برقراری نظم راه های 
متفاوتی مانند قاطعیت در صحبت کردن یا 
هشداری ساده با حرکت انگشت سبابه وجود 
دارد، اما نکته پراهمیت این است که هرگز 
نباید نظم را با استفاده از خشونت و تنبیه 

برقرار کنید.
6. هشدارها

اول  نوع  است. در هشدار  نوع  دو  هشدار 
کودک  اطلاع  به  را  روزانه  بعدی  برنامه 
می رسانید. برای مثال به او اطلاع می دهید 
که به زودی باید آماده رفتن به رختخواب شود 
یا اینکه تا چند دقیقه دیگر سفره غذا پهن 
می شود. در هشدار نوع دوم رفتار نامناسب 
فرزندتان را به گوشزد می کنید و در واقع به او 
فرصت می دهید تا رفتار خود را تصحیح کند.

7. انتظارها
بهتر است به بچه هایتان بگویید که چه 
را  رفتاری  چه  و  دارید  ها  آن  از  انتظاری 
راجع  آنان  با  منظور  این  برای  می پسندید. 
به خواسته هایتان صحبت کنید اما از ارائه 
توضیحات اضافه، استدلال و پیچیده کردن 
موضوع پرهیز کنید و فقط نکته اصلی را به 
ساده ترین شکل ممکن بیان کنید. به خاطر 
بسپارید; توضیح های خود را متناسب با سن 
فرزندانتان بیان کرده و از آن ها سوال کنید، 

آیا متوجه شده اند که چرا چنین انتظاری از 
آنان دارید یا خیر، تا به تدریج نظم مورد نظر 

شما را بپذیرند.
8. محدودیت ها

مسلط  خود  اعصاب  بر  و  بوده  خونسرد 
باشید. بی شک تصمیم نهایی بر عهده شما 
والدین است. نافرمانی را نباید با خشم و فریاد 
پاسخ دهید. همچنین اجازه ندهید کودکان به 

راحتی با اعصابتان بازی کنند.
9. مسئولیت پذیری

خواهند  بزرگ  روزی  نهایت  در  کودکان 
شد، پس به آنها اجازه رشد بدهید. به آن ها 
اجازه رشد بدهید. به آنها امکان دهید کارهای 
کوچک را خودشان به تنهایی انجام دهند و 
موفقیت های هرچند ناچیز به دست آورند تا 
اعتماد به نفسشان پرورش یابد و مهارت های 
زندگی و توانایی های اجتماعی در آنان تقویت 
گردد. اما دقت کنید که انتظارهای شما باید 
متناسب با سن و توانایی های کودک باشد، 
در غیر این صورت به جای برنده شدن، بازنده 

بودن را به کودک می آموزید.
10. آسودگی خیال و آرامش

وقت اختصاصی برای تمام اعضای خانواده 
حتی خود شما از اهمیت فراوانی برخوردار 
است. علاوه بر آن آگاه باشید که قصه گفتن و 
در آغوش کشیدن کودک، روش های مناسبی 

برای آرام کردن او به شمار می آیند.
به دلیل آنکه توجه، ترکیبی از تایید کلامی 
از  باید  خانواده  اعضای  است،  غیرکلامی  و 
اطمینان  یکدیگر  به  رفتار  و  گفتار  طریق 
خاطر بدهند که برای همدیگر مهم و دوست 
داشتنی هستند و این قانون فقط شامل حال 
کودکان نمی شود بلکه در مورد والدین هم 

صادق است.

محمدی اعلام کرد:

ساماندهیمشاغلخانگیباهدفایجادفرصتهایشغلیجدید

 ده قانون تربیت، مهمترین اصول تربیتی 

خواهان افراز : 
جواد ، علی ، اكبر فخار قابل 

نشانی : قم ،خيابان انقلاب كوچه 46 دست چپ فرعی دوم پلاک 27
خوانده افراز: خانم كبری قشقائی و زهرا قشقائی و حاج ا صغر قشقائی 

نشانی : خيابان جمهوری مقابل بيمارستان وليعصر  كوچه 31 ، پلاک 58 و خ آذر 
روبروی منبع آب كوچه ناصر ديوان نبش چهار راه اول سمت راست پلا 111 ميوه فروشی 
حسينی و خ آذر مقابل منبع آب كوچه ناصر ديوان دست چپ نرسيده به چهاره راه اول 

پلاک 64 منزل حاج غلامرضا فرهاد زاده 
خواسته : 

افراز پلاک 10343 اصلی 
نتيجه اقدامات : 

 با  توجه به درخواست 18295- 93/5/4 مبنی بر افراز سهم خود از شركا و با توجه به 
نظريه كارشناس ثبت واعلام نظر شهرداری منطقه مربوطه لذا به شرح زير نظريه اداری 

اعلام می گردد.
نظريه )تصميم ( اداری 

چون شهرداری منطقه 1 قم طی نامه 1/123511-93/5/27 با افراز پلاک فوق الذكر  
به لحاظ زير حد نصاب بودن مخالفت نموده بنابراين به رد درخواست افراز خواهان و 
خواهانها اعلام نظر می گردد طبق اين رای برابر ماده 2 قانون افراز مصوب سال 57 
از تاريخ ابلاغ به مدت 10  روز  از طرف هر يک از شركا در دادگاه شهرستان قم  قابل 

اعتراض می باشد.
امور اداری : رونوشت اين تصميم به كليه شركا و متقاضيان ابلاغ می گردد.

جعفر كاظمی � رئيس ثبت منطقه يک قم 
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شورای  مجلس  رييس  لاريجانی«  »علی  پيش  چندی 
اسلامی در جريان مجادله با يكی از نمايندگان مجلس كه 
تلاش می كرد نظر خود را به عنوان نظر اكثريت نمايندگان 
جلوه دهد، گفت: »اگر استبداد بد است، استبداد اقليت 
بدتر است«؛ اما براستی استبداد اقليت به چه معناست و چه 
پيامدهايی برای روند نهادينه شدن دموكراسی در يک كشور 

دارد؟ 
به طور كلی پس از برگزاری هر انتخاباتی دو گروه را می توان 
يا  به صورت مستقيم  كه  اكثريت  يكی  بازشناخت؛  از همديگر 
غيرمستقيم قدرت سياسی را در دست می گيرد و در زمان تعيين 
شده برای آن، به اعمال حاكميت سياسی می پردازد و دوم، اقليت 
كه نمايندگان خود را در اعمال حاكميت از دست داده است و بايد 

منتظر انتخابات بعدی باشد. 
در نظام های دموكراتيک اين اصل پذيرفته شده است كه احزاب 
وگروه ها يا افراد سياسی، برنامه های انتخاباتی خود را اعلام كنند و 
به طور طبيعی در اين چارچوب و الگو نيز اراده ی عمومی به اكثريت 
تعلق می گيرد؛ زيرا در هيچ جامعه و ملتی مردم نمی توانند در 
مسايل سياسی اتفاق نظر داشته باشند و بالاخره گروهی به عنوان 

اقليت باقی می مانند. 
حفظ حقوق اين اقليت برای جاودانگی جابجايی سالم قدرت 
سياسی لازم است. از اين رو در هر دوره يی از انتخابات وقتی اكثريت 
قدرت سياسی را به دست می گيرد، اقليت نبايد بطور كلی كنار 
گذاشته شود. بلكه بايد مكانيسم های سياسی خاصی وجود داشته 
باشد تا اقليت بتواند در دوره يی كه اكثريت حكومت می كند، در پناه 

حكومت، به حيات و تكامل سياسی خود ادامه دهد. 
در مقابل، اقليت نيز بايد با پذيرفتن قواعد بازی سياسی و تن دادن 
به نمايندگان سياسی منتخب اكثريت، در چارچوب قانون حركت 

كند و تابع تصميمات و برنامه های سياسی حكومت باشد. 
از سوی ديگر اقليت بايد در صدد بيان مشكلات و انتقادات اكثريت 
باشد و از طريق قانونی مخالفت فكری و سياسی خود را با برنامه های 
ضعيف و ناكارآمد دولت اكثريت اعلام كند؛ نه اين كه دچار خودرايی 

باشد و با خود استبداد اجتماعی و سياسی به همراه آورد. 

سازه های نظری دموكراسی 
نظام جمهوری اسلامی، نظامی مردم سالار است. در يک نظام 
مردم سالار، قدرت از طريق انتخابات دست به دست می شود و 
شخصيت ها و احزاب برآمده از اين شيوه، به طور معمول در مسير 
تحقق خواست اكثريت حركت می كنند؛ البته حفظ حقوق اقليت 
بويژه دادن آزادی كامل برای طرح مواضع انتقادی، يكی از لوازم مهم 

يک نظم دموكراتيک است. 
 )demos( دموكراسی واژه يی است برگرفته از واژه های يونانی
به معنای مردم و )cratia يا krato( به معنای قدرت. در سده ی 
پنجم قبل از ميلاد تغييری در معنای دموس پديد آمد و اين واژه 
بر اجتماع همه ی مردم آتن اطلاق گرديد كه برای اجرای كارهای 

حكومتی گردهم می آمدند.) 1( 
بسياری از انديشمندان و سياستمداران، دموكراسی را مطلوب 
ترين و آرمانی ترين نوع حكومت می دانند ولی در مورد هدف و 

كمال مطلوب آن اتفاق نظر ندارند. 
دموكراسی مفهومی مركب از چند اصل اساسی است كه همه ی 

نظريه های دموكراسی بر آن ها تاكيد كرده اند. البته دموكراسی امر 
»همه يا هيچ« نيست؛ بلكه مقوله يی مشكک است كه به هر اندازه 
نهادهايی برای تحقق اين اصول وجود داشته باشد، دموكراسی كامل 

تری وجود خواهد داشت. اين اصول عبارتند از: 
1� اصل حاكميت مردم: جوهره ی دموكراسی و اصل اساسی آن 
»اصل حاكميت« مردم است. حاكميت مردم با دو مولفه ی »جمعی 

بودن اقتدار« و »مشاركت سياسی« نمود می يابد.)2( 
2� برابری سياسی: منظور از اصل برابری اين است كه در نظام 
دموكراتيک، افراد، گروه ها و احزاب سياسی نسبت به يكديگر از لحاظ 

حق حكومت برتری و امتيازی ندارند. 
3� آزادی سياسی: آزادی چه به مفهوم منفی آن يعنی رهايی 
از اراده ی خودسرانه ديگران و چه به مفهوم مثبت آن يعنی توانايی 
گزينش و عمل و مشاركت در حيات سياسی، در سرشت دموكراسی 

نهفته است. 
4� نظارت همگانی: در همه ی دموكراسی ها حاكمانی كه از 
طرف مردم تعيين شده اند بايد مسوول و پاسخگوی تصميمات و 

اعمالی باشند كه انجام می دهند. 
5� اصالت قانون: قانون و قانونگرايی يكی ديگر از اركان دموكراسی 

است. حكومت مردم بدون وجود قانون، دموكراسی نيست. 
برخی از انديشمندان نيز دموكراسی را فراتر از يک نظام سياسی 
می دانند و از آن به مثابه ی يک ارزش و هنجار برای مطلق زندگی 
فردی و اجتماعی دفاع كرده اند. متفكران مانند »لئوناردو ترلاونی 
هابهاوس«، »ای.دی.ليندسی«، »جان ديويی«، »هانا آرنت«، »يورگن 

هابرماس« و »آنتونی گيدنز« نيز چنين رهيافتی دارند.)3( 
نيست،  از حكومت  تنها شكلی  رهيافت، دموكراسی  اين  در 
بلكه پيش از از هر چيز يک فلسفه ی اجتماعی، نوعی راه زندگی 
و مجموعه يی از آرمان ها و نظريات است كه نه تنها در مورد امر 
سياسی صادق است بلكه شامل روابط اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی 
آنان نيز می شود و حتی به شكلی عميق تر به عنوان شيوه ی تفكر و 

شيوه ی ذهن تصور می شود.)4( 
در حكومت های دموكراتيک مردم يا اكثريت مردم، تعيين كننده 
ی سرنوشت كشورشان هستند. حداكثر آزادی فردی، رفاه، برابری، 
برادری، منزلت انسانی و حاكميت قانون از جمله ويژگی های چنين 

حكومت هايی است. 
حال اين پرسش قابل طرح است كه علت اقبال عمومی به 
دموكراسی را بايد در كجا جستجو كرد؟ بی شک اقبال عمومی به 
دموكراسی را بايد در برآورده شدن اهداف و آرمان هايی دانست كه به 

برخی از آنها اشاره می شود: 
بر اصول  1-كارايی حكومت: كارايی حكومت های مبتنی 
دموكراسی از طريق انجام انتخابات عمومی، نظارت عمومی و پذيرش 

مسووليت عمومی تضمين شده است. 
2-آموزش توده ها: يكی از مهم ترين مزايای دموكراسی، 
افزايش سطح آگاهی سياسی � اجتماعی افراد جامعه است كه از 
طريق برگزاری و مشاركت در فعاليت هايی همچون انتخابات نمايان 

می شود. 
3-حكومت مبتنی بر آرای مردم: در حكومت های مبتنی بر 
دموكراسی، مردم از طريق آرای خود، اعتماد يا عدم اعتمادشان را به 
دولت نشان می دهند. به همين دليل در چنين حكومت هايی ابراز 
نارضايتی و عدم اعتماد نسبت به حكومت مستلزم اعمال خشونت از 

سمت دو طرف )مردم و دولت( نيست. 
4-عقلانيت: يكی از اصول مهم در دموكراسی تاكيد بر پيروی 
انسان از عقل و منطق است. تفكر انتقادی و گفتمان انتقادآميز از پايه 

های اصلی دموكراسی به حساب می آيد.

ريشه های استبداد و اليگارشی 
استبداد در لفظ يعنی تمايل به »تفرُّد و تک روَی« و طلبيدن 
از خودكامگی  سلطه گری و در اصطلاح سياسی، عبارت است 
)از روی اميال و هوای خود عمل كردن( و خودسری )بنابر رای 
و تشخيص خود عمل كردن و رای و تشخيص ديگران را ناديده 

گرفتن( و نداشتن التزام. 
اصطلاح مستبد يا »اتوكرات« از واژه ی يونانی »اتوكراسی« 
مشتق شده است. اليگارشی )oligarchy( يا حكومت از طرف 
اقليت در مقابل دموكراسی يا حكومت توسط اكثريت قرار می گيرد. 
در نظام های اليگارشيک، عده يی محدود با انحصار قدرت سعی 
در سيطره و تسلط بی حد و حصر هستند. اين نظام ها از قديم در 
دنيا رواج داشته است و می توان آن را در انديشه های انديشمندان 

مختلف مشاهده كرد. 
در نگاه »ارسطو« عيب اصلی اليگارشی اين است كه به جای 

تامين خواسته ی عمومی، درصدد حفظ منافع خود است.)5( 
هنگامی كه خودپسندی و خودرايی در عمل اجتماعی و سياسی 
بروز كند موجب می شود تا از همكاری ها و همدلی ديگران بازماند و 

در ارتباط گيری شكست خورد. 
با توجه به آنچه گفته شد به نظر می رسد، نداشتن اعتقاد عملی به 
خواسته ی اكثريت كه يكی از شاخصه های اصلی دموكراسی است به 

استبداد رای می انجامد. 
عقلانيت و خرد جمعی از شاخصه های ديگر نگرش دموكراتيک 

است كه نشان می دهد استفاده از نظر اكثريت ارجحيت دارد و بايد 
به آن پايبند بود. 

از سوی ديگر نظارت و مسووليت عمومی در سايه ی همدلی 
و همراهی شكل می گيرد و نقد سالم و سازنده با تخريب تفاوت 

اساسی و ماهوی دارد. 
بی ترديد دوری از شاخصه های اصلی نگرش دموكراتيک به 
نگرشی اليگارشيک منجر شده و به جای تامين خواسته های عمومی، 

حفظ منافع گروهی مطرح می شود و خودرايی شكل می گيرد. 
در پايان بايد يادآور شد استفاده از برخی واژگان چندان سنخيتی 
با چارچوب های حكومتی ندارد؛ چرا كه نظام جمهوری اسلامی با 
مفهوم مردم سالاری درهم تنيده شده است و به كاربردن كلماتی 
چون استبداد چندان همخوانی با آن ندارد. بايد مرز ميان انتقاد و 
تخريب مشخص شود و همدلی جای خودرايی را بگيرد؛ چرا كه 
تماميت خواهی به جدايی نيروهای انقلاب از يكديگر منجر می شود 

كه اين مساله آفت بزرگی است. 
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بويژه  تروريسم در منطقه  قوه قضاييه گفت:  رييس 
غرب  و  آمريكا  های  حمايت  زاييده  طالبان،  و  داعش 

است.
آيت الله »صادق آملی لاريجانی« روز چهارشنبه در نشست 
با اشاره به حمله آمريكا به  اين هفته مسوولان عالی قضايی 
افغانستان و عراق به بهانه مبارزه با تروريسم ادامه داد: تروريسم 
در منطقه بويژه داعش و طالبان زاييده حمايت های آمريكا و 

غرب هستند.
وی با اشاره به ادعای آمريكا برای تشكيل يک ائتلاف عليه 
داعش گفت: خطر تروريست ها كه دست پرورده آمريكا بوده 

اند، اكنون خود آنها را تهديد می كند.
رييس قوه قضاييه ادامه داد: امروز 40 كشور ادعا می كنند 
كه می خواهند برای بحث داعش دور يكديگر جمع شوند و 
وزارت خارجه آمريكا نيز با پررويی می گويد كه ايران جزو اين 

كشورها نيست.
گفت:  غرب  و  آمريكا  به  خطاب  لاريجانی  آملی  الله  آيت 
جز  شما  نباشيم،  كشورها  اين  جزو  كنيم  می  افتخار  ما 
مخالف  كاملا  تان  عمل  با  و  كنيد  می  ادعا  كه  دروغگوهايی 

است، چيزی نيستيد.
رييس دستگاه قضا بار ديگر خطاب به آمريكا و كشورهای 
غربی افزود: داعش را در سوريه شما خلق كرديد و تروريست 

در سوريه، به حمايت شما جان گرفت.
عراق  در  كه  سووال  اين  طرح  با  لاريجانی  آملی  الله  آيت 
پشتوانه  اما  كنيم  نمی  حمايت  گويند  می  ظاهرا  گرچه 
آنها)ترويست ها( چه كسانی هستند، يادآور شد: پشتوانه آنها 
همين دولت های همپيمان شما در منطقه هستند و آنها فكر 

نمی كردند كه موفق نمی شوند.
به گفته رييس دستگاه قضا، اين كشورها اگر می دانستند 
داعشی ها پيروز می شوند اين غصه را نداشتند، چون هم در 
سوريه سرشان به سنگ خورده و هم در عراق به لطف خدا 
اوضاع رو به بهبود است و اينها نگران شدند كه اين تروريست ها 

را كجا راه بدهند.
وی خاطرنشان كرد: اكنون معضل آمريكايی ها و اروپايی 
اند،  آمده  اين كشورها  از  كه  آنها  از  است كه خيلی  اين  ها 
گوشزد  را  آنها  برگشت  خطر  مرتب  و  بروند  كجا  به  اكنون 

می كنند.
ظالمان  از  خداوند  اينكه  بيان  با  لاريجانی  آملی  الله  آيت 
اينگونه انتقام می گيرد، گفت: عجب داستان و حكايتی است 
و خداوند اينطور از ظالمان انتقام می گيرد كه حالا نمی دانند 
كسانی كه خود پروراندند به كجا بروند و خطر اينها خطری 
است كه آنها را به وحشت انداخته و به دنبال مبارزه با داعش 

هستند.
رييس قوه قضاييه اين اظهار نظر كه ايران جزو 40 كشور 
گفت:  و  كرد  توصيف  سخيف  بسيار  سخن  را  نيست  ائتلاف 
در  مقاومت  به  سالها  كه  ايران  مانند  كشوری  است  مشخص 
منطقه كمک واقعی كرده است با كشوری كه از سال 1948 
از يک رژيم تروريستی حمايت می كند، سنخيتی ندارد كه در 

يک جمع قرار گيرد.
آيت الله آملی لاريجانی تصريح كرد: بحث مبارزه با تروريسم 
در غرب مثل بحث حقوق بشر به سياستی دوگانه و نفا ق آميز 
زمينه مسير  اين  در  اسلامی  اما جمهوری  است  تبديل شده 
انقلاب  از  برخاسته  كه  را  روشنی  اهداف  چون  دارد  روشنی 

اسلامی، كتاب و سنت است دنبال می كند.
وی افزود: جمهوری اسلامی حمايت از ظالم را جايز نمی 

داند و حمايت از مظلوم را سرلوحه كار خود قرار داده است.

شيعه معتدل ترين چهره اسلام است
رييس دستگاه قضا با يادآوری اين تناقض كه از يک سو 
تشيع عقلانی اعتدال گرا محكوم می شود و مورد تحريم قرار 
و  بدترين  پشتوانه  كه  ديگر كشورهايی  از سوی  و  گيرد  می 
خشن ترين و متعصبانه ترين اعتقاد هستند، مورد حمايت قرار 

می گيرند، گفت: همه می دانند داعش و طالبان را چه كسی 
خلق كرده است.

می  غربی  های  دولت  كرد:  نشان  خاطر  لاريجانی  آملی 
خواهند چهره اسلام را بر اساس عملكرد داعش و بوكوحرام 
نشان بدهند، در حالی كه همه می دانند كه شيعه و تشيع، 

عقلانی ترين و معتدل ترين چهره اسلام است.

ركن ركين عظمت و سربلندی ايران 
ولايت فقيه است

وحدت،  »رمز  اينكه  بر  تاكيد  با  لاريجانی  آملی  الله  آيت 
اقتدار، استقلال و پيشرفت ايران« ولايت فقيه و شخص مقام 
معظم رهبری است، اظهار كرد: امروز ميليون ها مسلمان در 
سراسر جهان به جمهوری اسلامی دلگرم هستند و از حمايت 
اين  ركين  ركن  كه  شوند  می  مند  بهره  ايران  معنوی  های 

عظمت و سربلندی ولايت فقيه است.
وی با ابراز خرسندی از موفقيت آميز بودن عمل جراحی 
مقام معظم رهبری گفت: بر اساس گزارش پزشكان و عيادتی 
كه شخصا ساعاتی پس از جراحی از مقام معظم رهبری داشتم، 
حال ايشان خوب است و اميدواريم كه خداوند متعال هرچه 
زودتر شفای عاجل، سلامت، دوام عمر و توفيقات مستدام به 

ايشان عنايت فرمايد.

نبايد گمان كنيم كه همه مشكلات فرهنگی با بحث 
علمی حل می شود

برگزاری اجلاس  به  توجه  با  ادامه  رييس دستگاه قضا در 
مجلس خبرگان رهبری در هفته گذشته، بيان مشكلات كشور 
از زبان خبرگان ملت و همچنين برخی راهكارها و پيشنهادها 
مجلس  اعضای  كرد:  اظهار  و  شد  يادآور  را  اجلاس  اين  در 
خبرگان كه منتخب مستقيم ملت در استانها هستند، محل 
رجوع مردم به شمار می روند و دغدغه آنان را در بخشی از 

اظهارنظرهای خود منعكس می كنند.
بيان مشكلات،  اينكه  بر  تاكيد  با  آيت الله آملی لاريجانی 
را  مشكلات  آنكه  از  پس  ما  افزود:  است،  حل  راه  از  بخشی 
به دنبال  توانيم  همانطور كه وجود دارد منعكس كرديم می 

راهكار باشيم.
رييس قوه قضاييه يكی از مهم ترين دغدغه های خبرگان را 
مسائل فرهنگی كشور معرفی كرد و گفت: دغدغه های فرهنگی 
در كلام مقام معظم رهبری و دلسوزان نظام نيز مكرر بيان شده 
است زيرا برخلاف برخی تحليل های ماركسيستی از انقلاب 

اسلامی مردم ايران، اين انقلاب يک انقلاب دينی است.
آيت الله آملی لاريجانی با بيان اينكه مباحث فرهنگی برای 
ما اصالت دارد و دغدغه فرهنگی، دغدغه اصلی انقلاب است، 
فرهنگ  باب  در  آنچه  كنيم  توجه  بايد  اساس  اين  بر  افزود: 
می گوييم و همچنين آنچه در مقام عمل اجرا می كنيم، مطابق 

با ارزش های اصيل انقلاب و ارزش های دينی باشد.

دغدغه دلسوزان انقلاب نسبت به حجاب 
صرفا به دليل پوشش نيست

رييس دستگاه قضا وضع حجاب را بخشی از دغدغه های 
فرهنگی دانست و تصريح كرد: دغدغه دلسوزان انقلاب درباره 
وضع حجاب، صرفا به دليل مسئله پوشش نيست، بلكه گاهی 
پوشش آشكار كننده مسائل دغدغه آفرين ديگری است، زيرا 
قرار  تهاجم  مورد  ملت  يک  فرهنگی  زيربناهای  است  ممكن 
گرفته باشد كه اين تهاجم خود را در وضع حجاب بروز می 

دهد.
كشورهای  مشكل  اينكه  بيان  با  لاريجانی  آملی  الله  آيت 
غربی فقط وجود حجاب در كشور نيست، اظهار كرد: اين مقدار 
هزينه ای كه صرف شبكه های ماهواره ای فارسی زبان و راه 
برای  می شود، صرفا  مستهجن  اينترنتی  های  سايت  اندازی 
مبارزه با حجاب نيست، بلكه همانطور كه مقام معظم رهبری 
تهاجم  برای يک  تدارک  اين  كردند،  پيش مطرح  سالهای  از 

واقعی است.
رييس قوه قضاييه با انتقاد از برخی سياست های متناقض 
معضل  رفع  اينكه  مانند  اظهارنظرهايی  فرهنگی،  ناقص  و 
صواب  به  مقرون  را  خواهد  می  علمی  كار  فقط  بدحجابی، 
ندانست و تاكيد كرد: اين را همه می دانند كه نمی توان با زور 
و اكراه اعتقادات را درست كرد، همچنين كسی ترديد ندارد كه 
امور فرهنگی به پيوست فرهنگی و توجيه و تبيين نياز دارد، 
اما نبايد به اشتباه گمان كنيم كه بحث علمی كل مشكل را 

حل می كند.
آيت الله آملی لاريجانی برنامه ريزی درباره امور فرهنگی از 
قبيل حجاب، اينترنت، كتاب، فيلم و غيره را نيازمند طراحی 
يک بسته سياستی جامع و چندجانبه دانست و اظهار كرد: در 
اين بسته هم بايد رويكردهای تبيينی و تحليلی در نظر گرفته 
برای  مجازات  هم  و  باشد  فنی  و  علمی  های  بحث  هم  شود 

متخلفان از قانون گنجانده شود.
رييس قوه قضاييه اشتباه ديگر را بی توجهی به »خاستگاه 
ارزشی« دستورالعمل های علمی دانست و گفت: مسئله مهم 
آن است كه نسخه های كدام جامعه شناسی يا روان شناسی 
می خواهد مشكل فرهنگی جامعه ما را حل كند؟ آيا آن روان 
شناسی يا جامعه شناسی كه مبتنی بر خاستگاه ارزشی كاملًا 
تواند حلال مشكلات  است، می  دينی  با هنجارهای  متفاوت 

ما باشد؟
فريب  نبايد  اينكه  بر  تاكيد  با  لاريجانی  آملی  الله  آيت 
برخی الفاظ زيبا و فريبنده را خورد، افزود: علم بدون پذيرش 
مجموعه ای از ارزش ها، هنجارها و به تعبير غربی »نرم ها« كه 
شكل دهنده رفتار اجتماعی ما هستند، نمی تواند مشكلات 

را حل كند.
بر  كه  اسلامی  در جمهوری  قضا  دستگاه  رييس  گفته  به 
مبنای حاكميت اسلام بنا شده است، دانشی می تواند به رفع 
معضلات فرهنگی كمک كند كه پيوست ارزشی آن هنجارهای 

دينی باشد.
وی افزود: در هر نظام ارزشی، به هر اندازه كه تبيين علمی 
و كار فرهنگی صورت گيرد باز هم كسانی پيدا می شوند كه 
حاضر به تمكين ارزش ها نيستند.رييس قوه قضاييه با بيان 
غافل شويم  ابعاد  ديگر  از  يک جنبه  بر  تاكيد  با  نبايد  اينكه 
زيرا برای نفوسی كه به راه كج می روند مجازات لازم است، 
اظهار كرد: حجاب، استفاده از اينترنت، مميزی كتاب و ديگر 
امور فرهنگی قانون هايی دارد كه نبايد تضعيف شوند؛ بنابراين 
برخورد با متخلفان در همه وجوهش بايد سرلوحه كار دستگاه 

های اجرايی، قضايی و انتظامی كشور باشد.
آيت الله آملی لاريجانی با توجه به حاكميت ارزش های الهی 
بر كشور اظهار اميدواری كرد كه مسئولان در امور فرهنگی 
هماهنگ سخن بگويند و در چارچوب قانون اساسی و قوانين 

عادی راه حلی جامع برای مشكلات كشور پيدا كنند.

استبداد اقلیت چیست؟

 آيت الله آملی لاريجانی:

تروريسم زاييده حمايت های آمريكا و غرب است

اخبــار
نوبخت سخنگوی دولت در نشست خبری:

متولدين 93 از شهريور ماه 
مشمول دريافت يارانه می شوند

سخنگوی دولت در مورد يارانه متولدين 93 گفت: با عنايت به اينكه عده 
ای به جمع ما اضافه شدند و نسبت به اين عزيزان ثبت نام صورت گرفته است، 
پرداخت يارانه اين متولدين با تاكيد رئيس جمهور و معاون اول از شهريور ماه 

انجام می شود.
در جامعه مذهبی و ارزشی، بی حجابی بيماری است

محمد باقر نوبخت سخنگوی دولت در حاشيه نشست روز گذشته هيات دولت 
در جمع خبرنگاران بی حجابی را در جامعه ارزشی- مذهبی، بيماری خواند و گفت: 
بی حجابی با بافت مذهبی كشور ما همخوانی ندارد، لذا از همه دختران، خواهران و 
مادرانمان خواهش می كنيم كه هنجار مورد احترام جامعه را مورد توجه قرار دهند. به 
گزارش خبرنگار مهر، وی با اشاره به مصوبات جلسه روز گذشته ، گفت: با تصويب دولت 
واردات خودروهای با حجم موتور 2500 سی سی ممنوع شد چرا كه موارد تصويب نامه 
ای در هيات دولت وجود داشت كه به موجب آن امكان واردات اين خودروها برای افراد 
خاص و ساكنين برخی از جزاير وجود داشت. وی افزود: برای ساكنين برخی از جزاير و 
برای تشويق آنها نوعی كمک و مساعدت برای صدور مجوز جهت دريافت اين خودروها 
بود؛ اما امروز ممنوعيت واردات اين خودروها مصوب شد. نوبخت ادامه داد: پيش از اين 
امكان ورود اين خودروها بعد از متروكه شدن و طبق ضوابط امكان فروشش وجود داشت 
اما در مصوبه امروز هيات دولت اين راه نيز بسته شد و نه تنها واردات اين خودروها ممنوع 
شد بلكه بايد مرجوعه شوند. وی تاكيد كرد: ديگر لزومی برای صدور مجوز به قهرمانان 
و كسانی كه در جزاير هستند برای واردات اين خودروها وجود ندارد. سخنگوی دولت با 
تاكيد بر اينكه وجود برخی خودروهای گران قيمت با بافت فرهنگی جامعه ما متعارض 
است، ادامه داد: امروز واردات اين خودروها در هيات وزيران ممنوع شد كه به نوعی تاسی 
از بيانات مقام معظم رهبری است كه بايد اين امر محدود می شد. نوبخت ادامه داد: 
اين ممنوعيت برای مناطق آزاد كه قرار است به صورت عبور موقت باشند در ارتباط 
با مقررات گمركی صورت می گيرد و وارد شدن اين خودروها از مناطق آزاد به داخل 
كشور ممنوع شد. وی همچنين به يكی ديگر از موضوعات مطرح شده در جلسه امروز 
هيات دولت اشاره كرد و گفت: قيمت محصولات باغی از موضوعات مورد بحث امروز بود. 
قيمت محصولات باغی كه دولت آن را از كشاورزان خريداری می كرد برای سال 90 بود 
و دولت برای حمايت خود از كشاورزان و اقدام عملی 155 درصد قيمت مصوب قبلی 
را برای خريد تضمينی محصولات باغی افزايش داد. وی با يادآوری اينكه قيمت خريد 
محصولات باغی از كشاورزان و قيمت خريد مصرف كنندگان تفاوت زيادی دارد گفت: 
دولت در جهت كمک به كشاورزان 155 درصد قيمت مصوب قبلی را افزايش داد. در 
ادامه اين نشست خبری، نوبخت با اشاره به توافقات ايران و روسيه اظهار داشت: شرايط 
جديدی در كشور روسيه از سوی قدرت های غربی تحميل شده بنابراين اين دو همسايه 
می توانند در همه ابعاد با هم همكاری داشته باشند. وی افزود: در سفرهايی هم كه انجام 
می شود تسهيل روابط و توسعه ارتباطات در جنبه های مختلف كه منافع ملی دو كشور 

اقتضا می كند، در حال انجام است.
هيچ خلاء قانونی و اعتباری  برای رفع مشكل جانبازان وجود ندارد

وی همچنين در خصوص بيمه جانبازان گفت: در سال گذشته هر دستگاهی موظف 
بود نسبت به بيمه تكميلی جانبازان اقدام كند، اما در بودجه 93 تبصره ای آمد كه 
قرار شد اين خدمات در بنياد شهيد تجميع شود، بنابراين نياز بود كه اعتبارات اين 
دستگاه كسر و به بنياد شهيد واريز شود. سخنگوی دولت ادامه داد: البته در همين 
فاصله يک استفساريه در مجلس مطرح شد و نتيجه اش اين بود كه دستگاه هايی كه 
اعلام آمادگی كنند، می توانند خود نسبت به بيمه تكميلی جانبازان اقدام كنند و آنهايی 
كه نمی خواهند، قرار شد بنياد شهيد اين كار را انجام دهد، لذا نياز به هماهنگی بود 
و اين هماهنگی ها تا تير ماه انجام شد، بنابراين هيچ خلاء قانونی و اعتباری برای رفع 
مشكلات جانبازان وجود ندارد. نوبخت تصريح كرد: به دليل اين استفساريه در كوتاه مدت 
ناهماهنگی هايی پيش آمد كه اين مساله هم حل شد و بنياد شهيد قراردادی با يک 

شركت بيمه ای برای بيمه تكميلی جانبازان بسته است.
پرداخت يارانه ويژه به جای سبد كالا

سخنگوی دولت همچنين در خصوص يارانه ويژه گفت: در سال گذشته سبد كالا 
توزيع شد كه اگر معطوف به جامعه ای مشخص و معين نباشد، هدفمند توزيع نمی شود. 
نوبخت افزود: سال گذشته يک هزار و 500 ميليارد تومان يارانه به صورت سبد كالا توزيع 
شد كه عده ای از هموطنان نيز نسبت به آن ناراضی بودند، بنابراين قرار شد به جای 
سبد كالا به شكل سامان يافته به خانواده های كم درآمدی كه بهزيستی آنان را تاييد 
می كند به صورت حمايت غذايی يارانه ريالی و يا يارانه دريافت خريد كالا پرداخت شود. 
وی همچنين در خصوص حادثه سراوان تصريح كرد: البته اين حادثه دفع شد و حتما 
انتظار داريم كه همه نهادها كه در رابطه با امنيت مرزها فعال هستند با توجه به ناامنی 

كه در سراسر منطقه وجود دارد، هوشمندتر عمل كنند و به اقدامات تامينی بيفزايند.
دولت با افزايش قيمت خودرو مخالف است 

سخنگوی دولت همچنين در پاسخ به سوال خبرنگار مهر مبنی بر اينكه با توجه به 
واكنش رئيس جمهور به افزايش قيمت خودرو با اين وجود قيمت خودرو افزايش پيدا 
كرده و وزير صنعت نيز گفته است ضرورتی برای كاهش قيمت خودرو وجود ندارد، 
تصميم دولت در اين خصوص چيست؟ بيان كرد: در مورد افزايش خودرو نظر رسمی 
دولت قبلا اعلام شده است. شورای رقابت مكانيسم تعيين قيمت خودرو را تعيين و اعلام 
می كند، اما شورای رقابت به رغم اينكه نظر دولت در مورد افزايش قيمت خودرو را می 
دانست، باز هم اقدام به كاهش قيمت نكرد. نوبخت ادامه داد: خيلی از كالاهايی كه در 
بازار گران می شود، دولت راضی نيست و مخالف است، اما در دست دولت نيست؛ چراكه 
اقتصاد دولتی نيست، اما آنچه كه در دست دولت است ما قطعا مخالفت خواهيم كرد. 
وی همچنين درباره تعامل با كشورهای اروپايی گفت: در 5- 6 ماه گذشته با بسياری 
از كشورها ارتباطات مثبت تر شده و تجار كشورهای اروپايی به ايران آمدند و درخواست 
كردند با ايران و بخش خصوصی مراودات تجاری داشته باشند كه اين كار در حال انجام 
است منتها همه اينها موكول شده است به حل و فصل نهايی كه اميدواريم به نفع مردم 
ما به انجام برسد. سخنگوی دولت همچنين در مورد بدحجابی گفت: برخورد با بدحجابی 
را كاملا تاييد می كنيم و برای جامعه ارزشی و مذهبی ما بدحجابی، بيماری محسوب 
می شود. نوبخت ادامه داد: بی حجابی با جامعه مذهبی ما سازگاری ندارد و ما حجاب 
را به عنوان يک ارزش همراه با عفاف مورد تاييد قرار می دهيم و به همين جهت هم از 
همه دختران، خواهران و مادرانمان خواهش می كنيم كه هنجار مورد احترام جامعه را 
توجه قرار دهند. وی تصريح كرد: البته در پاره ای از موارد برخوردهايی كه صورت می 
گيرد هر چند كه آن برخوردها برای حفظ ارزش ها است، اما چون موجب لجاجت طرف 
مقابل می شود، خواهش می كنيم كه رعايت حرمت بانوان را داشته باشند و بتوانيم با 
شيوه هايی كه با گذشته متفاوت است با بی حجابی مقابله كنيم. سخنگوی دولت ادامه 
داد: سه دهه از انقلاب گذشته است و نهادهای فرهنگی بايد كارهای متفاوت تر و نوآوری 
انجام دهند. البته اين تنها وظيفه دولت نيست همه نهادهايی كه در ارتباط با فرهنگ 
صاحب مسئوليت هستند برخی از آنها نيز غيردولتی اند، اما از دولت بودجه می گيرند و 
كمک مالی می گيرند در اين راستا كمک كنند چون اعتقاد دولت به سلامت اخلاقی 

جامعه است و دولت حجاب را به عنوان يک ارزش همواره مورد تاكيد قرار می دهد.

عضو ارشد تيم مذاكره كننده هسته ای خبر داد:

بازگشايی سفارتخانه های 
ايران و انگليس به زودی

بازگشايی  امور خارجه درباره زمان  و آمريكای وزير  اروپا  ايمان: معاون 
سفارت ايران و انگليس نيز گفت: مذاكرات ادامه دارد و اخيرا كاردار ترددی 

ما در لندن بود و مذاكراتی برای بازگشايی دو سفارت داشتند.
تخت روانچی افزود: البته سفارت ما در لندن در بخش كنسولی فعال است اما سفارت 
انگليس در تهران در حال انجام اقدامات اوليه است تا سفارت را بازگشايی كنند. وی با 
بيان اين كه بحث های كارشناسی و فنی زمان بر است، اظهارداشت: انشاء الله با طی 
شدن اين فرايند، دو سفارت به صورت رسمی كار خود را آغاز كنند و اميدواريم در اسرع 
وقت انجام شود. معاون وزير امور خارجه توضيح داد: مذاكرات دو جانبه ای هم در تهران 
و هم در لندن توسط كاردارهای ترددی انجام شده و اين امكان وجود دارد كه اين 
رفت و آمد برقرار باشد تا اين كه زمينه بازگشايی دو سفارت فراهم شود. روانچی ادامه 
داد: زمان دقيقی را نمی توانيم برای بازگشايی تعيين كنيم اما به زودی اين كار انجام 
خواهد شد. اين عضو ارشد تيم مذاكره كننده هسته ای درباره خرابكاری های هسته 
ای نيزگفت: در طول سال های گذشته دشمن تلاش داشته است در روند فعاليت های 
صلح آميز هسته ای ما خرابكاری كند كه الحمد الله در اين زمينه مقاومت شده و برنامه 
صلح آميز ما همچنان ادامه دارد. وی در بخش ديگری از سخنان خود با بيان اين كه 
مذاكرات دو جانبه هسته ای برای مشخص شدن آخرين مواضع كشورها است، گفت: 
مذاكرات ايران با سه كشور اروپايی آلمان، انگليس و فرانسه امروز در وين برگزار می 
شود. وی افزود: هفته پيش با طرف آمريكايی در ژنو مذاكره داشتيم و امروز نيز با سه 
كشور اروپايی به صورت مجموعه اين كشورها در وين مذاكره خواهيم داشت. وی ادامه 
داد: پيش از اين، دكتر ظريف وزير امور خارجه در مسكو با همتای روسی خود مذاكره 
داشت و در حاشيه اجلاس شانگهای با وزير امور خارجه چين ديدار و گفت و گو خواهد 
كرد. معاون وزير امور خارجه با بيان اينكه اين مذاكرات، ما را برای مذاكراتی كه در 18 
سپتامبر )27 شهريور ماه( در نيويورک با 1+5 خواهيم داشت آماده می كند، اضافه كرد: 
قبل از آن هم جلسه ای با خانم كاترين اشتون مسوول سياست خارجی اتحاديه اروپا 
در نيويورک خواهيم داشت. روانچی اظهار داشت: ما كماكان با اميد در اين مذاكرات 
شركت می كنيم و حسن نيت داريم؛ گرچه كار سخت و پيچيده بوده و برای پيشبرد 
آن، طرف مقابل نيز حتما بايد حسن نيت و اراده سياسی داشته باشد.وی تصريح كرد: 
طرف مقابل بايد در چارچوب و با حسن نيت مذاكره كند و به موضوعاتی كه در چارچوب 

مذاكره هست، بپردازد.
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خبــر

نخستین روزنامه استان قم

با صراحت اعلام می كنيم كه فلسطينيان را مسلح كرديم 
گفته می شود: آيت الله اكبر هاشمی رفسنجانی رييس مجمع تشخيص مصلحت نظام با تاكيد بر 
اين كه مواجهه مسلمانان با دشمنانی همچون اسرائيل بدون حمايت دولت ها امكان پذير نيست، اظهار 
كرده است: اگر دولت های اسلامی واقعا بخواهند كه به اسلام عمل كنند هيچ حجتی برای ترک تكليف 
خود ندارند و بايد اين اقدام را انجام دهند. وی با بيان اين كه در حال حاضر يک دولت اسلامی در دنيا از 
مستضعفين حمايت می كند  افزوده است: امروز سالهاست ايران تحت تحريم  همه جانبه است. در سال های 
اخير نيز تحريم ها همه گيرتر شده است، اما با صراحت اعلام می كنيم كه ما فلسطينيان را برای دفاع از غزه 
مسلح كرديم ما با صراحت قبول كرديم كه حزب الله لبنان را مسلح كرديم تا در جنگ 33 روزه مقاومت 
كرده و پشت اسرائيل را بر زمين بمالد.رئيس مجمع تشخيص مصلحت نظام اضافه كرده است: غزه ای كه 
در دوران مقاومت خود را مسلح كرد توانست 50 روز مقاومت كند و سرانجام با التماس اسرائيل آتش بس 

برقرار شود.

واكنش وزير آموزش و پرورش به استيضاح 
گفته می شود: علی اصغر فانی در پاسخ به زمزمه های استيضاح وزير آموزش و پرورش گفته است: 
مجلس اختيارات قانونی دارد و هر اقدامی كه در قالب قانون انجام دهد، ما نيز به آن احترام می گذاريم.

وی خاطر نشان كرده است: در زمينه استيضاح تاكنون چيزی به من ابلاغ نشده و حضورم را در آموزش 
و پرورش به عنوان خدمتگزار غنيمت می شمارم و اميدوارم برای نظام تعليم و تربيت مفيد باشم. وزير 
آموزش و پرورش با بيان اينكه مشكل درمان بچه های شين آباد حل شده است، در مورد استخدام معلمين 

پيش دبستانی گفته است: ما مجوز استخدام برای برگزاری آزمون نداريم.

روحانی با افراد ناهماهنگ برخورد كند 
گفته می شود: رسول منتجب نيا قائم مقام حزب اعتماد ملی توصيه كرده است آقای روحانی به 
يكسری تغييرات دست بزند و ترميم در كابينه و معاونين خود را هر كدام كه با مواضع ايشان هماهنگ 
نيست را آغاز كند.وی با بيان اينكه مواضع، شعارها و صلابت و قاطعيت آقای روحانی خوب است، در عين 
حال اظهار داشته است: اشتباهاتی موجب شد شعارهای آقای روحانی در بسياری از زمينه ها در دولت جامه 

عمل نپوشد كه از جمله اين موارد می توان به وزارت كشور اشاره كرد كه متولی سياست داخلی است.

دانشگاه ها  به باشگاه سياسی تبديل نشوند
گفته می شود: حجت الاسلام والمسلمين ابوالحسن نواب رييس دانشگاه اديان درباره انتظارات از 
سرپرست فعلی و وزير آينده علوم اظهار كرده است: توقع ما اين است كه دانشگاه ها به باشگاه سياسی تبديل 
نشوند. در حالی كه دانشجويان بايد سياست را به خوبی بفهمند، اما نبايد دانشگاه حالت سياسی داشته باشد. 
دانشجويان بايد بتوانند فعاليت سياسی كنند، اما نبايد دانشگاه را به باشگاه سياسی تبديل كنند. باشگاه 
سياسی يعنی جايی كه موضع دارد، اما دانش سياسی و هوشمندی با باندبازی متفاوت است.  وی ادامه داده 
استدانشگاه جای باندبازی و باج دادن به افراد مختلف نيست. سرپرست و يا وزير علوم هم بايد انسان های 

سالم و مستقلی را برای همكاری انتخاب كنند.

نشست مشترک اصولگرايان با آيت الله مصباح يزدی
گفته می شود: سيدمحمدحسينی، وزير سابق فرهنگ و ارشاد اسلامی در حاشيه مراسم ختم پدر 
حجت الاسلام مصلحی با حضور در جمع خبرنگاران درباره برگزاری جلسات وحدت اصولگرايان اظهار داشته 
است: جلساتی به منظور وحدت اصولگرايان و با دعوت حجت الاسلام تقوی هر دو هفته يكبار برگزار می 
شود كه دستاورد آن نيز وحدت هر چه بيشتر و گسترده تر اصولگرايان با يكديگر است.وی افزوده است: 

انشاءالله قرار است اصولگرايان با آيت الله مصباح يزدی نشست مشتركی برگزار كنند.

افتخارم می كنم توسط احمدی نژاد و گودرزی اخراج شدم
گفته می شود: علی دايی سرمربی تيم فوتبال پرسپوليس با اشاره به اينكه بايد حكم بركناری اش را 
بزنند، اعلام كرده است : افتخارم اين است دوبار اخراج شدم، يكبار توسط آقای احمدی نژاد رئيس جمهور 
و بار ديگر توسط وزير ورزش )گودرزی(.  وی ادامه داده است :اميدوارم وزير به ورزش خدمت كند اما اين 
زنگ خطر بزرگی برای ورزش است زيرا كسانی كه از فوتبال چيزی نمی دانستند و فقط پول داشتند و به 
قول خود وزارت ورزش هزينه سه تيم تهرانی را پرداخت می كنند، در مورد ورزش تصميم می گيرند. وی 
همچنين گفته است: به آقايانی كه می آيند، تبريک می گويم زيرا آنها پاداش مصاحبه های خود را گرفتند.  

بورسيه غيرقانونی نداشتيم
گفته می شود:كامران دانشجو وزير علوم دولت دهم در حاشيه مراسم ترحيم پدر حجت الاسلام 
مصلحی با حضور در جمع خبرنگاران در پاسخ به اين سوال كه نظر شما درخصوص بورسيه های غير قانونی 
دولت های نهم ودهم چيست گفه است: ما بورسيه غير قانونی نداشتيم همانطور كه گفتيد اين بحث ها 
فضاسازی بود و اين فضاسازی مشخص هم شد.وی در پاسخ به اين سوال كه دولت يازدهم غير قانونی 
بودن اين بورسيه ها را تاييد كرده است، گفته است: دولت يازدهم بورسيه های خود ش را بايد بررسی كند 
و همچنين بورسيه های دولت های قبل را هم بررسی كند.دانشجو گفته است: اگر آنها ريگی به كفششان 
نباشد همانطور كه گفته شد بورسيه های سال 68 به بعد بررسی می شود. آن وقت مشخص خواهد شد كه 
روسياهی برای ذغال است يا فرد ديگری.وی افزوده است: هدف آنها از طرح بحث بورسيه های غير قانونی 

دو قطبی كردن جامعه است.

لبخند، آرزوی سلامتی و ديگر هيچ! 
گفته می شود: محمود احمدی نژاد رئيس جمهور سابق كشورمان كه عصر چهارشنبه در مراسم ترحيم 
پدر حيدر مصلحی وزير سابق اطلاعات حضور پيدا كرده بود، در پاسخ به سؤال مكرر خبرنگاران در خصوص 
پرونده بابک زنجانی، حكم محكوميت محمدرضا رحيمی معاون  اول سابق وی و برنامه های اعضای دولت 
دهم برای حضور در انتخابات مجلس آينده تنها به لبخند زدن و احوالپرسی از خبرنگاران اكتفا كرده است.

احمدی نژاد در پاسخ به اين سؤال كه بالاخره شما چه زمانی سكوت خود را خواهيد شكست؟ گفته است: 
انشاءالله خداوند همه شما و اعضای خانواده هايتان را سلامت نگه دارد.

انتخاب شهرداران با رای مردم
گفته می شود: مهرداد بائوج لاهوتی عضو هيات رئيسه فراكسيون مديريت شهری و روستايی مجلس 
با بيان اينكه انتخاب شهرداران از سوی مردم به اختلافات شهرداران و شوراهای شهر پايان می دهد گفته 
است: در چنين شرايطی از برخوردهای سليقه ای در استيضاح شهرداران كاسته می شود. وی  با بيان اينكه 
مردم تامين كننده درآمدهای شهرداری ها هستند و دولت در اين رابطه هيچ بودجه ای به شهرداری ها تزريق 
نمی كند، تصريح كرده است: رويكرد مسئولان در قبال شهرداری بايد تغيير كرده و تا حدودی اختيارات آنان 

را در راستای تقويت مديريت شهری افرايش دهند.

نامه اعتراضی ايران به آژانس بين المللی انرژی اتمی 
گفته می شود: رضا نجفی، سفير و نماينده دائم جمهوری اسلامی ايران نزد آژانس بين المللی انرژی 
اتمی در وين با ارسال نامه ای به يوكيا آمانو، مديركل آژانس بين المللی انرژی اتمی ضمن اشاره به تجاوز 
اخير پهباد جاسوسی رژيم صهيونيستی عليه تاسيسات هسته ای صلح آميز كشورمان در نطنز، اين اقدام 
تجاوزكارانه را قويا" محكوم نموده و ضمن اشاره به غيرقابل نقض بودن حريم تاسيسات. صلح آميز هسته ای 

خواستار محكوميت آن از سوی جامعه بين المللی گرديد.

ايران به دنبال ايجادتمدن است
گفته می شود: محسن رضايی دبير مجمع تشخيص مصلحت نظام در واكنش به اظهارات اخير 
كيسينجر در اين باره كه ايران به دنبال ايجاد يک امپراطوری است، گفته است: ما صراحتا" و با افتخار اعلام 

می كنيم كه به دنبال ايجاد يک تمدن پيشرفته ايرانی- اسلامی و نه يک امپراطوری هستيم.

وجود 800 امام جمعه در كشور
گفته می شود : حجت الاسلام سيدرضا تقوی رييس شورای سياستگذاری ائمه جمعه كشور اظهار 
كرده است: 800 امام جمعه در كشور داريم كه امروز 430 نفر از آنها از 16 استان در اين گردهمائی حضور 
دارند.تقوی به كمبود مصلا برای اقامه نماز جمعه در كشور اشاره و بيان كرده است: در 200 شهر مصلای 

در حال ساخت داريم كه اميدواريم بتوانيم فضاهای مناسبی را برای نمازگزاران احداث كنيم.

عيادت استاندار قم 
از رهبر معظم انقلاب

ايمان: استاندار قم پيش از ظهر روز گذشته از رهبر معظم انقلاب عيادت نمود.
به گزارش روابط عمومي استانداري قم، حجت الاسلام صالحي منش پيش از ظهر روز گذشته با 

حضور در بيمارستان، از رهبر معظم انقلاب عيادت نمود.
استاندار قم در اين ملاقات ضمن ابلاغ سلام گرم مردم ولايي قم و علماء و مراجع عظام تقليد، شفاي 

عاجل و بهبودي ايشان را از خداوند منان مسئلت كرد.
گفتني است حجت الاسلام و المسلمين صالحي منش روز نخست بستري شدن رهبر معظم انقلاب 

نيز تلفني با دفتر معظم له جوياي حال ايشان شده بودند.

طنز قمی

اخبـــار

بيز برو جونم
ديگه نمَيخوامت بخُدا بيز برو جونم

زوتر بهِ چِک ز كوچه ی ما بيز برو جونم

با من تو خِشم كردی و واكن سه گِرمه رو

جون دائيه به رود نيار بيز برو جنم

گفتی ميام يه رو خونتون، چِركه نيِمدی؟

آخه تو نيمدی خونه ی ما بيز برو جونم

انِقِه اصول نيا كه دِلمِ قيل ويلی ميره

بس كن ديگه اصول و ادا، بيز برو جونم

چون عَكّه ی مريض نشِِسّی كَشِ ديفار

يخده نكن حكم دوا بيز برو جونم

قيقاجَكی ميرفتی و رَدِّت ميومدم

ديدم شدی تو سر به هوا، بيز برو جونم

حُنّاق به تو گلوت بيريزه دَر بدَِر بشی

خودتوم ميدونی هَسّی بلا، بيز برو جونم

نمَخوام ديگه برو پَ مِنگِشِم نگی

پشُت سرت نكن تو نگا، بيز برو جونم

خوش اومدی جونم

مديركل امور اتباع و مهاجران استانداری  خبرداد:

سكونت 65 هزار افغان در قم 
ايمان: مديركل امور اتباع و مهاجران خارجی استانداری قم از 
سكونت 65 هزار تبعه افغانی به صورت قانونی در اين استان خبر داد.
عباس شيرمحمدی در نشست خبری همايش سراسری ' برای افغانستان' 
در پاسخ به سووال خبرنگار ايرنا مبنی بر تعداد اتباع افغانی مجاز در استان قم 
و برنامه های انجام شده برای ساماندهی آن ها ابراز داشت: آمار اتباع افغانستان 
در قم كه كارت اقامت قانونی دارند 65 هزار نفر است و نزديک به دو هزار طلبه 
جامعه المصطفی با گذرنامه در استان اقامت دارند.وی با اشاره به خدمات اداره 
امور اتباع به اتباع خارجی در قم بيان داشت: 16 هزار نفر از اين افراد بيمه 
شده عادی هستند كه زير چتر حمايتی بيمه آسيا قرار دارند و 160 نفر به 
عنوان اقشار آسيب پذير و دارای بيماری های خاص اعم از سرطان و دياليز 
تحت بيمه حمايتی ويژه می باشند.شيرمحمدی ابراز داشت: يكهزار و 500 نفر 
دانشجوی افغانی نيز در 14 دانشگاه قم مشغول به تحصيل هستند و 18 هزار 
نفر از ابتدای فرودين ماه تا مرداد 93 به واحد افغانستان اداره امور اتباع مراجعه 
كرده و 12 هزار نفر برگه تردد شهری و برون شهری گرفته اند.وی با اشاره به 
اينكه متاسفانه آمار مهاجران غير مجاز واقعی نيست بيان داشت : بدليل اين 
كه قم يک شهر كشاورزی و صنعتی است در فصولی از سال به دليل مباحث 
كاشت يا برداشت كشاورزی، ورود اتباع غير مجاز در قم زياد است. وی با تاكيد 
بر اينكه رويكرد جديد اداره امور اتباع و مهاجران خارجی آن است كه با افراد 
متخلفی كه اتباع غيرمجاز را به كار می گيرند برخورد قاطع داشته باشد افزود: 
تعداد اين افراد بين 10 تا 15 هزار نفر تخمين زده می شود و بايد با همكاری 
نيروی انتظامی، اداره تعاون ، كار و رفاه اجتماعی و با همكاری سيستم قضايی 
با كارخانه ها، كارگاه ها و ساير مكان هايی كه از كارگران غير مجاز خارجی 

استفاده می شود برخورد لازم صورت پذيرد.

مدير اجتماعی و پيشگيری از وقوع جرم دادگستری كل استان قم:

70 درصد سارقان قم معتاد هستند 
ايمان: مدير اجتماعی و پيشگيری از وقوع جرم دادگستری كل 
استان قم با بيان اينكه اعتياد مهمترين علت ارتكاب به سرقت 

است،گفت: حدود 70 درصد سارقان از معتادان هستند. 
'سعيد كاويانی' روز چهارشنبه در جلسه توجيهی ارتقای آگاهی و پيشگيری 
از وقوع سرقت، ويژه اصناف قم در مجتمع اداری اصناف اين استان، اظهار داشت: 
طبق آمار بدست آمده درسه ماهه گذشته حدود 70 درصد سرقت های انجام 
شده در قم به وسيله افراد معتاد به انواع مواد مخدر انجام شده است.وی با 
بيان اينكه بيشتر سرقت های صورت گرفته در استان، سرقت های خرد بوده 
است،افزود: اين سرقت ها معمولا از درون خودروهای پارک شده در خيابان ها و 
كوچه ها انجام می شود.وی با تاكيد بر رعايت اصول ايمنی از طرف مردم،افزود: 
تشكيل پرونده برای يک سرقت مختصری كه درمدت زمان كوتاهی صورت 
می گيرد، حداقل پنج ميليون ريال برای دستگاه قضايی هزينه در بردارد.

كاويانی با اشاره به سرقت هايی كه از فروشگاه ها و اماكن و مراكز تجاری 
صورت می گيرد،افزود: بدون شک عدم تجهيز فروشگاه ها به دوربين و سيستم 
های حفاظتی مهمترين علت وقوع سرقت در فروشگاه ها است.وی با اشاره به 
پيشرفت تكنولوژی و فراهم بودن زمينه حفاظت از مراكز كسب و كار و همچنين 
كنترل آن از راه دور،خاطرنشان كرد: در حال حاضر صاحبان مغازه ها می توانند 
با نصب دوربين های مداربسته در مغازه خود آن را از طريق رايانه از داخل خانه 
كنترل كنند.اين مقام دادگستری قم همچنين با اشاره به بحث به كارگيری اتباع 
خارجی به عنوان شاگرد در مغازه ها و فروشگاه ها،افزود: اتحاديه های مختلفی 
صنفی بايد توجه داشته باشند، كه به كارگيری اتباع خارجی در مجموعه خود 

مشكلاتی را از نظر اقتصادی و امنيتی برای آنها به همراه دارد. 

كارشناس مسئول آمار آموزش و پرورش استان خبر د اد:
ثبت نام 192 هزار دانش آموز در مدارس قم 

 ايمان : كارشناس مسوول آمار اداره كل آموزش و پرورش استان 
قم گفت: تاكنون 192 هزار و 107 دانش آموز برای سال تحصيلی 94-

93 در مدارس سطح اين استان ثبت نام كرده اند. 
'حسين شاهی' با بيان اينكه فرآيند ثبت نام دانش آموزان همچنان ادامه دارد، 
افزود: از تعداد دانش آموزانی كه تاكنون ثبت نام كرده اند، 95 هزار و 648 دانش 
آموز دختر و 96 هزار و 459 دانش آموز پسر هستند كه در يكهزار و 68 مدرسه 
سطح اين استان مشغول به تحصيل می شوند.وی با بيان اينكه ثبت نام دانش 
آموزان از طريق سامانه 'سناد' صورت می گيرد، بيان كرد: طبق آخرين آمار اين 
سامانه، يكهزار و 93 دانش آموز در مقاطع پيش دبستانی و استثنايی، 114 هزار 
و 229 دانش آموز در مقطع ابتدايی، 32 هزار و 757 دانش آموز در متوسطه 
اول و 36 هزار و 82 دانش آموز نيز در مقطع متوسطه دوم ثبت نام كرده اند.

وی ادامه داد: تعداد دانش آموزانی كه تاكنون در مقاطع كاردانش و فنی حرفه 
ای ثبت نام كرده اند نيز به ترتيب سه هزار و 954 و سه هزار و 992 دانش آموز 
می باشد.شاهی با بيان اينكه ثبت نام مقطع پيش دبستانی همچنان ادامه داد و 
مقطع بزرگسالان نيز مهرماه آغاز می شود، پيش بينی كرد: تعداد دانش آموزان 

اين استان درسال تحصيلی جديد به حدود 215 هزار نفر افزايش يابد.

رئيس اتاق اصناف  استان قم:

واحدهای صنفی بايد به سيستم های 
امنيتی مجهز شوند

 ايمان : رئيس اتاق اصناف  استان قم بر استفاده از تجهيزات و 
سيستم های امنيتی در واحدهای صنفی تأكيد كرد.

حسن احمدلو در همايش توجيهی ارتقای آگاهی های حقوقی و پيشگيری 
از وقوع جرم كه با موضوع سرقت در سالن همايش اداره اصناف قم برگزار شد 
با اشاره به اينكه واحدهای صنفی بايد به سيستم و تجهيزات امنيتی مجهز 
شوند گفت: پيشگيری از وقع جرم كمترين هزينه را دارد و استفاده از اين 
وسايل به نوعی پيشگيری از وقوع جرم است. رئيس اتاق اصناف  استان قم 
تاكيد كرد: با دقت در نحوه حمل و نگهداری پول و همچين زيور آلات بايد به 
گونه ای باشد كه زمينه برای سارقين فراهم نشود.وی با بيان اينكه در مرحله 
اول تعدادی از واحدهای صنفی ملزم به استفاده از دوربين مدار بسته شده اند 
عنوان كرد: اصناف بايد توصيه های متخصصين در پيشگيری از وقوع سرقت 
را به شكل جدی اجرا كنند.بر اساس اين گزارش همايش توجيهی ارتقای 
آگاهی های حقوقی و پيشگيری از وقوع جرم كه با موضوع سرقت با حضور 
رئيس اداره مبارزه با سرقت پليس آگاهی استان قم، معاون آموزش اداره 
كل دادگستری استان قم و روسای اتحاديه های توليدی و توزيعی اين استان 
برگزار شد بر استفاده از سيستم ها و دوربين های امنيتی و نحوه جلوگيری از 

بروز سرقت توضيحاتی و آموزه های لازم به شركت كنندگان ارائه شد.

ايمان: معاون امور عمرانی استانداری قم گفت: 
به  اعتبارات  تامين  نگاه ويژه و ملی در  مسئولان 

راه های استان قم داشته باشند.
جواد دلاوری در جلسه كميسيون ايمنی جاده ای سهم 
راه های استان از كل راه های كشور را زير 2 درصد عنوان 
كرد و گفت: اما تعداد تردد خودرو و مسافر در راه های 
استان ميزان بسيار بالايی از كل ميزان تردد سالانه در 
راه های كشور است.وی افزود: برای تامين سلامت و ايمنی 
و  راه ها  ارتقاء  به  نياز  استان  راه های  حوزه  در  مسافران 
بهسازی و مرمت اساسی راه های موجود است كه انجام اين 
مهم نيازمند نگاه ويژه و ملی مسئولان در تامين اعتبارات 
راه های استان است.معاون امور عمرانی استانداری قم بيان 
كرد: تنها در 4 ماهه اول سال 93 بيش از 10 ميليون 
خودرو و بيش از 47 ميليون مسافر با يكبار شمارش از 
مبادی مختلف وارد استان قم شده است كه با احتساب 
ماه های سال و ايام و مناسبت های خاص اين رقم بيش 
از 3 برابر خواهد شد.وی با اشاره به آمار تصادفات و تلفات 
در برخی از جاده های پرتردد استان اظهار كرد: در محور 
قم - آوه و قم- سلفچگان چند برابر بيش از حد استاندارد 
تردد وجود دارد كه متاسفانه در محور قم – آوه تعداد 
تصادفات و تلفات نيز بيش از ساير محورهای استان است 
و ضرورت ارتقاء اين دو محور به آزاد راه  بسيار مشهود 

و ملموس است.دلاوری افزود: اگر چه در 5 ماهه نخست 
امسال نسبت به سال های 91 و 92 كاهش 27 درصدی 
تلفات و تصادفات را شاهد هستيم اما لازم است با تامين 
ايمنی و امنيت محورها شاهد تردد ايمن و بدون تصادف 

و تلفات هموطنانمان باشيم.وی در پايان با تاكيد بر حضور 
مستمر فيزيكی و الكترونيكی پليس راه در محورهای استان 
اظهار كرد: اميدواريم مردم با رعايت قوانين و مقررات و 

پليس راه با حضور خود از ميزان تصادفات بكاهند.

صنعتی  شهركهای  شركت  مديرعامل   : ايمان 
استان قم، از فعاليت 898 واحد توليدی در شهرک 

صنعتی شكوهيه قم خبر داد. 
'روح اله ابراهيمی' اظهار داشت: يكهزار و 224 واحد 
قم  با شركت شهرک های صنعتی  توليدی  و  صنعتی 
بهره  به  واحد  تعداد 898  اين  از  كه  كرده  امضا  قرداد 
برداری رسيده و فعاليت می كند.وی افزود: اين واحدها 
مواد  و  فلزی  نساجی،  شيميايی،  های  زمينه  تمام  در 
و  امكانات  ارايه  به  است.وی  فعاليت  به  غذايی مشغول 
تسهيلات از سوی شركت شهرک های صنعتی قم به 
امكانات  وجود  گفت:  و  كرد  اشاره  توليدی،  واحدهای 

زيربنايی اعم از برق، آب، مخابرات، گاز، فاضلاب، راههای 
ارتباطی مناسب و صدور مجوز ساخت و ساز و پايان كار 
از جمله اقدامات اين شركت برای واحدهای صنعتی و 
توليدی است.مديرعامل شركت شهركهای صنعتی قم 
افزود: واگذاری اقساطی حق بهره برداری از زمين های 
شهرک شكوهيه از ديگر تسهيلات شركت شهرک های 
صنعتی قم به توليدكنندگان و صنعتگران است.به گفته 
در  كه  است  هكتار  زمين صنعتی 533  مساحت  وی، 
آينده نزديک اين مساحت زمين برای توسعه توليدات 
داخلی و ملی ارتقا خواهد يافت.همچنين مديرعامل و 
جمعی از معاونين و مديران شركت شهركهای صنعتی 

از سه  توليدكنندگان  به مشكلات  قم جهت رسيدگی 
واحد صنعتی مستقر در شهرک صنعتی شكوهيه بازديد 
كردند.ابراهيمی در اين بازديد عنوان كرد: رسيدگی به 
مشكلات واحدهای صنعتی در راستای تسهيل امور و با 
هدف تسريع در امر راه اندازی واحدهای توليدی نقش 
مهم و بسزايی در شناسايی مشكلات صنعتگران دارد.وی 
افزود: با شناسايی مشكلات واحدهای صنعتی و بررسی 
موانع سعی خواهد شد تا حد توان نسبت به رفع موانع راه 
اندازی و فعال نمودن واحدهای صنعتی اقدام شود.وی، 
عمده مشكلات واحدهای صنعتی بازديد شده را، تامين 

مواد اوليه و سرمايه درگردش ذكر كرد. 

عاشقان  مجمع  مدير  ايمان: 
بر  تاكيد  با  )ع(  محسن  حضرت 
اينكه كاركردن در حوزه جوان ها 
در حوزه  كار  است، گفت:  سخت 
اگر  دارد،  نياز  به تخصص  جوانان 
ندانيم چه كاری بايد انجام دهيم 
و يک سری بايدها و نبايدها را در 
حوزه جوانان رعايت نكنيم، نتيجه 

كار ما مطلوب نخواهد شد. 
داشت:  اظهار  رضوی  مجيد  سيد 
دفتر مركزی مجمع عاشقان حضرت 
محسن )ع( روزانه شاهد رفت و آمد 
تعداد زيادی از جوانان هستند كه برای 
ما مراجعه می كنند،  به  امور مختلف 
چرا كه اين مجمع توانسته است در 
عرصه های مختلف فرهنگی، مذهبی، 

ورزشی، اقتصادی و اجتماعی فعاليت كند و فعاليت های 
آن هم چشمگير بوده است.

حضرت  عاشقان  مجمع  اينكه  به  اشاره  با  وی 
محسن)ع( در حوزه ازدواج آسان نيز زياد كرده است، 
افزود: جوانان زيادی به اين مجموعه مراجعه می كنند كه 
توسط مشاوران خبره و در قالب برگزاری كارگاه هايی در 

خصوص مسئله ازدواج راهنمايی می شوند.

رضوی بيان داشت: جوانان با خواسته های مختلفی 
به ما مراجعه می كنند، برخی برای وام ازدواج می آيند، 
پرداخت  برای  هم  عده ای  جهيزيه،  تهيه  برای  برخی 
هزينه تحصيل خود به مجمع عاشقان حضرت محسن 
)ع( مراجعه می كنند كه ما نيز در حد توانمان به همه اين 

افراد كمک می كنيم. 
وی با تاكيد بر اينكه گره گشايی از كار جوانان رسالتی 

است كه بر دوش ما نهاده شده است، 
افزود: اگر از جامعه ای كه ما با آنان در 
ارتباط هستيم از مسئولين گرفته تا 
جوانان، يک آماری گرفته شود، نشان 
داده خواهد شد كه نسبت رضايت از 
اين مجموعه بسيار بالاست و اين برای 

ما افتخار است. 
هر  كرد:  نشان  خاطر  رضوی 
مجموعه ای كه بخواهد با اين كميت 
بالاخره ضعف ها  كند،  كار  و كيفيت 
و مشكلاتی را هم خواهد داشت كه 
ما سعی كرديم از تجربه های گذشته 
استفاده نموده و كارهای آينده خود را 
به نحو مطلوب انجام دهيم، بزرگترين 
كه  بوده  اين  ما  مجموعه  دستاورد 
روز  خواسته های  با  را  خود  توانسته 

جوانان وفق دهد.
پايان  مدير مجمع عاشقان حضرت محسن )ع( در 
گفت: از سال 78 در اين مجموعه فرهنگی حضور پيدا 
كردم و از سال 80 به صورت رسمی سكان هدايت اين 
مجموعه را به دست گرفتم و امروز خدا را شكر می كنم 
كه توانستم طی اين چند سال مجمع عاشقان حضرت 

محسن )ع( را به يک باروری خاصی برسانم.

شوراي  جلسه  در  ايمان: 
مديران شهرداري قم از تلاش هاي 
بهشتي،  مهندس  ساله  هشت 
استان  شهرسازي  و  راه  مديركل 

قم تقدير شد. 
شهرداري  مديران  شوراي  جلسه 
شهردار  دلبري  محمد  حضور  با  قم 
شوراي  رئيس  بياتي  مهندس  قم، 
و  راه  مديركل  بهشتي  مندس  شهر، 
سعادت  دكتر  قم،  استان  شهرسازي 
معاونين،  و  شهر  شوراي  عضو  طلب 
مديران و شهرداران مناطق شهرداري 

قم برگزار شد. 
مالي  معاونت  جلسه   اين  در 
تشريح  به  قم  شهرداري  اقتصادي 
عملكرد ماه اداره كل املاک پرداخت. 

شهردار قم در ادامه  ضمن تقدير از فعاليت هاي اين معاونت اظهار كرد: كارهاي خوب 
و بزرگي همچون اخذ سند ساختمان شهرداري مركز  و تجميع اسناد بلوار پيامبر اعظم 

)ص( توسط اين معاونت انجام شده كه قابل تقدير است. 
وي با اشاره به اينكه تشكيل اداره املاک با هدف هماهنگي مناطق براي خريد املاک 
است گفت: مناطق قبل از خريد املاک بايد با اين اداره كل هماهنگ شوند تا مشخص 

شود كه ملک مورد نظر جزء املاک مستقر در پروژه هاي اولويت دار است يا نه.
شهردار قم با اشاره به اينكه جز براي املاک پروژه هاي اولويت دار شهرداري پرداخت 

نقدي نخواهد داشت گفت: شهرداران 
اولويت  در  كه  املاكي  تملكي  براي 

نيستند بايد غير نقدي توافق كنند. 
شوراي  رئيس  بياتي  مهندس 
شهر نيز در اين جلسه رويكرد شورا 
شهرداري  با  جانبه  همه  تعامل  را 
دانست و گفت: همه اعضاي شوراي 
تلاش مي كنند تا ضمن اجراي وظايف 
ارائه  در  شهرداري  به  خود  قانوني 
در  رويه  اين  و  كنند  كمک  خدمت 
ادامه بهتر نيز خواهد شد.  مهندس 
شهرسازي  و  راه  مديركل  بهشتي 
به  اشاره  با  جلسه  اين  در  نيز  قم 
در  خود  ساله  هشت  فعاليت هاي 
شهرداري قم گفت: شهرداري نهادي 
است كه بيشترين تعامل را با اداره كل 
راه و شهرسازي دارد و اميدواريم با تعامل و همكاري خوب بتوانيم كارهاي ارزشمندي را 
از خود به يادگار بگذاريم. دكتر سعادت طلب نيز عضو شوراي شهر نيز در اين نشست با 
اشاره به اينكه فعاليت هاي فرهنگي از جمله فعاليت هاي مهم شهرداري است اظهار كرد: 
فعاليت هاي فرهنگي از حيث ساختاري در شهرداري قم تغيير عنوان پيدا كرده ولي از 

نظر ساختاري اعتقاد داريم كه كار اصلي كار فرهنگي است. 
در انتهاي اين مراسم از زحمات هشت ساله مهندس بهشتي در شهرداري قم تقدير 

شد. همچنين كارمندان نمونه شهرداري نيز در اين جلسه تقدير شدند. 

دفاع  ارزش های  نشر  و  آثار  حفظ  مديركل  ايمان: 
مقدس استان قم از برگزاری مراسم گراميداشت شهيد 
با  قم  در  شده  داده  هويت  تشخيص  اخيرا  كه  مبارک 

حضور خانواده اين شهيد در آينده ای نزديک خبر داد.
به تعداد شهدای استان قم اظهار  اشاره  با  احمد حسينی 
كرد: 6 هزار شهيد و 40 شهيد گمنام در استان وجود دارد.

وی با اشاره به تشخيص هويت شهيد گمنام واقع در پرديسان 
گفت: مشيت و تقدير الهی بر آن شد كه پس از گذشت 30 
سال از شهادت اين شهيد در ماه ذی القعده اين شهيد شناسايی 
شود و به 30 سال چشم انتظاری پدر و مادر اين شهيد خاتمه 
دهد.مديركل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان 
انسانی در زمينه  قم خاطرنشان كرد: مركز تحقيقات ژنتيک 
با  افرادی كه به ظاهر شناسايی نمی شوند، به ويژه  شناسايی 
محوريت شهدای گمنام فعاليت می كند.وی عنوان كرد: سابقه 
از سال 2 هزار ميلادی در كشورهای  بحث تشخيص هويت 
اروپايی و به ويژه آمريكا شكل گرفته و در ايران نيز از ابتدای 

دهه 80 اين مبحث راه اندازی شد كه به لطف الهی، مجاهدت و تلاش دانشمندان ايران 
و پزشكان متخصص تحقيقات اين حوزه با مراكز علمی و پژوهشی دنيا برابری می كند.

حسينی ادامه داد: كار اين مركز با شناسايی و پس از تفحص پيكرهای مطهر و ارسال 
نمونه به اين مركز انجام می شود و برای شناسايی اين افراد مستلزم در اختيار داشتن 
بانک اطلاعات پدر و مادر شهدای گمنام هستيم.وی يادآور شد: اكنون اطلاعات 10 هزار 
پدر و مادر شهيد در بانک اطلاعات كشور وجود دارد كه تشخيص هويت پس از انجام 
تحقيقات بر مبنای بررسی نمونه های استخوان، خون، DNA و آزمايشات تشخيص 
مولكولی صورت می گيرد.مديركل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم 

خاطرنشان كرد: همزمان با تشخيص هويت اين شهيد، شش 
شهيد ديگر از ساير استان ها نيز شناسايی شدند كه شور و پايان 
چشم انتظاری خانواده های آنها را به همراه داشت.وی با اشاره به 
اطلاعات شهيد گمنام آرميده در پرديسان گفت: نام اين شهيد 
محمدعلی مبارک فرزند فتح الله است كه در عمليات بدر سال 
63 در منطقه عمومی جزيره مجنون به درجه رفيع شهادت 
رسيده است.حسينی خاطرنشان كرد: شهيد محمدعلی مبارک 
متعلق به استان اصفهان و شهرستان فلاورجان است و نخستين 
فرزند خانواده محسوب می شود كه در سال 90 پيكر اين شهيد 
در شهر قم مزار عاشقان، دلدادگان و دارالصفای مومنان شد.وی 
با بيان اينكه رايزنی با خانواده شهيد انجام شده است، گفت: 
هيئتی از استان قم برای عرض ادب و دعوت برای حضور اين 
خانواده و بستگان شهيد به استان قم اعزام می شود و مراسم 
باشكوهی با عنوان مراسم تجليل و گراميداشت شهيد مبارک 
با حضور خانواده و بستگان اين شهيد برگزار می شود.مديركل 
حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم خاطرنشان 
كرد: در مجموع در استان قم 14 يادمان شهيد گمنام در فضاهای عمومی شهر مانند 
منطقه پرديسان، دامنه كوه خضر، دانشگاه ها و مراكز نظامی وجود دارند.وی يادآور شد: 
براساس فرمايش مقام معظم رهبری پيكر شهدا در هر مكانی وجود داشته باشد، آن فضا 
را معطر می كند و اكنون اين فضاها مركز معنوی و زيارتی شده است.حسينی خاطرنشان 
كرد: اين شهيد از سال 90 تا كنون هيچ احساس غربتی نداشته است و مردم شريف 
استان، زائران و مجاوران كريمه اهل بيت)س( به ويژه مردم منطقه پرديسان اين شهيد 
را مانند نگينی در دستان خود داشتند و هيچگاه نگذاشتند فضای غربت و غريبی برای 

اين مزار شهيد حاكم شود.

معاون امور عمرانی استانداری قم اعلام كرد:

تردد 10 میلیون خودرو از راه های استان طی 4 ماه اول سال

مديرعامل شركت شهركهای صنعتی استان قم: 

898 واحد توليدی در شهرک صنعتی شكوهيه قم فعال است

مدير مجمع عاشقان حضرت محسن )ع(: 

كار در حوزه جوانان به تخصص نياز دارد

در جلسه شوراي مديران شهرداري قم صورت گرفت:

تقدير از تلاش هاي هشت ساله محسن بهشتي در شهرداري قم

با حضور خانواده شهيد صورت می گيرد

برگزاری مراسم گراميداشت شهيد »محمدعلی مبارک« در قم


